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Podjetništvo
Ptuj � Kaj in kdaj 
bo Jager gradil v 
mestu

� Stran 5
V središču
Ptuj � Poletni 
oder brez pravega 
odziva

� Stran 6
Kmetijstvo
Gornja Radgona
� Agra – sejem za 
nove generacije 
kmetov

� Stran 8
Turizem
Sv. Tomaž �

Zgodba, ki jo 
pripoveduje več 
kot 260 let stara 
cimprača

� Stran 9
Šport
Motokros �

Kolikor potnikov, 
toliko krogov čez 
domače krožišče 
v Lancovi vasi - za 
srečo ...

� Strani 17

Ptuj �
Zakaj Telemach 
uporabnike „prepričuje“, 
da se priklopijo na optiko

� Stran 3

Nedelja, 22. septembra 2019, ob 17. uri

 po ljubezenNa grad Trio tenorjev,
Klapa Maslina,

Klapa Skala, Eros

... in presenečenje
 večera …TRGOVINA

BAR
www.inplan.si Več v notranjosti časopisa.

Sezonsko delo �
Najboljši obiralec 
je domači 
upokojenec

� Stran 2

Zdravstvo
Ormož � Premalo 
pediatrov: kdo bo zdravil 
ormoške otroke

� Strani 6 in 7

V središču
Podravje � Kdaj je treba 
oddati vlogo na Center za 
socialno delo

� Strani 6 in 7

Haloze, Ormož � Silovit pritisk ilegalnih migracij

Večje skupine prebežnikov odkrili domačini
Med poletjem se je na ormoškem območju in v Halozah izrazito povečal pritisk na južno državno mejo. Skoraj ne mine 
dan, ko policisti ne bi poročali o nezakonitih prehodih tujcev čez slovensko državno mejo, ki je tudi zunanja evropska 
meja.
Več na strani 3.
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V sadovnjakih bodo vsak čas za-
čeli pobirati jabolka; večji pridelo-
valci pri tem potrebujejo dodatno 
pomoč, zato najamejo sezonske 
delavce. Po podatkih zavoda za 
zaposlovanje v Podravju zadruge 
in zasebniki trenutno iščejo več 
kot 400 sezonskih delavcev, prete-
žno za pomoč pri obiranju jabolk in 
grozdja.

Za enako delo raje v 
Avstrijo

Medtem ko je bilo v času gospo-
darske krize delavce sorazmerno 
lahko najti, sadjarji zadnja leta 
ugotavljajo, da se je zanimanje za 
pobiranje pridelkov med Slovenci 
močno zmanjšalo, saj raje izberejo 
enako delo v sosednji Avstriji, brez-
poselni se le redko javijo na oglase, 
prav tako se sezonsko delo v kme-
tijstvu očitno zdi manjvredno mla-
dim, saj so še najbolj zagreti zanj 
upokojenci. Sadjarji v naši okolici 
praviloma ne najemajo delavcev iz 
tujine, z njimi si običajno pomagajo 
le velika vinogradniška podjetja. 

»Za obiranje jabolk v sadovnjaku 
nekdanjega Kmetijskega kombi-
nata Ptuj na Osojniku iščemo med 
30 in 40 delavcev, ki bodo začeli 
septembra,« je povedala Danica 
Juhart, sadjarka z Zgornje Ložni-
ce v občini Slovenska Bistrica. 
»Letošnja letina jabolk je bistveno 
slabša od lanske, ocenjujem, da 
tudi do dve tretjini, zato bomo 
najeli manj delavcev kot običajno. 
Med njimi je nekaj takih, ki k nam 
prihajajo že več let in imajo seve-
da prednost, druge še zbiramo.« 
Juhartova dodaja, da tujih »sezon-
cev« doslej še niso jemali, imajo pa 
letos prvič razgovore z agencijo, ki 
vozi delavce iz Ukrajine. »Najbrž se 
ne bomo odločili zanje, saj bi mora-
li potem poskrbeti tudi za njihovo 
namestitev. Morda pa drugo leto, 
če bo pridelek večji.« Na uro bo de-
lavcem plačala 5,5 evra, za prevoz, 
malico in pijačo bodo morali poskr-
beti sami. 

Problem so nezanesljivi 
delavci

Med glavnimi težavami pri na-
jemanju sezonske delovne sile Ju-
hartova izpostavlja nezanesljivost. 
»Zdaj že vem, da mora oglas ostati 
odprt še tudi po tem, ko s prijava-
mi 'zapolnim' kapacitete; če imam 
namreč 40 prijavljenih delavcev, jih 
bo na delo dejansko prišlo le deset 
do dvajset. Za dobre in vztrajne 
delavce veljajo starejši, mladi, če 
že pridejo, ostanejo le dan ali dva, 
potem pa obupajo, ker je to delo 
zanje očitno pretežko.«

V podjetju Štajerc, d. o. o., oziro-
ma Sadjarstvu Šilec iz Drbetincev 
v občini Sveti Andraž imajo dobrih 
53 hektarjev sadovnjakov na lo-
kacijah v občinah Ljutomer, Sveti 
Andraž in Pesnica. Jabolka bodo 
začeli obirati prihodnji teden, za 
delo pa bodo najeli 80 ljudi. Kot 
navajajo v podjetju, se kar nekaj 
delavcev vsako leto vrača, med 
njimi pa ni nobenega tujca, in to 
iz preprostega razloga, ker za tujo 
delovno silo doslej ni bilo potrebe. 
Njihova urna postavka je 4,5 evra, 
zraven pa delavci dobijo še toplo 
malico in sok.

V Sadjarstvu Meško v Veliki Ne-
delji v občini Ljutomer so za obira-
nje jabolk doslej plačevali štiri evre 
na uro, kako bo letos, še ne vedo, 
delavci pa vsak dan dobijo še brez-
plačno malico in kosilo z enournim 
počitkom. »Prva dela smo že za-
čeli, tisto pravo pride po 15. sep-
tembru. Običajno aktiviramo sose-
de in sorodnike, dodatno pa naja-
memo še od pet do osem ljudi, po 
navadi upokojence, saj je mlade 
težko dobiti. Kdor ima voljo, lahko 
kaj dodatno zasluži, ne bo bogat, 
nekaj pa je,« je prepričan Ciril Me-
ško, ki se za najem sezonskih de-
lavcev iz tujine še nikdar ni odločil, 
saj je prepričan, da je z najemom 
tujcev preveč papirologije.

Veliki vinarji najemajo 
tudi tujce

S prijatelji, sosedi in sorodniki 
si poleg domačih rok pomagajo 
tako v Sadjarstvu Toš v Vitomar-
cih v občini Sveti Andraž kot člani 
Društva vinogradnikov in sadjarjev 
Juršinci. »Dovolj nas je, kombinira-
mo delo s tremi zaposlenimi ter 
po potrebi sorodniki in prijatelji, 
obirati pa bomo začeli prihodnji 

teden,« je napovedal Tomaž Toš, 
podobno pravi tudi Alojz Herga, 
predsednik juršinskih vinogradni-
kov in sadjarjev. »Od nekdaj si po-
magamo med seboj, tako bo tudi 
letos, a bo dela precej manj kot 
lani, saj je pridelek jabolk slabši. 
Solidarno obiranje jabolk nato po-
novimo še s trgatvijo.«

Podjetje Dveri Pax iz Jarenine v 
občini Pesnica na svojih posestvih 
obdeluje 73 hektarov lastnih vino-
gradov, v vinski kleti pa nadaljuje 
več kot 800-letno benediktinsko 
tradicijo vinarstva na območju 
severovzhodne Slovenije. Po be-
sedah vodje proizvodnje Aleša 
Valcla bodo za obiranje grozdja v 
vinogradih na območju občin Pe-
snica, Kapela, Radenci in Ljutomer 
potrebovali od 40 do 60 sezonskih 
delavcev, med katerimi pa jih bodo 
letos najeli tudi iz tujine. Kakšna 
bo struktura najete delovne sile 
za obiranje grozdja v ormoških in 
ljutomerskih vinogradih prleške-
ga vinarja Puklavec Family Wines, 
zaradi dopusta odgovorne osebe 
nismo dobili informacij, smo pa 
izvedeli, da bodo najeli kar 100 se-
zonskih delavcev.

Podravje � Za več kot 400 delavcev sezonsko delo v sadovnjakih in vinogradih

Najboljši obiralec je domači upokojenec
Manjši pridelovalci si pri spravilu pridelka pomagajo s sorodniki in prijatelji, večji pa najemajo skoraj 
izključno domačo delovno silo. Za dobre in vztrajne delavce veljajo starejši, mladi, če že pridejo, ostane-
jo le dan ali dva, potem pa obupajo, ker je to delo zanje očitno pretežko.

Foto: STA

V sadovnjakih in vinogradih Podravja in Slovenskih goric potrebujejo več kot 400 sezonskih delavcev.

Ormoško, Haloze � Skrivanje dokumentov o 
nakupu ograje se nadaljuje

Zakaj javnost ne 
sme vedeti, kako se 
porablja denar za 
ograje ob meji
Srbsko podjetje Legi-SGS, ki ga je ministrstvo za javno 
upravo izbralo prek javnega razpisa, je na meji s Hrvaško 
že začelo postavljati novih 40 kilometrov panelne ograje. 
Po novem naj bi dolžina ograje, ki je postavljena prekinje-
no vse od Obale do Pomurja, prvič presegla 200 kilometrov 
in tako dosegla kar tretjino celotne južne meje. Za dobrih 
40 kilometrov ograje naj bi odšteli 4,8 milijona evrov.

Koliko so stale tehnične ovire, ki jih je država začela postavljati 
leta 2015 in 2016, pa še vedno ostaja zavito v skrivnost. Zavod RS za 
blagovne rezerve, ki bi moral na zahtevo Transparency International 
(TI) Slovenia te informacije obelodaniti, je namreč raje sprožil ustavni 
spor po tem, ko mu je objavo podatkov zaukazala tudi informacijska 
pooblaščenka.

»Skrivanje dokumentov o nakupu ograje se nadaljuje,« so sporočili 
iz TI, kjer tudi pričakujejo, da bo upravno sodišče v tokratnem primeru 
odločilo dovolj hitro in omogočilo hiter dostop do informacij. »Skla-
dno z mednarodnimi standardi je zapoznel dostop do informacij na-
mreč enak zavrnitvi,« so zapisali v sporočilu za javnost.

Kot nič manj skrb vzbujajoče v TI Slovenia ocenjujejo dejstvo, da 
vlada nadaljuje onemogočanje dostopa do informacij, povezanih z na-
kupi t. i. tehničnih ovir, javnosti, saj je zavrnila zahtevek TI Slovenia po 
umiku stopnje tajnosti s sklepov vlade, ki spreminjajo ali dopolnjujejo 
program dela zavoda za blagovne rezerve, v delu, ki se nanaša na obli-
kovanje zalog varnostne žične ograje ali drugih zaščitnih ovir in so po 
navedbah TI Slovenia ključne za ugotavljanje smotrnosti in pravilnosti 
posla zavoda.

Informacijska pooblaščenka je odločila, da mora vlada umakniti 
stopnjo tajnosti z delov, ki se nanašajo na nakup zaščitnih tehničnih 
ovir.

»Pozivamo vlado, da čim hitreje izvrši odločbo informacijske po-
oblaščenke in javnosti končno omogoči vpogled v ozadje omenjenih 
nakupov. Takšno ravnanje je še toliko bolj smiselno glede na pretekle 
izjave vlade o krepitvi odprtosti in transparentnosti postopkov javne-
ga naročanja ob nakupu novih t. i. tehničnih ovir,« je navedla predse-
dnica TI Slovenia Alma Sedlar.

TI Slovenia vztraja, da imajo davkoplačevalci pravico vedeti, kako 
se porablja njihov denar. To še posebej velja v primerih, ko je dvom 
v pravilnost posla tako velik kot v konkretnem primeru. K dvomom 
pa še dodatno prispevajo nadaljevanje skrivanja postopkov nakupa 
pred javnostjo in dolgotrajnost postopkov pridobivanja dokumentov 
s strani civilne družbe, na kar TI Slovenia nenehno opozarja od leta 
2017.

»Dolgotrajnost postopkov onemogoča izvajanje nadzorne funkcije 
civilne družbe in še dodatno zmanjšuje transparentnost porabe javnih 
sredstev in posledično šibi že tako omajano zaupanje državljanov v 
delovanje javnih institucij,« je še izpostavila Sedlarjeva.

Foto: OM
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Jabolka najpogosteje obirajo upokojenci, saj med brezposelnimi in mladimi ni zanimanja.
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Glavnino stroškov obsežnih del je pok-
rila država, okoli 2,1 milijona evrov. Dob-
rih 400 tisočakov je primaknila občina. 
Izvajalec del je bilo Cestno podjetje Ptuj, 
končali so jih v pogodbenem roku in brez 
aneksov. Dela na terenu so izvajali na 
odseku v dolžini dobrih dveh kilometrov. 
Zgradili so dve krožišči in eno štirikrako 
križišče ter kombinirano traktorsko pot 
in kolesarsko stezo v dolžini 1,4 km in 
širine 3,5 metra. Obojestranska kolesar-
ska steza s potjo za pešce je na uvozu v 
središče Lovrenca urejena v dolžini 700 
metrov. Od krožišča v Apačah do krajev-

nega središča v Lovrencu na Dravskem 
polju so v celoti obnovili tudi cestišče. 

V sklopu investicije so v krožišču, 
na katerega se bo priključila tudi nova 
kidričevska obvoznica, postavili drog, 
na katerem že plapola slovenska zasta-
va. »Zastavo smo izobesili, ker moramo 
biti ponosni na svojo državo in jo nego-
vati, zanjo skrbeti kot za svojo lastnino 
– hišo, družino … Leta in leta so gene-
racije sanjale o samostojni državi. Mi jo 
sedaj imamo, bodimo nanjo ponosni. 
Zastava je simbol države,« je odločitev 
o postavitvi droga z zastavo v krožišču 

pred Lovrencem pojasnil župan občine 
Kidričevo Anton Leskovar.

Novozgrajeno prometno infrastruk-
turo si je v okviru delovnega obiska na 
terenu minuli petek ogledala tudi mini-
strica za infrastrukturo Alenka Bratušek. 
Z županom Antonom Leskovarjem sta 
bila enotna, da so z investicijo zagotovili 
večjo varnost v cestnem prometu. Dela 
na projektu so končana, sledi še pridobi-
tev uporabnega dovoljenja. Slavnostno 
odprtje nove prometne infrastrukture 
naj bi predvidoma sledilo v oktobru.

Kidričevo � Cesta proti Lovrencu končana

Čakajo še uporabno dovoljenje
Direkcija RS za infrastrukturo (DRSI) in občina Kidričevo sta končali 2,5-milijonsko investicijo v pro-
metno infrastrukturo na državni cesti med Apačami in Lovrencem na Dravskem polju.

Foto: MZ

V krožišču na glavni državni cesti kakšen kilometer pred središčem Lovrenca na Dravskem polju 
je izobešena državna zastava.

»Prosim, da raziščete, kaj se do-
gaja na Ptuju in v okolici s storitva-
mi podjetja Telemach in njihovimi 
izjavami, da so kabelska omrežja 
zastarela in se moramo nujno 
priklopiti na optično omrežje. To 
se sedaj dogaja v vasi Podvinci. 
Marsikje na Ptuju in v okolici je prej 
podjetje Teleing, sedaj pa Telema-
ch, ki ga je prevzel, uredilo optično 
omrežje. Tam, kjer še to ni urejeno, 
je plan zadeve urediti. In glede na 
to, da, resnici na ljubo, ni velike 
razlike med koaksialnim kablom 
ali optiko, nam je večini bilo vsee-
no. Kajti če greš sedaj na optiko, 
v bistvu moraš plačati več. In kaj 

dobiš? Malo večje hitrosti interne-
ta, ki ga večina ljudi ne potrebuje, 
večjo varnost, ker strele ne morejo 
udariti preko optičnega vlakna itd. 
V glavnem stvari, ki »navadnim« 
ljudem, ki se na te stvari ne spoz-
najo, ne pomenijo nič,« je nave-
deno v dopisu, ki smo ga prejeli v 
uredništvu.

Je signal za televizijo 
slab iz posebnega 
razloga?

Prav iz opisanih razlogov se upo-
rabniki ponekod enostavno naj ne 
bi odločali za priklop na optiko. To 

pa za podjetje, ki vlaga sredstva 
v izgradnjo optičnega omrežja, 
seveda s poslovnega vidika ni naj-
bolje. »Sedaj hočejo na vse načine 
ljudi prepričati, da se priklopijo na 
optiko. V vročih obdobjih se zu-
nanja ohišja kabelskega omrežja 
(koaksialnega) segrevajo in dogaja 
se, da je signal za televizijo slab, 
zato je skoraj nemogoče gledati 
nekatere kanale. Teh stvari so se 
zavedali tudi pri podjetju Teleing in 
so vedeli, da je v vročem obdobju 
treba biti na terenu. Vedno so te 
težave hitro uredili, brez težav,« 
trdi Kristjan.

Pod novim upravljavcem pa naj 
bi imeli bistveno več težav. V pri-
meru klica naj bi jim na Telemachu 
zatrjevali, da je problem kabelsko 
omrežje, ki je zastarelo, in da je edi-
na rešitev priklop na optiko: »Dajo 
nam vedeti, da starega kabelskega 
omrežja več ne bodo vzdrževali.«

Po mnenju našega bralca gre za 
jasen manever, kako ljudi enostav-
no pripraviti do tega, da se mora-
jo priklopiti na optično omrežje, s 
tem pa pristati na višje cene. Sam 
naj bi od omenjenega podjetja 
skušal pridobiti podatke o tem, 
na katerih območjih je omrežje 
zastarelo, a neuspešno. O proble-
mu zastarelih omrežij pa so tudi na 
naše novinarsko vprašanje iz Te-
lemacha odgovorili le: »Zastarela 
so tista omrežja, ki jih lastniki niso 
posodabljali (področje KKS Ptuj) in 
niso sledili tehničnim zahtevam.«

Telemach: 
»Posodabljamo, 
da ponudimo 
najsodobnejše storitve«

Na Telemachu na omenjene ob-
tožbe odgovarjajo, da v skladu z 
investicijskim načrtom posodablja-
jo omrežja, da lahko naročnikom 
čim hitreje ponudijo najsodobnej-
še storitve.

Ključni namen investicij je po 
njihovih besedah zagotavljanje 
primernih hitrosti: »Telemach ima 
zgrajena omrežja, ki so v pretežni 

meri optična, za zadnje metre pa 
so uporabljene obstoječe instala-
cije. Kot taka so popolnoma pri-
merljiva z GPON optičnimi omrežji 
in so sposobna vsakemu naročni-
ku zagotavljati gigabitni internet. 
Nekatera omrežja pa so v stanju, 
kjer je smiselna popolna prenova v 
GPON. Na območju Podravja, ki ga 
omenjate, je nekaj takšnih omrežij, 
ki bodo predvidoma zaključena v 
letošnjem in naslednjem letu.«

Ob tem izpostavljajo številne 
prednosti optičnega omrežja: 
manjša poraba električne energije, 
zanesljivost omrežja je boljša za-
radi manjšega števila vremenskih 
vplivov ...

»Pri Telemachu smo predsta-
vili in pred kratkim še nadgradili 
največje GIGA omrežje nove ge-
neracije v Sloveniji, ki zagotavlja 
brezhibno delovanje obstoječih 
storitev in tehnologij prihodnosti. 
Z milijonskimi naložbami v razvoj 
in nadgradnjo GIGA omrežja Tele-
mach omogoča najvišje internetne 
hitrosti, ki so jih naročniki paketov 
EON že deležni,« se pohvalijo v 
omenjenem podjetju. 

Podravje, Ptuj � Priklop na optiko zaradi boljše storitve ali višje cene?

Uporabnike „prepričujejo“, da se priklopijo na optiko
Medtem ko so na eni strani občani, ki si želijo in nestrpno čakajo, da upravljavec kabelsko komunikacijskega sistema uredi optično omrežje tam, kjer tega na Ptujskem 
še ni, se ponekod nekateri, kjer je to zagotovljeno, iz različnih razlogov ne želijo priklopiti. „Ljudje so videli, da ni velike razlike v tem, da gredo na optiko, in se pač niso 
priklopili. Če greš na optiko, moraš plačati več. V Telemachu pa zdaj hočejo na vse načine ljudi, recimo iz Podvincev, prepričati nasprotno,“ je zapisano v pismu, ki ga je 
na naše uredništvo naslovil bralec Kristjan.

Foto: ČG 

Pri Telemachu vztrajajo, da si uporabniki v primeru priklopa na optiko lahko obetajo predvsem večjo stabilnost 
storitev.

Bo ptujsko omrežje prodano?
Leta 2010 je podjetje Teleing prevzelo v upravljanje omrežje 

Kabelsko komunikacijskega sistema (KKS) Ptuj. Najemna po-
godba je bila podpisana za 28 let. Kljub temu se je Teleing leta 
2017 brez težav lahko pridružil podjetju Telemach. S tem je pod-
jetje Telemach prevzelo v upravljanje tudi omrežje KKS. Ker je 
bilo kar nekaj pomislekov o tem, da je treba pogodbo, ki je bila 
sklenjena med prvotnim najemnikom in občino, spremeniti, so 
na ptujski občini kot eno izmed možnosti novemu upravljavcu 
ponudili celo odkup omrežja. 

Telemach se kljub pozivu občine še vedno ni izjasnil glede 
svojih namer o nakupu. Prav ponudba podjetja bo podlaga za 
iskanje nadaljnjih rešitev. 

Foto: ČG

Kaj uporabniki pridobijo, če 
se priklopijo na optiko?

Pri Telemachu trdijo, da si prizadevajo za to, da svojim naročnikom 
omogočijo najboljšo uporabniško izkušnjo: »Uporabniki si v primeru 
priklopa na optiko lahko obetajo predvsem večjo stabilnost storitev 
(kar se še posebej pozna v slabem vremenu) in bolj simetričen 
prenos podatkov. Optično omrežje je tudi okolju prijaznejše, saj je 
poraba električne energije takšnega omrežja manjša, zaradi česar so 
posledično manjši tudi negativni vplivi na okolje,« še dodajajo.

Izjave našega bralca, da podjetje, ki vlaga denar v izgradnjo 
optičnega omrežja, zdaj na vse načine želi tega dobiti nazaj in da zato 
ljudi prepričujejo, da se priklopijo na optiko, pa v podjetju Telemach 
niso komentirali. Prioriteta naj bi jim bila večja stabilnost storitev v 
primeru optike.

Foto: M24
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»40 let smo čakali na novo ces-
to, ta, ki jo imamo zdaj, pa je še 
slabša, kot je bila pred sanacijo. 
Flike so povsod, cesta se pogre-
za, čeprav je stara šele nekaj let. 
Ne morem verjeti, da se za takšne 
napake ne da izterjati garanci-
je,« pravi Gorazd Orešek, svetnik 
mestne občine  Ptuj ter krajan 
četrtne skupnosti Breg-Turnišče. 
Po njegovem mnenju se teren po-
seda, ker ceste niso dobro utrdili: 
„Za kanalizacijo so kopali precej 
globoko, a so očitno hiteli in na 
cesti sami izvedli le kozmetične 
popravke. To ni rešitev, zdaj ima-
mo še večje jame kot prej. Vožnja 
po makadamu je boljša od tega, 
kar imamo trenutno. Očitno je, da 
se nekaj dogaja v tamponu in to, 
da se zdaj cesta le fl ika, ni rešitev.“ 
Na ptujski občini so pojasnili, da 

je garancija za odpravo napak v 
garancijski dobi potekla že junija 
2016. „Zato je vzdrževanje pro-
metnih površin na občinski cesti 
izvedlo podjetje Javne službe Ptuj 
kot koncesionar v skladu s Pravil-
nikom o rednem vzdrževanju jav-
nih cest z namenom zagotavljanja 
prometne, tehnične in varnostne 
lastnosti posamezne ceste. Izved-
le so se sanacije z metodo vročega 
krpanja asfaltnih površin. Obnov-
ljenih je 44 m2 asfaltnih površin in 
7 kanalizacijskih jaškov v vrednosti 
1.950 evrov,“ so povedali na ptu-
jski občini.

A tudi ta delna rešitev za Oreška 
ni zadovoljiva. Odkar so bili zame-
njani kanalizacijski jaški, naj bi ti še 
glasneje pokali. Zato je na občino 
naslovil pobudo, naj pristojne služ-
be preverijo stanje na terenu. 

Ptuj � Poljska cesta po sanaciji še slabša kot prej

Cesta po petih letih popolnoma uničena
Leta 2013 je bila podpisana pogodba za izvedbo projekta Odvajanja in čiščenja odpadne vode Ptujskega polja – sklop 2. V 
sklopu pogodbe so leto kasneje obnavljali tudi Poljsko cesto na Ptuju. Pet let po tem je cesta potrebna ponovne sanacije.

Foto: ČG 

Orešek je prepričan, da bi morala občina od izvajalca zahtevati, da odpravi napake, a garancijska doba je potekla že leta 2016. 

Štiri odseke asfaltirajo na novo, 
enega bodo preplastili. Skupno 
gre za dolžino dobrih 1.100 metrov. 
Dela izvaja občinsko podjetje Jav-
ne službe Ptuj. Vrednost naročila je 
blizu 220.000 evrov, z DDV. Na Gra-
jenščaku bo asfaltno prevleko do-
bila cesta na odcepu Jakolič (327 
metrov) v vrednosti 52 tisočakov. 
Na novo bodo asfaltirali 186-me-
trski odsek ceste v Žabjaku do hi-
šne številke 13e v vrednosti 61.000 
evrov, prav tako povezovalno ces-
to med Orešjem in Grajeno v dolži-
ni 250 metrov (49.000 evrov). Na 
Turniščah bo novo asfaltno prevle-
ko dobila Zidanškova ulica (74 me-
trov, vrednost 20.000 evrov), v Bu-
dini bodo preplastili 300-metrski 
odsek ceste K jezeru, vrednost del 
je 37.000 evrov. Vsi zneski so prika-
zani z DDV, ki znaša 22 odstotkov. 
Obnove navedenih cestnih odse-
kov so se začele v začetku tega 
meseca, predvidoma bodo konča-
ne do konca novembra. Gre za prvi 
sklop urejanja cest po četrtnih sku-
pnostih. Za drugi sklop na MO Ptuj 
pripravljajo tehnično dokumenta-
cijo, dela na terenu bi začeli v drugi 
polovici septembra.

800.000 evrov 
za Zagrebško in 
Gregorčičev drevored

MO Ptuj ima na področju ureja-
nja cestne infrastrukture letos v 
načrtu še ureditev površin za ko-
lesarje in pešce na Zagrebški cesti. 
„Ocenjena vrednost del je 186.000 
evrov, trenutno poteka prijava za 
sofi nanciranje projekta preko Eko 
sklada,“ so povedali v Mestni hiši 
in dodali: „V načrtu je tudi obnova 
infrastrukture ter urejanje površin 
za pešce in kolesarje v Gregorčiče-
vem drevoredu. Investicija je oce-
njena na 585.000 evrov in se bo 
izvajala v letih 2019–2020. Končali 
smo gradnjo avtobusne postaje v 
Grajeni, v obravnavi je končni obra-
čun. Zgradili smo vodovod in ploč-
nik pri Suhi veji, oboje skupaj je 
veljalo dobrih 86.000 evrov. Tam 
gradimo tudi odsek kanalizacije: 
860 metrov gravitacijske fekalne 
kanalizacije, 875 metrov tlačne-
ga voda in prečrpališče. Vrednost 

investicije je 330.000 evrov, brez 
DDV. Vsa dela izvaja Komunalno 
podjetje Ptuj. Investicija bo predvi-
doma končana konec septembra, 
gradnjo fi nanciramo z lastnimi pro-
računskimi sredstvi. Na kanalizacij-
ski sistem se bo lahko priključilo 22 
uporabnikov.“

52 svetilk javne 
razsvetljave

90.000 evrov namerava MO Ptuj 
letos vložiti v posodobitev javne 
razsvetljave. Postavili bodo 52 sve-
tilk na različnih lokacijah: v Grajeni 

12, v Kicarju deset in Rabelčji vasi 
osem. Na Krčevini, v Anželovi, Raj-
špovi in Klepovi ulici, na Rogaški 
cesti, v Pacinju, Žabjaku, križišču 
Vegova – Rogozniška in fi tnesu 
Ljudski vrt bodo postavili po eno, 
dve, tri ali štiri svetilke.

Ptuj � Komunalna in cestna infrastruktura

V izvedbi za okoli 600.000 evrov investicij
Mestna občina (MO) Ptuj je v začetku avgusta začela obnavljati pet cestnih odsekov v četrtnih skupno-
stih Grajena, Rogoznica, Jezero, Panorama in Breg-Turnišče.

Foto: Črtomir Goznik

Pri Suhi veji dela na sistemu kanalizacije izvaja Komunalno podjetje Ptuj. Pred tem so uredili že pločnik in vodovod.

Videm � Energetska sanacija javnih objektov

Ogrevali bodo z 
geotermalno energijo
Občina Videm se bo v prihodnje lotila energetske sanacije 
več javnih objektov: šol Leskovec in Sela ter občinske stav-
be in vrtca v Vidmu.

Župan Branko Marinič je povedal, da pripravljalo posnetek de-
janskega stanja, v izvedbi so meritve, študije in izračuni. Občinska 
stavba in obe šoli (Sela, Leskovec) se ogrevajo s kurilnim oljem, vr-
tec Videm pa z zemeljskim plinom. V načrtu je, da bi izvedli vrtine in 
namestili toplotne črpalke. „Stroški ogrevanja so precej visoki. Prvi 
izračuni so pokazali, da bi bilo smotrno zamenjati način ogrevanja. H 
konkretnim rešitvam bi pristopili prihodnje leto, za investicijo bi že-
leli pridobiti nepovratna državna sredstva. S prihrankom pri stroških 
ogrevanja bi plačevali del investicije. Razmišljamo o javno-zasebnem 
partnerstvu. Ogrevanje na osnovi vrtin je dolgoročna naložba, ki za-
gotavlja garancijo za prihodnost,“ je pojasnil župan Marinič.

V šolah Leskovec in Sela bi zamenjali ogrevalne naprave in izvedli 
vrtine. Občinska stavba v Vidmu bi poleg posodobljenega načina ogre-
vanja dobila še novo fasado in kritino, v načrtu je obnova notranjih 
prostorov. Dvorane nimajo namena širiti, pravi župan. „Bolj kot širitev 
dvorane v občinski stavbi se mi zdi smiselno denar vložiti v energetsko 
sanacijo celotnega objekta. Gabaritov ne bomo spreminjali. Na lokaci-
ji, kjer je občinska stavba z dvorano, širitev objekta ni niti smiselna niti 
možna – ne levo ne desno in ne v globino.“

Vrtec v Vidmu bi dogradili
Bi pa razširili poslopje vrtca pri OŠ Videm, dodali bi mu prostor za 

dva ali tri oddelke. „V Vidmu dejavnost predšolske vzgoje izvajamo na 
dveh lokacijah: pri šoli in v objektu ŠD Videm. Načrtujemo, da bi vrtec 
pri šoli razširili. Gradili bi proti hmeljišču, gradnja bi bila klasična. Tako 
bi zadostili potrebam po vpisu otrok. Če nam bo to uspelo udejanjiti v 
tem mandatu, bom zelo zadovoljen. Treba je gledati nekaj let naprej. 
Demografski kazalci za našo občino so ugodni, s prostorskim načrtom 
bomo omogočili novogradnje tako na ravninskem delu občine kot 
tudi haloškem; denimo v središču Leskovca, kjer bo po sprejetju OPN 
lahko zraslo novo naselje. Če bomo v občino pritegnili mlade družine 
oziroma svoje mlade v tem okolju obdržali, je treba zagotoviti tudi 
kapacitete za vzgojo in izobraževanje,“ je še dodal prvi mož občine 
Videm Branko Marinič.

Foto: MZ

V sklopu projekta energetske sanacije bo občinska stavba v Vidmu do-
bila novo fasado. Obnovili naj bi tudi notranje prostore, medtem ko 
dvorane po pojasnilu župana Branka Mariniča ne bodo širili, saj pros-
tor tega ne dopušča.

Ceste bi popravljal koncesionar
Ker je cestna infrastruktura na območju MO Ptuj v večini dotrajana in kliče po obnovi, so v Mestni 

hiši že v času prejšnjega župana Mirana Senčarja razmišljali, da bi investicije na občinskih cestah 
vključili v koncesijo oziroma da bi za ta namen sklenili javno-zasebno partnerstvo. Tej ideji (koncesiji) 
je naklonjena tudi aktualna županja Nuška Gajšek. Zaveda se težav, ki so na cestni infrastrukturi, a je 
po njenih besedah denarja, da bi vse ceste v mestu in okolici uredili, v mestni blagajni premalo. Mož-
nost vključitve investicij v koncesijo je županja začela omenjati hitro po nastopu mandata. Čeprav 
pogovori na to temo potekajo že nekaj časa, dokončnega dogovora še ni. Razmišljanja gredo v smeri, 
da bi v koncesijo vključili investicije na cestah, kjer je treba izvesti samo preplastitve. V koncesijo 
tako ne bi vključevali odsekov, kjer se bo v prihodnosti urejala še druga komunalna, energetska in 
telekomunikacijska infrastruktura (vodovod, kanalizacija, optika, elektro omrežje …). Na MO Ptuj 
so povedali, da letos cest na podlagi koncesije še ne bodo obnavljali. Letni znesek, ki ga bodo po tem 
modelu namenili za popravilo cest, bo znan po končnem izboru koncesionarja.

Foto: ČG
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Tri parcele skupne površine 
20.483 m² je podjetje Jagros, 
d. o. o., na dražbi, ki je na Mestni 
občini Ptuj potekala minuli teden, 
uspešno dražilo. Za vse tri skupaj 
je izhodiščna vrednost znašala 
675.939 evrov. Kot edini dražitelj 
je podjetje Jagros navedene ne-
premičnine kupilo po izhodiščni 
ceni. 

Izhodiščna cena za 
skoraj 200.000 višja od 
cenilne

Cenilna vrednost nepremičnin 
iz julija letos je sicer bila precej 
nižja kot izhodiščna na dražbi in je 
znašala 480 tisočakov. Dosedanji 
lastnik, ptujska občina, jo je, tudi 

zaradi cene, dosežene v Puhovi 
ulici lani, kjer so od podjetja Mark 
metal iztržili kar 43 evrov/m², kar 
precej zvišala, in sicer s 23,47 evra 
za m2 na 33 evrov za m2. Tak zne-
sek je bil očitno sprejemljiv tudi za 
podjetje Jagros. Nepremičnine, ki 
bodo predvidoma že čez dva te-
dna v njihovi lasti – rok za podpis 
pogodbe je namreč 15 dni –, so v 

območju stavbnih zemljišč, in sicer 
površin za industrijo. Dostop je z 
Zagrebške ceste.

Skladišče, nova 
parkirna mesta in še kar 
nekaj prostora za nove 
investitorje

Del nepremičnin, ki jih omenje-
no trgovsko podjetje zdaj kupuje, 
so kot najemniki uporabljali že 
doslej. Gre za območje, kjer imajo 
zunanje skladišče gradbenega ma-
teriala. Prav potreba po dodatnih 
kapacitetah za skladiščenje je eden 

izmed poglavitnih razlogov, da so 
se odločili za nakup občinskih ne-
premičnin. „Gradili bomo skladišče 
za prodajo tehničnega in gradbe-
nega materiala. To nam bo obe-
nem omogočilo tudi širitev trgovi-
ne, kar pomeni, da bomo dodatno 
pridobili okrog 200 do 300 m² po-
vršine v sami trgovini. Ker bo skla-
dišče posebej grajeno, bomo imeli 
večji in preglednejši prostor,“ je po 
dražbi načrte podjetja predstavil 
Boštjan Jager, eden izmed treh di-
rektorjev podjetja Jagros. 

Sočasno s širitvijo skladiščnih ka-
pacitet in povečanjem same trgo-
vine se obeta tudi ureditev novih 
parkirnih mest, ki jih bo precej več 
kot doslej.

Podjetje Jagros je že lani imelo 
pripravljen načrt za širitev na Ptu-
ju, a se zadeve niso odvile po nji-
hovih načrtih. Ena izmed želenih 
lokacij, kjer so nameravali najprej 
urejati skladišče, je bila v Puhovi 
ulici. Tam je občina prav tako na 
dražbi ponujala svoje zemljišče, 
med štirimi dražitelji pa je največ 
ponudilo podjetje Mark Metal.

V načrtu še pekarnica
Zdaj se je izkazalo, da je sedanja 

varianta pravzaprav za obe podjetji 
najboljša, saj je obema omogočena 
širitev dejavnosti na lokacijah, kjer 
že delujeta. „Res je, za nas je seda-
nja opcija odlična, zelo smo zado-
voljni, da se bomo dejansko lahko 
širili na območju, kjer že delujemo,“ 
pritrjuje tudi Boštjan Jager. Doslej 
jih je pestila prostorska stiska, zdaj, 
po nakupu omenjenih zemljišč, pa 
imajo prostora še preveč. „Načr-
tujemo ali prodajo dela zemljišča, 
ki ga ne bomo potrebovali, ali še 
kakšno skupno investicijo s kakšnim 
proizvodnim podjetjem na tem ob-
močju. Ko bomo vse, kar želimo, 
uredili, nam bo ostalo še kakšnih 
10.000 m² površine,“ pojasnjuje Ja-
ger. Zraven investicije na Zagrebški 
cesti razmišljajo tudi o priročni trgo-
vini s pekarno v samem centru mes-
ta. Če bodo zanjo našli sprejemljivo 
lokacijo in ceno, je zelo verjetno, da 
bodo šli še v popestritev ponudbe v 
centru Ptuja. Lokacijsko zanimiv jim 
je tudi ptujski grad.
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Ptuj � Podjetje Jagros se širi 

Kaj in kdaj bo Jager gradil v mestu
Ambicije širiti svojo dejavnost na Ptuju je podjetje Jagros, d. o. o., z udeležbo na dražbi ene izmed občinskih ne-
premičnin v Puhovi ulici na Ptuju izrazilo že lani. Takrat sicer niso bili uspešni pri nakupu, so pa zdaj tik pred 
tem, da od ptujske občine kupijo kar tri parcele za 675.939 evrov.

Foto: ČG

Del, ki ga trgovina Jager zdaj uporablja za skladiščenje, imajo v najemu od ptujske občine. Po septembru najemni-
ne več ne bodo plačevali, saj bo zemljišče njihovo. 

Pozimi je večina športnih dejav-
nosti postavljenih v notranjost. 
Fitnes centri, telovadnice in po-
dobno se lahko hitro navzamejo 
vonja po zatohlosti in znoju. Še po-
sebej, če v njih ni poskrbljeno za 
dobro prezračevanje. Morda se še 
zavedamo ne, a takšen zrak zmanj-
ša našo storilnost in koncentracijo.
Sploh če je v prostoru, zaradi pre-
malo zračenja, manj kisika, kar se 
v športnih objektih lahko pripeti še 
hitreje. Ker se pozimi večinoma za-
držujemo v zaprtih prostorih, to po-
sledično pomeni, da takšen slab 
zrak vdihavamo neprestano. In reši-
tev? Redno zračenje, kajpak, zaradi 
katerega pa lahko prostor tudi do-
dobra ohladimo. Tam, kjer so ljudje preznojeni in pomanjkljivo 
oblečeni, to gotovo ni najbolj pametno. Zato je tam edina smo-
trna vgradnja prezračevalnega sistema, tako kot so to storili v 
Teniškem klubu Branik Maribor.

Zbogom, neprijetne vonjave
Velika prednost prezračevalnega sistema je, poleg uravna-
vanja primerne vlažnosti prostora in preprečevanja nastajanja 

S KAKOVOSTNIM ZRAKOM SE 
DVIGNE RAVEN TRENINGA
Do sedaj nam je že povsem jasno, kako pomemben je kakovosten zrak brez odvečne vlage in 
plesni v bivalnih prostorih. Več tisoč stanovanj v Sloveniji se je že opremilo z decentralnim prezračevalnim siste-
mom Lunos. Vendar ta rešitev ni primerna in odlična samo za naš dom. Tudi v pisarnah, šolah, vrtcih in športnih 
objektih je še kako dobrodošla.

ogromno prednost pred kon-
kurenco. Pa vi, raje telovadi-
te v zatohlem centru ali tam, 
kjer z vsakim vdihom začutite svežino brez primere?
»Ni redkost, da podjetja za oglaševanje svojih izdelkov najame-
jo in plačajo ljudi, da v reklami opevajo izdelek, ki ga najverje-
tneje še preizkusili niso. A če prodajaš izdelek, ki dejansko služi 

namenu, takšne igrice in pretveze niso potrebne. Takšni izdelki go-
vorijo sami zase, ali kot pravi znani rek, dobra roba se sama hvali. 
No, če se že ne more hvaliti sama, pa je kar ne morejo prehvaliti 
ljudje, ki jo uporabljajo. In točno tako je videti, ko se človek začne 
pogovarjati z ljudmi, ki imajo v svojem domu decentralni prezrače-
valni sistem Lunos. Več kot sedem tisoč ljudi v Sloveniji ga že ima 
in niti eden izmed njih o njem nima povedati nič slabega. Ravno 
nasprotno, s komerkoli smo se pogovarjali v zadnjih letih, nam je 
navdušeno pripovedoval, kako ima po zaslugi omenjenega prezra-
čevalnega sistema v svojem domu bolj svež zrak ter kako je srečen, 
da se mu je uspelo rešiti zatohlosti, odvečne vlage in plesni. Te iz-
kušnje iz prve roke so vredne največ in se prav gotovo lahko po-
stavijo tesno ob bok mnogim prestižnim mednarodnim nagradam, 
ki jih je podjetje Lunos prejelo za svoje prezračevalne sisteme«, je 
povedal Milan Kuster, direktor 
podjetja Lunos, d. o. o.
Decentralni prezračevalni sis-
tem Lunos zrači in v prostor 
dovaja čist zrak, ne da bi bilo 
kadarkoli sploh treba odpreti 
okna. To je še posebej dobrodo-
šlo pozimi, ko lahko na ta način 
precej privarčujemo pri kurjavi. 

plesni, nedvomno tudi 
odprava neprijetnih vo-
njav. Doma je ta lastnost 
še posebej dobrodošla 
v kuhinji in kopalnici, 
ne samo v prostorih, 
kjer nam ob prihodu v 
nos udari vonj po zato-
hlosti. No, v športnih 
centrih pa se z vgra-
dnjo prezračevalne-
ga sistema zagotovi, da nas 
med vadbo ne moti vonj po preznojenih telesih 
in brisačah. Lunosove prezračevalne naprave sa-
modejno odvajajo izrabljen zrak z neprijetnimi 
vonjavami iz prostora, vanj pa dovajajo svež in 
filtriran zrak. Brez prepiha, brez vdora zunanjega 

hrupa in prahu ter brez izgube toplote. Zaradi vse-
ga naštetega smo neizpodbitno prepričani, da 

ne samo v vsak dom, decentralni prezračeval-
ni sistem Lunos bi morali vgraditi tudi v vsa-
ko telovadnico in še marsikam drugam. Če 
njegovo učinkovitost zaznajo celo vrhunski 
športniki, potem ga zagotovo ne gre spregle-
dati. Tisti ponudniki športnih storitev, ki ga 

imajo, so si s svojo potezo zagotovo pridobili 

www.lunos.si

V teh vse hladnejših dneh ne pozabite na svoja pljuča in na »pljuča« vašega doma. Si želite prezračevati brez toplotnih izgub 

in hkrati poskrbeti tudi za svoje zdravje? Kaj še čakate?! Tudi v svoj dom si lahko daste vgraditi prezračevalni sistem Lunos.

Modro prezračevanje za zeleno prihodnost.

www.lunos.si

Eko skladSlovenski okoljski javni sklad 
20 % subvencija Eko sklada

NE POZABITE NA 
PREZRAČEVANJE

POSKRBITE ZA SVO-
JE ZDRAVJE

ODPRAVITE ODVEČ-NO VLAGO IN PLESEN

PRIHRANITE PRI 
OGREVANJU

»Kakovosten zrak je poleg same telesne pri-

pravljenosti športnika ena najpomembnejših 

stvari. S kakovostnim zrakom se dvigne raven 

treninga,« je prepričana tenisačica Polona Her-

cog, ki je na lastni koži preizkusila, kako obču-

tno lahko dober prezračevalni sistem izboljša 

trening. »Nov prezračevalni sistem igrišč dvo-

rane v Braniku je naredil veliko razliko. Nikoli 

nisem o tem razmišljala, sedaj, ko sem sama 

poskusila igrati v prostoru, v katerega je vgra-

jen sistem, pa vidim, da je razlika občutna. 

Zrak je definitivno svež, v primerjavi s prej, ko v 

tenis centru še ni bilo vgrajenega prezračeval-

nega sistema Lunos. Prej je bil zrak zelo zato-

hel, sedaj pa imaš občutek, kot da igraš zunaj 

in ne v dvorani,« je razkrila.

Polona Hercog: »Zrak je 
definitivno svež, v primerja-
vi s prej, ko v tenis centru še 
ni bilo vgrajenega prezrače-
valnega sistema Lunos. Prej 
je bil zrak zelo zatohel, se-

daj pa imaš občutek, kot da 
igraš zunaj in ne v dvorani.«

Foto: ČG

Novi lastnik tega območja je podjetje Jagros, ki bo parcele kupilo od ptujske občine.
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Za podaljšanje pravic do otro-
škega dodatka, državne štipendije, 
znižanega plačila vrtca ter sub-
vencije malice in kosila od konca 
lanskega leta ni treba več oddajati 
nikakršnih vlog, saj to po uradni 
dolžnosti uredijo centri za socialno 
delo (CSD). Spremenil se je namreč 
Zakon o uveljavljanju pravic iz jav-
nih sredstev. 

Ker se številnim upravičencem 
prav te dni iztekajo pravice, pa so 
nekateri v dilemi, ali je novo vlogo 
vendarle treba oddati ali ne. Še 
vedno so namreč izjeme, primeri, 
ko je kljub novi zakonodaji treba 
centru določene podatke sporo-
čiti.

Obvezno je treba vsako 
vlogo oddati prvič

»Če oseba prvič oddaja vlogo 
za priznanje pravice do otroškega 
dodatka, znižanega plačila vrtca, 
državne štipendije in subvencije 
malice in kosila, mora oddati vlogo 
na predpisanem obrazcu (papirna 
ali elektronska vloga), prav tako 
mora oseba ves čas prejemanja 
pravice sporočati spremembe, ki 
vplivajo na upravičenje do pravi-
ce,« so pojasnili na Ministrstvu za 
delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti.

Ko se torej zaproša za katero 

Slovenija � Kdaj je treba oddati vlogo na Center za soc

Telefoni neprestano zvon
S 1. decembrom lani se je spremenil postopek podaljšanja pravic
ni treba več oddajati vlog, a ker se številnim prav s koncem avgu
da je zaradi neinformiranosti in napačnih interpretacij nastala z

Za katere pravice je še vedno 
treba vlagati vloge?

V postopkih priznavanja pravice do denarne socialne pomoči, 
varstvenega dodatka, subvencije najemnine, pravice do kritja 
razlike do polne vrednosti zdravstvenih storitev, pravice do plačila 
prispevka za obvezno zdravstveno zavarovanje je treba še vedno 
oddati vlogo, ko se pravica prvič uveljavlja ali podaljšuje. Tudi vse 
spremembe je treba sporočiti pristojnemu centru za socialno delo.

Poletni oder je bil postavljen na 
željo organizatorjev festivalov Art 
Stays in Arsana in županja Nuška 
Gajšek jim je prisluhnila. Njegova 
postavitev je stala 5.000 evrov. 
Kot rečeno, pa je večino dni sa-
meval.

„Na zahtevo organizatorjev fe-
stivala Dnevi poezije in vina smo 
oder odstranili, ker ga ne potre-
bujejo za branje poezije, motil pa 
bi tudi pesniško promenado. Pred 
tem smo preverili, ali je kdo prija-
vil dogodek, za katerega bi oder 
potreboval. Prijav na MO Ptuj ni 
bilo. Javno nismo pozivali k sode-
lovanju, ker je bilo načrtovano, da 
bo oder na razpolago trem festi-
valom in vsem drugim zainteresi-
ranim. Ker je po zakonu 30-dnevi 
rok za prijavo pred dogodkom (za 
gasilski dobrodelni koncert smo 
naredili izjemo), prijave za dogod-
ke na odru pa nismo prejeli, smo 
pač ustregli željam organizatorjev 
festivala Dnevi poezije in vina ter 
oder pospravili,“ je pojasnila žu-
panja Nuška Gajšek.

Odločitev o predčasnem za-
prtju poletnega odra je najbolj 
prizadela in razočatala akterje fe-
stivala Art Stays, ki so očitno pri-
čakovali veliko več dogajanja na 
samem odru, kot ga je dejansko 
bilo.

Osebe, ki bi se 
ukvarjala s »trženjem« 
odra, ni bilo

„Takšne odre sem videl mar-
sikje v tujini, tudi v manjših krajih, 
kot je Ptuj. Tam k sodelovanju va-
bijo turistična in kulturna društva, 
pesnike, zbore, tudi gasilce, vsak 
dan se na njih nekaj dogaja, vsa-
ko soboto pa na njih nastopajo 
glasbeniki in folklora. Leta in leta 
sem sanjal o takšnem prizorišču. 
Začeli smo z lesenim odrom, le-
tos pa smo končno dobili pravi, 
vzdržljiv oder, za kar smo županji 
zelo hvaležni. Pomagal sem tudi 
pri njegovem nastajanju in po-
stavitvi, vse v prepričanju in nav-
dušenju, da bo tudi Ptuj končno 
dobil poletni oder, brezplačen za 
vse zainteresirane. Prepričan sem 
bil, da bo izveden javni poziv za 
njegovo uporabo, da bo nekdo 
beležil prijave in tudi poskrbel, da 
bodo lahko zainteresirani na njem 
nastopili. Mi bi bili v tem primeru 
nastopajočim pripravljeni zagoto-
viti elektriko iz Galerije Art Stays. 
Ugotovil pa sem, da javnega po-
ziva za koriščenje poletnega odra 
ni bilo, kot tudi ni bila določena 
odgovorna oseba, ki bi skrbela za 
njegovo življenje,“ ugotavlja Vla-
do Forbici.

Oder v skladišču do 
naslednjega leta

Predsednik društva Art Stays 
Jernej Forbici je za nujno odstra-
nitev odra, ki je bil napoti pesniški 
promenadi, izvedel v Franciji, o 
tem so ga obvestili dve uri pred 
začetkom del. Vlado Forbici pravi, 
da so pri tem kršili tudi dogovor 
ob sami postavitvi odra, in sicer, 
da ga bodo podirali skupaj, pred 
podiranjem pa bodo vsak njegov 
del oštevilčili, saj je sestavljen iz 
50 kosov. Jernej Forbici jih je na to 
sicer pisno opozoril, a prepozno, 
oder je bil ob prejemu sporočila 
že napol podrt. Pri tem je zanimi-
vo, da je podiranje odra vodil kar 
upravljavec dvigala, ki sam niti ni 
mogel vedeti, kako ga strokovno 
razstaviti in kje naj shrani njegove 
dele. „Na žalost je na Ptuju tako, 
da lahko z javnim prostorom in 
javnimi sredstvi 'upravlja' vsak, 
ki ima pet minut časa. To je kata-
strofa,“ je vse skupaj komentiral 
Vlado Forbici, ki sicer upa, da 
prihodnje leto ne bodo iskali po-
sameznih elementov odra, ko ga 
bodo želeli postaviti, in da v letu 
2020 ne bo več težav s sestavlja-
njem seznama nastopajočih in 
njegovim upravljanjem.

Ptuj � Zgodba festivalskega ali poletnega odra

Poletni oder - nedomišljena zgodba
Po lesenih odrih, ki so jih uporabljali na festivalih Art Stays in Arsana, je mesto letos 
naredilo korak več, ko je zagotovilo denar za kovinski oder. Celo več, s tem so napo-
vedali tudi dogajanje na njem skozi celo poletje, ne le v času festivalov. Kaj posebno 
obljuden sicer ni bil (z izjemo dobrodelnega koncerta za ptujske gasilce), dan pred 
rimsko povorko pa se je moral »posloviti«.

Foto: Črtomir Goznik

Dober mesec pred uradnim iztekom poletja so poletni oder na Slovenskem trgu pospravili, kljub napovedim, da 
bo celo poletje z dogajanjem bogatil staro mestno jedro.

Foto: Črtomir Goznik

Oder so pospravili v naglici, brez „načrta“, da bi ga bilo mogoče sestaviti v novi sezoni. Za zdaj so mu mesto 
našli v skladišču Javnih služb.

Za otroški dodatek vl
Osebi izteče pravica do denarne socialn
O podaljšanju pravice do otroškega do

daja vloge za podaljšanje pravice do otro
Če pa želi oseba od 1. septembra 2019 d

šanje pravice do denarne socialne pomoč

Ormož � Saga se nadaljuje, tudi pediatrov nimajo dovo

Še ena stiska zdravstvene
Ne samo da se v Zdravstvenem domu Ormož soočajo s hudo kadr
zdravnikih družinske medicine: na papirju jih je dovolj, na delov

V ormoškem ZD sta sicer uradno zaposlena dva
večino časa preživela na porodniškem in bolniške

V prihodnje potrebe tudi po 
drugih zdravnikih

V prihodnjih letih se bodo v ZD Ormož soočali z odhodi nekaterih 
zdravnikov, ki se bodo upokojili. Iskali bodo novega ginekologa, 
zaradi vzpostavitve Centra za duševno zdravje odraslih in mladine 
bodo iskali vsaj eno do dve specializaciji s področja psihiatrije, 
specializacijo s področja pedopsihiatrije, primanjkuje jim tudi 
specialistov s področja klinične psihologije. Kadrovska zasedba se 
bo tako tudi v prihodnje morala širiti, če bodo želeli opravljati vse 
storitve. Direktorica puške v koruzo ne bo vrgla, tudi če kdo to želi, 
saj verjame v pozitivno rešitev.

Foto: UM

Direktorica ZD Ormož Vlasta Zupanič Domajnko
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izmed navedenih pravic prvič, je 
vlogo še vedno treba oddati,  po-
daljševanje po uradni dolžnosti ve-
lja samo za že priznane (letne) pra-
vice. V primeru, ko ni sprememb.

Vloge za mesečne pravice (de-

narna socialna pomoč, varstveni 
dodatek, subvencija najemnine, 
pravica do kritja razlike do polne 
vrednosti zdravstvenih storitev, 
pravica do plačila prispevka za ob-
vezno zdravstveno zavarovanje, 

pravica do oprostitve plačila soci-
alnovarstvenih storitev, pravica do 
prispevka k plačilu družinskega po-
močnika) je še vedno treba oddati. 

Na Ptuju rešujejo 10.000 
vlog, telefoni zvonijo 
non stop

Eden izmed ciljev omenjene 
spremembe zakonodaje je bil tudi 
olajšati delo socialnim delavcem, 
na Centru za socialno delo Spo-
dnje Podravje enota Ptuj pa ugo-
tavljajo, da vsaj v tej začetni fazi ni 
tako. Dela imajo še več kot doslej. 
„Čeprav bi morali ljudje o teh spre-
membah biti že dobro informirani, 
saj veljajo devet mesecev, posebej 
te dni ugotavljamo, da še zdaleč ni 
tako. Zaradi napačnih interpretacij 
in strahu, da bodo izgubili določe-
no pravico, neprestano kličejo na 
center. Telefoni neprestano zvo-
nijo, ogromno je takih, ki osebno 
pridejo k nam in sprašujejo, kako 
in kaj. Razmišljamo celo, da bomo 
eno socialno delavko prosili, da 
bo odgovarjala na vse telefonske 
klice. Ob takšni frekvenci je eno-
stavno nemogoče delati: odgovar-
jati po telefonu in reševati vloge. 

Nekateri, kljub klicu, še pridejo 
na center in oddajo vlogo. Ljudje 
so tako previdni, ker se bojijo, da 
bodo zgubili denar,“ ugotavlja di-
rektor CSD Spodnje Podravje Mi-
ran Kerin.

Ptujsko: Od 10.000 vlog 
jih bo 6.700 avtomatsko 
podaljšanih

Julija in avgusta imajo v enoti 
Ptuj ogromno dela, trenutno rešu-
jejo okrog 10.000 vlog. Od tega jih 
bo 6700 avtomatsko podaljšanih. 
„Kljub temu da bi te pravice mora-
le biti rešene po avtomatizmu, je 
od tega več kot polovica oseb, ki 
so bodisi prišli k nam – se prepričat, 
da vloge ne rabijo oddati, – bodisi 
so klicali na center. Tako zaenkrat 
nikakor ne moremo govoriti o tem, 
da je zaradi spremembe zakonoda-
je dela manj, kvečjemu več,“ še ka-
žejo izkušnje Kerina. Ljudem zato 
polaga na srce, naj informacije 
poiščejo tudi na spletu, na straneh 
ministrstva, kjer so jasna navodila, 
kdaj vloge za pridobitev ali podalj-
šanje določene pravice oddati in 
kdaj to ni potrebno.
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cialno delo

nijo: ljudje se bojijo, da bodo ostali brez denarja
c do otroškega dodatka, državne štipendije, znižanega plačila vrtca ter subvencije malice in kosila. Upravičencem (povečini) 
usta iztekajo pravice, je zelo pogosta dilema, v katerem primeru vlogo oddati in kdaj to ni potrebno. Na CSD Ptuj ugotavljajo, 
zmeda, zaradi katere imajo še več dela kot prej.

Foto: ČG 

Direktor Miran Kerin: »Čeprav bi morali ljudje o teh spremembah biti že 
dobro informirani, saj veljajo devet mesecev, posebej te dni ugotavljamo, da 
še zdaleč ni tako. Zaradi napačnih interpretacij in strahu, da bodo izgubili 
določeno pravico, neprestano kličejo na center.«

vloga ni potrebna, za socialno pomoč je
ne pomoči in otroškega dodatka z 31. avgustom 2019. 

odatka bo odločal center za socialno delo po uradni dolžnosti – oseba ne od-
oškega dodatka.
dalje še prejemati denarno socialno pomoč, pa mora oddati vlogo za podalj-
či najkasneje do 31. avgusta 2019.

Foto: M24

V ZD Ormož sta trenutno zapo-
slena dva pediatra in ena zdravnica 
šolske medicine. Od tega je ena 
pediatrinja že dlje časa na porod-
niškem dopustu, za povrh vsega 
pa je direktorica Vlasta Zupanič 
Domajnko izvedela, da namerava 
ob vrnitvi s porodniškega dopusta 
oditi. V okviru Centra za krepitev 
zdravja imajo priznane še 0,5 tima 
pediatrinje.

Situacijo rešujeta 
upokojeni pediater 
in zdravnica, ki se bo 
kmalu upokojila

Zaradi stiske upokojeni pediater 
Dušan Kolarič razpolaga s kar 1900 
pacienti, čeprav bi jih glede na po-
godbo z Zavodom za zdravstveno 
zavarovanje lahko imel le 1500. Še 
slabša je situacija pri šolski zdravni-
ci Zlati Vičar Polak, ki ima vpisanih 
kar 2200 pacientov. Obremenitve 
so (pre)velike. Kolarič in Vičar Po-
lakova dnevno obravnavata tudi 
do 30 % več pacientov. Enkrat te-
densko popoldansko preventivo 
pokriva specializantka.

»Še sreča, da je pediater Kolarič 
pripravljen delati, dokler ne najde-
mo ustrezne kadrovske rešitve,« je 
dejala direktorica. 

Kmalu bodo morali začeti iskati 
nadomestnega zdravnika za Vičar 
Polakovo, ki se bo v nekaj letih 
prav tako upokojila. 

Pediatrinja na papirju 
že skoraj devet let – 
zdaj odhaja drugam

Situacija bi se lahko izboljšala s 
prihodom ene od pediatrinj, ki za-
ključuje drugi porodniški dopust, 

vendar ne. Potem ko je leta 2015 
zaključila specializacijo in so upali, 
da bo nadomestila Dušana Kolari-
ča, je nastopila bolniški in kasne-
je porodniški dopusto Leta 2017 
so ponovno upali nanjo, vendar 
je nastopila drugi porodniški do-
pust. Sedaj, ko bi se morala vrniti 
na delovno mesto, pa je nazna-
nila, da odhaja iz Zdravstvenega 
doma Ormož. Direktorica je pove-
dala, da ima mlada zdravnica vso 
pravico do porodniških dopustov 
in da so veseli, da si mladi ustvar-
jajo družine, vendar jih takšne in 
podobne situacije vedno znova 
pahnejo v začaran krog, v kate-
rem ne najdejo zdravnikov.

Pediatri raje delajo 
v bolnišnicah kot v 
zdravstvenem domu

Kar se tiče specializacij, je spe-
cializantka pediatrije šele na polo-
vici specializacije. To pa pomeni, 
da bodo nanjo čakali še vsaj dve 
leti in pol. Direktorica vse moči 
usmerja v iskanje dodatnega pe-
diatra, vendar za zdaj brez srečne 

roke. Izpostavlja problem, ki bi 
se sicer moral reševati na državni 
ravni, saj interesentov pediatrov 
za delo na primarni ravni ni. Veči-
na se namreč odloča za delo na 
sekundarni ravni, torej v bolnišni-
cah, kjer tako velikih obremenitev 
ni. 

»In čeprav na primarni ravni op-
ravimo 80 % vsega dela, prejme-
mo le 20 % iz zdravstvene blagaj-
ne. Vzpodbude za to, da bi mladi 
specialisti prihajali na primarni 
nivo, ni,« je še dejala Zupanič 
Domajnkova. 

Ves čas razpisujejo delovno 
mesto pediatra za nedoločen 
čas, vendar neuspešno. Odprti 
so tudi za specializacije s področ-
ja pediatrije. Neuspešna so tudi 
nagovarjanja pediatrov s sekun-
darnega nivoja. Gledano na daljši 
rok bi glede na pogodbo z ZZZS 
potrebovali vsaj štiri pediatre in 
pol. Direktorico skrbijo prihajajoči 
meseci, ko se bo povečalo število 
obolelih otrok, obremenitve pedi-
atra in šolske zdravnice pa bodo 
močno presežene.

olj

ega doma: kdo bo zdravil ormoške otroke
rovsko krizo družinskih zdravnikov, še slabše kaže z zagotavljanjem zadostnega števila pediatrov. Zgodba je podobna kot pri 
vnem mestu pa premalo. 

Foto: UM

a pediatra, a le na papirju, saj je ena pediatrinja 
em dopustu, zdaj pa je napovedala odhod.

Foto: UM

Pediatri se raje odločajo za zaposlitve v bolnišnicah, saj so tam manj obre-
menjeni kot v zdravstvenih domovih.
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In imele so kaj videti. Na sejmu 
namreč do četrtka razstavlja 1850 
razstavljavcev iz 32 držav, letošnja 
partnerica pa je avstrijska Štajerska. 
Glavni poudarek je tokrat namenjen 
digitalizaciji, avtomatizaciji, novim 
tehnologijam v kmetijstvu in agro-
živilstvu, pomenu lokalno pridela-
ne hrane ter v skladu z letošnjim 
sloganom 'Sejem novih generacij' 
generacijski prenovi oziroma mla-
dim kmetom. Agra pa ni samo pri-
zorišče razstavljavcev, ampak tudi 
prostor za več kot 150 dogodkov, 
posvetov, okroglih miz in prilož-
nost za razglasitev zmagovalcev z 
ocenjevanj v različnih kmetijsko-ži-
vilskih panogah.

57. Agro je uradno odprl pred-
sednik slovenske vlade Marjan 
Šarec. V svojem govoru je med 
drugim povedal, da je sam rasel na 
kmetiji, zato se zaveda, da samo 
nadaljevanje tradicije in prevzem 
kmetije mladim že dolgo nista več 
dovolj, saj potrebujejo tudi pogoje 
za dostojen zaslužek in življenje, to 
pa jim omogočata le posodobitev 
in poenostavitev delovnih proce-
sov. Kmetijska ministrica dr. Ale-
ksandra Pivec je poudarila pomen 
razvoja podeželja, ki je ključen za 
razvoj Slovenije, povrnitev ugleda 
kmeta, medsebojno sodelovanje 
kmetov in drugih deležnikov v pre-
hranski verigi ter nujnost prenove 
slovenskega kmetijstva, ki ne sme 

biti več tako odvisno od subvencij. 
Otvoritve Agre se je udeležil tudi 
evropski komisar za kmetijstvo Phil 
Hogan, ki je prepričan, da bi morali 
več govoriti o mladih in spodbudah 
za mlade, ob posodabljanju skupne 
kmetijske politike pa razmišljati o 
novih orodjih, sodobnih tehnologi-
jah in digitalizaciji, da bo kmetijstvo 
privlačno za mlade.

Gornja Radgona � Mednarodni kmetijsko-živilski sejem že 57. odprl svoja vrata

Sejem za nove generacije kmetov
Kljub burnemu političnemu dogajanju, ki je spremljalo dneve pred otvoritvijo letošnje Agre, pa je bilo v so-
boto zjutraj, ko je sejem odprl svoja vrata, jasno, da množice, ki so zaparkirale praktično vsa razpoložljiva 
parkirišča in se valile proti vhodom na sejem, tja niso prišle zaradi politike, ampak zgolj in izključno zaradi 
vsega, kar sejem Agra ponuja.

Vsako leto komisija, ki jo sestav-
ljajo strokovnjaki za to področje in 
predstavniki hmeljarjev, opravi pre-
gled vseh hmeljišč na vseh pridelo-
valnih območjih v Sloveniji, to je v 
Savinjski dolini, na območju Ptuja in 
Ormoža ter na Koroškem.

Letos so ta ogled opravili v če-
trtek, ogled pa je potrdil že pred-
hodne ocene, da je res velik delež 
hmeljišč na vseh pridelovalnih 
območjih močno prizadetih zaradi 

toče. Prav tako je hladno vreme v 
maju še posebej negativno vpliva-
lo na rast in razvoj sorte aurora, s 
katero je posajenih več kot tretjina 
hmeljišč v Sloveniji, je povedala spe-
cialistka za hmeljarstvo pri Kmetij-
sko gozdarskem zavodu Celje Irena 
Friškovec.

Letos v Sloveniji 120 hmeljarjev 
obdeluje 1596 hektarjev hmeljišč, 
od tega je 74,64 hektarja prvoletnih 
nasadov. Večino pridelka hmeljarji 
prodajo po vnaprej sklenjenih po-
godbah.

Obiranje hmelja se je sicer zače-
lo v tem tednu, zaključilo pa se bo 
septembra.

Slovenija sicer izvaža okoli 95 
odstotkov hmelja, približno osem 
odstotkov pa za proizvodnjo piva 
porabita pivovarni Laško in Union. 
Svetovni tržni delež Slovenije, ki je 
peta največja pridelovalka hmelja 
na svetu, je triodstoten.

Podravje � Letina hmelja precej slaba

Letos do 2300 ton hmelja
V tem tednu se je začelo obiranje zgodnjih sort hmelja na vseh pridelovalnih površinah 
v Sloveniji. A letina predvsem zaradi toče in nizkih temperatur v maju ne bo tako dobra 
kot lanska, ko ga je bilo za nekaj več kot 3000 ton. Hmeljarji lahko letos pričakujejo skup-
no od 2200 do 2300 ton hmelja, kar je manj od dolgoletnega povprečja.

Foto: STA

Foto: SD

Sodobna kmetijska mehanizacija je na Agri prava paša za oči.

Podravje � Samovžig sena 

Seno lahko zagori 
zaradi vlage
Zaradi samodejnega segrevanja se v notranjosti sena ko-
piči toplota, ohlajanja oziroma odvajanja toplote pa ni. 
Večja, kot je količina sena, težje se hladi, s tem pa se pove-
čuje možnost za nastanek ognja.

Nedavni požari na gospodarskih poslopjih v občinah Šentjur in 
Šmarje pri Jelšah so spomnili na nevarnost samovžiga sena, tako 
imenovanega biološkega samovžiga. Kmetijske svetovalne službe 
so zato pripravile priporočila, kako se izogniti nevarnosti samovžiga, 
ob tem pa opozorile na vlago, ki velja za enega od najpomembnejših 
vzrokov za samovžig sena. 

Košnja trave in spravilo krme sta bila letos zaradi neugodnih 
vremenskih razmer precej otežena, saj so kmetje s prvo košnjo 
zamujali, potem pa je med spravilom prve košnje že rasla druga, 
torej je bila ta mešanica posušena in skladiščena skupaj. Strokovnjaki 
pravijo, da je treba biti pri spravilu takšne krme previden, saj gre za 
mešanico suhe in malo manj suhe krme, ki ima v steblih rastlin skrite 
precej vlage in prav ta vlaga lahko povzroči samovžig.

»Na travi, ki jo odkosimo, so mikroorganizmi, ki rastlinski sok 
izkoriščajo za svoje preživetje. Ti mikroorganizmi so močno aktivni 
vse do 40 odstotkov vlage. Ne samo, da pri tem procesu izgubljamo 
hranilne snovi za naše živali, začne se sproščati tudi veliko energije, 
ki jo zaznamo kot toploto oziroma gretje krme. Zato pri vlažnem 
senu hitreje pride do samovžiga kot pri suhem. Samovžig sena je 
pojav, kjer ogenj nastane, čeprav zunanjega vira vžiga ni. Zaradi 
samodejnega segrevanja se v notranjosti sena kopiči toplota, 
ohlajanja oziroma odvajanja toplote pa ni. Večja, kot je količina sena, 
težje se hladi, s tem pa se povečuje možnost za nastanek ognja,« 
opozarja vodja celjskih kmetijskih svetovalcev Tatjana Pevec.

Zato je priporočljivo, da ima shranjeno seno manj kot 15 odstotkov 
vlage, dobro je, da kmetje pri skladiščenju bal in slame vlago redno 
merijo. Razlogi za prezgodnje skladiščenje sena so različni: bodisi 
kmetje seno prehitro pospravijo zaradi napovedi slabega vremena, 
lahko so nenatančni pri sušenju, vlaga pa se lahko poviša tudi zaradi 
poškodovane strehe stavbe, v kateri je spravljeno seno, ki ga namoči 
dež. Procesi, ki pripeljejo do samovžiga, se začnejo že pri sobni 
temperaturi. V kemičnih reakcijah se namreč proizvajajo plini, ki se 
lahko pri dovolj visoki temperaturi vžgejo. Pri segrevanju ima seno 
značilen vonj po kislem ali po karameli. Takrat je treba ukrepati 
in seno premetati, pri tem pa paziti, da se s premetavanjem in 
posledičnim dovajanjem svežega zraka vžiga še dodatno ne pospeši.

»Na območju ptujskega kmetijsko-gozdarskega zavoda je malo 
primerov samovžiga sena, kar bi lahko pripisali tudi dejstvu, da je pri 
nas manj nepovitega baliranega sena, več pa klasično skladiščene 
suhe krme in tudi več povitih silažnih bal,« pojasnjuje ptujski kmetijski 
svetovalec Ivan Brodnjak. »Najmanj možnosti samovžiga je pri 
povitih balah, seveda pa nevarnost zmeraj obstaja, zato vsekakor 
velja previdnost. Z upoštevanjem dobre prakse in previdnosti je 
samovžig mogoče preprečiti, s tem pa obvarovati premoženje in 
seveda kakovost krme.« 

Foto: SD

Najmanj možnosti za samovžig je pri povitih balah.

Podobnikov 
larifari

Potem ko je sindikat kmetov 
z vlado dosegel dogovor o 
skupnem reševanju v zadevi zveri 
in posledično odpovedal blokado 
otvoritve mednarodnega sejma Agra, 
so v stranki SLS vztrajali pri protestu 
v Gornji Radgoni in ga odpovedali 
šele tik pred zdajci. Predsednik 
stranke Marjan Podobnik je namreč 
ob odprtju sejma stopil pred medije in povedal, da je na predvečer 
Agre od neimenovanega visokega predstavnika vlade dobil 
zagotovila o polni pripravljenosti za rešitev problema. Če vlada 
obljub ne bo držala, je za 19. september v Ljubljani pred vlado 
napovedal velik protestni shod. »To je larifari,« pa je Podobnikovo 
izjavo o domnevnih vladnih zagotovilih po otvoritvi sejma zavrnil 
premier Marjan Šarec. »Edini vladni sogovornik v tej zadevi je 
samo Sindikat kmetov Slovenije, s katerim poteka 'dober dialog'. 
Da pa bo nekdo preko pleč kmetov, ministrice, mene ali vlade lezel 
nazaj v slovensko politiko, potem ko je imel vso priložnost že v 90. 
letih, bil tudi podpredsednik vlade, zavozil stranko in vse, tega pa 
moja zdrava pamet ne dovoli.«

Foto: SD

Marjan Šarec: »Nihče ne bo 
preko pleč kmetov lezel nazaj v 
politiko!«

Foto: SD

Letos se predstavlja 1.850 razstavljavcev.
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V festivalsko dogajanje so letos 
prvič umestili tudi mednarodno 
tekmovanje v kuhanju ribje čorbe 
ter ga obogatili z mednarodnim 
folklornim festivalom in večernimi 
koncerti.

Na tekmovanju lahko obiskoval-
ci tradicionalno jed Panonske niži-

ne poskusijo ali pa se preskusijo v 
njenem kuhanju, prireditev sicer 
že leta organizira madžarska naro-
dna skupnost občine Lendava. Od 
26. do 29. avgusta bodo etnološki 
večeri s kulturo in kulinariko. Na 
njih se bodo predstavila hrvaška, 
prekmurska, romska in madžarska 

društva ter ponudila tradicionalno 
kulinariko in glasbeno-kulturni pro-
gram.

Bogračfest, največje tekmova-
nje v kuhanju bograča v Sloveniji, 
bo 31. avgusta v starem mestnem 
jedru. Pomerilo se bo okoli 100 
ekip, ob zabavnem programu 

bodo v mestnem parku posebej 
poskrbeli za otroke. Festival bodo 
sklenili s 40. Lendavsko trgatvijo, 
etnološko-kulinarično prireditvijo, 
na kateri v povorki skozi mesto 
predstavijo običaje, opravila in 
noše.

Lendava � Festival Vinarium letos ponuja še več 

100 ekip za Bogračfest
Lendavski festival Vinarium, ki se je začel v soboto, tudi 
letos povezuje tri prepoznavne lendavske prireditve, tek-
movanje v kuhanju ribje čorbe, Bogračfest in Lendavsko 
trgatev ter z množico spremljevalnih prireditev prinaša še 
večjo ponudbo kot lani.

Foto: Lendava.si

»Tega res nismo pričakovali. Ni-
sem si mislil, da je to možno, saj 
so v brošuri z opisi vseh 17 najbo-
je prenovljenih objektov kulturne 
dediščine takšni, kjer so pri obno-
vi sodelovali arhitekti. Mi pa smo 
objekt obnovili v lastni režiji, pod 
vodstvom Zavoda za varstvo kul-
turne dediščine Maribor. Hkrati pa 
je to potrditev, da smo se leta 2011, 
ko smo se lotili obsežne prenove 
objekta, odločili prav,« je zadovo-
ljen lastnik lepo ohranjene, več 
kot 260 let stare cimprače, Anton 
Brumen, ki meni, da je komisijo 
prepričala prav izvirnost in avten-
tičnost objekta: »Vse smo ohranili 
tako kot nekoč. Tako so vsi leseni 
deli na ostrešju še stari (roženice, 
deske ...), ostrešje je še povezano 
z lesenimi klini, pokrito je s slamo. 
Pomembno pri cimprači je, da je 
bila streha vedno primerno vzdrže-
vana. Doslej so vse generacije dob-
ro skrbele za hiško, da se je lahko 
ohranila v izvirnem stanju.«

Za temeljito prenovo so se Brum-
novi odločili predvsem zato, ker ce-
nijo, kar so ohranili njihovi predniki 
in želijo to ohraniti tudi za naslednje 
rodove. Prenovili so notranji in zu-
nanji ilovnati omet in apneni pre-
maz ter jo na novo prekrili s slamo. 
Še največ časa pri prenovi so Brum-
novim vzeli vsi zapleteni administra-
tivni postopki s potrebno dokumen-
tacijo za subvencijo. Po številnih 
dopolnitvah jim je uspelo pridobiti 
8.000 evrov za obnovo strehe.

V rokah že tretje 
generacije Brumnovih

Cimpračo, prekrito s slamo, ki je 
po izklesani letnici nad vrati nasta-
la leta 1757, je kupil njegov dedek. 
Lepo ohranjen objekt ima tako v 
rokah že tretja generacija Brum-
novih, po besedah Antona pa bo 
zanjo poskrbela še vsaj ena gene-
racija. Pri vzdrževanju mu namreč 
pridno pomagajo tudi preostali 
družinski člani, žena ter njuna otro-
ka. »Iz roda v rod smo se učili, kako 
se pripravi slama za pokrivanje in 

kako se pripravi ilovica za omet. 
Fasado je treba namreč obnavljati 
praktično vsako leto, saj jo hitro 
izpere močan dež ali poškoduje 
toča,« pripoveduje Anton.

Bogato opremljena s 
številnimi starinskimi 
predmeti

Mala hiška, ki odlično spaja nek-
danji in današnji čas, se ponaša z 
bogato notranjostjo. Opremljena 
je namreč s številnimi razstavljeni 
predmeti, ki pripovedujejo svojo 
zgodbo. »Gre za starinske pred-
mete, ki so bili ohranjeni na naši 

kmetiji in so last naših prednikov. 
Najstarejši razstavljeni predmet je 
glinena posoda iz leta 1824. Potem 
so tukaj še številni drugi predmeti, 
ki so se uporabljali pri gospodinj-
stvu in v kmetijstvu.«

V lepo obnovljeni cimprači, v 
kateri so uredili privlačen muzej in 
vinsko klet, sprejemajo goste in jim 
poleg odličnega vina ponujajo tudi 
druge domače dobrote. Obisko-
valcev bi sicer lahko bilo več, pravi 
lastnik, je pa vesel tega, da so po 
ogledu njihove hiške prav vsi nav-
dušeni, da jim je tako staro stavbo 
uspelo ohraniti prav takšno, kot je 
bila nekoč.

Sveti Tomaž � Klet muzej Brumen med najuspešnejšimi prenovljenimi objekti kulturne dediščine

Zgodba, ki jo pripoveduje več kot 
260 let stara cimprača
Lepo ohranjena prleška cimprana hiša na vrhu hriba Koračice pri Svetem Tomažu pod imenom Klet muzej Brumen je 
lep primer uspešne zgodbe o prenovi. Njen lastnik Anton Brumen je skupaj z družino pred približno osmimi leti poskrbel 
za celovito prenovo, njihova prizadevanja pa niso ostala spregledana. Objekt se je namreč uvrstil v izbor 17 najuspe-
šnejše prenovljenih objektov kulturne dediščine v državi.

Foto: MH

Zavzeti lastnik Anton Brumen

Slovenija � Rezultati prvega polletja 

6,3 milijona nočitev 
turistov 
V turističnih nastanitvenih obratih po državi so v prvih 
šestih mesecih letos skupaj našteli skoraj 2,56 milijona 
prihodov turistov, kar je 6,1 odstotka več kot v enakem 
obdobju lani. Turisti so ustvarili 6,29 milijona nočitev, kar 
predstavlja 3,9-odstotno medletno rast. Izrazitejša je rast 
prihodov in nočitev pri tujih turistih.

Foto: M24

Foto: M24

Prihodov domačih gostov je bilo v polletju nekaj več kot 731.000, 
kar je tri odstotke več kot v enakem obdobju lani, domači gostje pa 
so ustvarili skoraj 2,01 milijona nočitev, kar je vsega 0,2 odstotka nad 
številko iz lanskega prvega polletja.

Prihodov tujih gostov je bilo medtem skoraj 1,83 milijona oz. 7,4 
odstotka več kot v enakem obdobju lani, njihovih nočitev pa je bilo 
za nekaj več kot 4,82 milijona ali 5,7 odstotka več kot v prvih šestih 
mesecih lani.

Največ Italijanov, Nemcev in Avstrijcev
Največ prihodov in nočitev so ustvarili italijanski turisti, sledili so jim 

nemški, avstrijski, britanski, češki in nizozemski. Najvišjo medletno 
rast medtem podatki kažejo pri turistih iz Češke (15,9 odstotka več 
prihodov in 20,2 odstotka več nočitev) in Nemčije (12,7 oz. 11,4 odstot-
ka). Prihodov avstrijskih gostov je bilo za 5,5 odstotka več, njihovih 
nočitev pa za 3,6 odstotka, Italijani pa so ustvarili za 2,6 odstotka več 
prihodov in nočitev. Pri gostih iz Združenega kraljestva in Nizozemske 
je bilo medtem v polletju zaznati manjši upad.  

Največ prihodov in nočitev so v šestih mesecih ustvarile gorske ob-
čine, sledijo zdraviliške in obmorske občine ter Ljubljana, ki pa beleži 
najvišjo medletno rast (11,5 odstotka več prihodov in 8,7 odstotka več 
nočitev).

Daleč največ je bilo v šestih mesecih nočitev v hotelih (3,32 milijo-
na), a z okoli 30-odstotno medletno rastjo jim sledijo zasebne sobe 
in apartmaji ter hiše (1,19 milijona), kar kaže na povečano uporabo 
platform, kot je Airbnb.

Prihodov domačih turistov je bilo približno 151.000, kar je 2,9 od-
stotka več kot junija lani, njihovih prenočitev pa približno 423.000, kar 
je 1,6 odstotka manj kot junija lani. Prihodov tujih turistov je bilo ne-
kaj manj kot 532.000, kar je 14,9 odstotka več kot junija lani, njihovih 
prenočitev pa nekaj več kot 1,23 milijona, kar je 12,5 odstotka več kot 
junija lani. Skoraj tri četrtine vseh nočitev so tako ustvarili tuji turisti.

Največ nočitev v gorskih občinah
Največ nočitev turistov je bilo v gorskih občinah (32 odstotkov). Sle-

dile so obmorske občine (22 odstotkov), zdraviliške občine (17 odstot-
kov) in Ljubljana (13 odstotkov). Tudi medletna rast je bila najvišja v 
gorskih občinah (za 21 odstotkov), sledila je Ljubljana (+10 odstotkov) 
in obmorske občine (+6 odstotkov). V zdraviliških občinah je medtem 
število nočitev upadlo za pet odstotkov.

Največ prenočitev so turisti ustvarili v hotelih (42 odstotkov), sledili 
so zasebne sobe, apartmaji in hiše (21 odstotkov) ter kampi (17 odstot-
kov). Število nočitev se je medletno najbolj povečalo v kampih (+26 
odstotkov), sledile so zasebne sobe, apartmaji in hiše (+15 odstotkov).

Foto: MH

Lepo obnovljena, več kot 260 let stara Klet muzej Brumen 
Foto: MH

Bogata notranjost
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Predzadnji teden počitnic je že 
po tradiciji rezerviran za nepozab-
no dogodivščino na Oratoriju Ptuj, 
ki je letos potekal od 19. do 23. av-
gusta. 16. Oratorija se je letos ude-
ležilo 260 otrok, za njihovo varnost 
in dobro počutje pa je skrbelo 90 
animatorjev. Udeležencev je iz leta 
v leto več, zaradi velikega povpra-
ševanja pa so zadnja leta starostno 
mejo znižali, tako da sprejemajo 
otroke od 4 do 14 let.

Otroci so razvrščeni po starosti 
v tri večje enote: mali oratorij za 
predšolske otroke, srednji oratorij 
za osnovnošolske otroke in veliki 
oratorij za zadnji dve generaciji 
osnovnošolskih otrok. Sestavni 
del ob igrah, delavnicah in ostalih 
aktivnostih so tudi kateheze, vsak 
dan pa se zaključi z molitvijo.

Program poteka od jutra do 
popoldneva, vodje Oratorija pa se 
trudijo, da je vsak dan poseben in 
da otrokom zmeraj ponudijo kaj 

novega, zabavnega, pa obenem 
poučnega.

Letos so se tako podali na izlet 
na letališče v Moškanjce, kjer so 
jim svoje delo predstavili gasilci in 
policaji. Prav poseben obisk ma-
lih oratorijcev so imeli tudi v Ptu-
jskih pekarnah in slaščičarnah. Za 
najmlajše so organizirali še obisk 
čarodeja, animatorji pa so jim 
pripravili poseben Escape room, 
priljubljeno igro, pri kateri je za 
uspešen zaključek treba uporabiti 
veliko domišljije in razmišljanja.

Prvi ptujski oratorij je bil kot 
projekt vseh treh ptujskih župnij iz-
peljan leta 2001. Vsako leto poteka 
pod drugačnim geslom. Letos so 
za osrednjega junaka izbrali Petra 
Klepca, dogajanje pa so izvedli pod 
geslom Imaš moč. „Pogovarjamo 
se o tem, kako je treba vztrajati, 
delati dobra dela in duhovno rasti. 
Bog nam za vse to nakloni moč, 
da zmoremo in znamo,“ o letoš-

njem geslu pravijo voditelji Orato-
rija Ptuj 2019 Karmen Stanet, Tina 
Fakin ter Katja in Matic Rašl. Vsi 
štirje so zelo uspešno vodili tudi 
lanskoletni Oratorij. Njihov namen 
je otrokom vsako leto ponuditi kaj 
novega, jim pripraviti nepozabno 
druženje, obenem pa poskrbeti, 
da se kaj novega naučijo. Prav vsi 
voditelji, ki delajo skupaj z 90 ani-
matorji, delajo prostovoljno.

Udeležba na Oratoriju je sicer za 
otroke plačljiva, a je znesek simbo-
ličen. Za cel teden znaša 20 evrov 
za prvega otroka v družini, vsak 
naslednji otrok pa ima še nekaj 
evrov nižjo ceno. V tem znesku je 
zajeto prav vse: prehrana, majice, 
kopanje v ptujskih Termah ... „Ko-
panje je še vedno nekaj, česar se 
otroci najbolj veselijo, zato ostaja 
stalnica vsako leto. Številni do-
natorji nam pomagajo pri izvedbi 
tega dogodka, za kar se jim iskre-
no zahvaljujemo. Na pomoč nam je 

priskočila tudi ptujska občina, ki je 
pokazala posluh za takšne dogod-
ke in nam namenila sredstva,“ še 
pravijo voditelji ptujskega Orato-
rija.

Tudi letos so imeli otroci oble-
čen svoj prepoznavni znak: ora-
torijske majice, ki zagotavljajo, da 
jih na ptujskih ulicah in trgih nihče 
ne spregleda, obenem pa jih spo-
minjajo na preživeti super teden 
poletja. „Druženje s sovrstniki je 
za vse udeležence odlična pope-
stritev dolgih počitnic. Ker vedo, 
da je pri nas lepo in varno, se ot-
roci z veseljem vračajo. Vsako leto 
vsi skupaj čakamo začetek Oratori-
ja, ki je tudi letos potekal v super 
vzdušju,“ so še povedali voditelji.

Letošnje dogajanje so sklenili z 
zaključno mašo, ki je potekala v pe-
tek. Udeležil se je je tudi provincial 
slovenskih minoritov Igor Salmič.

Ptuj � Oratorij 2019 je vedno nepozabno druženje

Iz leta v leto več zanimanja
Približno tako, kot so se veselili začetka počitnic, se šolarji veselijo tudi novega snidenja s sošolci in vrstniki. 
Še preden se podajo v šolske klopi, se jih po tradiciji več sto druži na ptujskem Oratoriju. Iz leta v leto je več 
zanimanja za takšno obliko preživljanja prostega časa. 

Tabora se je udeležilo 28 mladih 
iz Slovenije in Hrvaške, ki so teden 
dni raziskovali ptice in njihove ži-
vljenjske prostore, spoznavali raz-
lične metode dela in se ob tem tudi 
zabavali.

Na otokih Ptujskega jezera 
gnezdi največja celinska kolonija 
navadnih čiger v Sloveniji, ki je 
letos štela približno 100 parov. 
Ozemlje si delijo z rečnimi in črno-
glavimi galebi.

Veliko časa na taboru so name-
nili tudi pticam, ki gnezdijo ali se 
prehranjujejo v stari, ohranjeni 
strugi reke Drave. Ogledali so si 
še kolonijo čebelarjev v Slovenskih 
goricah, kjer so videli tudi smrdo-

kavro. Nadvse zanimivo pa je bilo 
tudi v gozdu pri Ormoških lagu-
nah, kjer se je v nastavljeno mrežo 
ujela zelo redka vrsta netopirja – t. 
i. nathusijev netopir.

To pa ni bilo edino preseneče-
nje. Na vodnih površinah Dravske-
ga in Ptujskega polja (zadrževalnik 
Medvedce, Rački ribniki, Požeg in 
Podvinci) so lahko opazovali kosta-
njevke in konopnice ter družino 
črnih labodov, ki pa najverjetneje 
niso prileteli na počitnice, temveč 
jih je nekdo spustil v naravo »za 
okras«. Črni labod je namreč tuje-
rodna vrsta, njegova domovina je 
Avstralija.

Ptuj � Mladinski ornitološki tabor

Navadna čigra združila mlade iz 
Slovenije in Hrvaške
Julija se je na Ptuju končal že 31. mladinski ornitološki raziskovalni tabor, ki je tokrat 
prvič združil mlade iz Slovenije in Hrvaške. Tabor je bil organiziran v sklopu čezmej-
nega projekta Interreg Čigra. Cilj letošnjega tabora je bil torej spoznavanje življenja 
navadne čigre ob reki Dravi, mladi ornitologi pa so spoznavali tudi druge ptice, katerih 
življenjski prostor je bolj ali manj povezan z reko. 

Foto: Wikipedia

Foto: ČG

Oratorij – nepozabna, zabavna in poučna poletna dogodivščina

Ptuj, Markovci � Sanacija poškodovane brežine 
Ptujskega jezera

Vodostaj v jezeru 
bo za dva metra nižji
V Štajerskem tedniku smo že predlani opozorili na nevar-
nost poškodb na asfaltnih brežinah Ptujskega jezera.

Zato smo vodstvo Dravskih elektrarn Maribor (DEM), ki upravljajo z 
jezerom, in njihovega lastnika (Holding slovenskih elektrarn) večkrat 
povprašali, kdaj bodo poškodbe na brežinah na notranji strani akumu-
lacijskega bazena sanirali. Ne eni in ne drugi poškodb na brežinah niso 
zanikali, a odgovor o predvideni sanaciji je bil vsakokrat neodločen. 
Včeraj pa so iz DEM v sporočilu za javnost sporočili, da bodo poškodo-
vane brežine sanirali v tem in prihodnjem tednu. Za izvedbo del bodo 
v jezeru za dva metra znižali vodostaj. 

S praznjenjem vode iz jezera bodo pričeli v četrtek, 29. avgusta. 
Na uro se bo vodostaj znižal za okoli 20 centimetrov. Naslednji dan, v 
petek, začnejo sanacijo, ki bo predvidoma končana do srede, 4. sep-
tembra. „Na območju Ptujskega jezera so se pojavile večje površine, 
na katerih je poškodovana asfaltna obloga. Na levem in desnem delu 
je prišlo do premikov oblog, na nekaterih mestih pa do razslojitve. Na-
vedeno je posledica izrazitega delovanja vetrov, kar pospešuje poško-
dovanost oblog. Glede na to, da so nekateri deli razslojeni, je mogoče 
sklepati, da je moč oblog, ki služijo kot tesnilna plast jezera, na najbolj 
izpostavljenih območjih zgolj polovična. Zato smo v DEM pristopili k 
izdelavi projektne dokumentacije za sanacijo območij, kjer je že prišlo 
do razslojitve asfalta. Sanacija z brizganim betonom se bo izvedla na 
petih lokacijah v skupni dolžini približno sto metrov, saniran bo pas 
širine 6,5 metrov, kar skupaj znese približno 650 m2 površine. Izvedba 
omenjenega postopka zahteva znižanje vodostaja v jezeru. Takoj po 
končani sanaciji bomo začeli s ponovnim polnjenjem do običajne viši-
ne,“ so pojasnili v DEM.

Foto: MZ

Poškodbe na asfaltni brežini na levi strani Ptujskega jezera

Foto: M24

Slovenija � DeSUS z novo pobudo 

Brezplačen javni prevoz 
upokojencev 
Upokojenci bi po prepričanju stranke DeSUS morali ime-
ti brezplačen javni prevoz. Zagotovo to predstavlja rahlo 
proračunsko obremenitev na odhodkovni strani, vendar 
je razvojno naravnan proračun tisti, ki je namenjen lju-
dem, menijo v DeSUS.

Kot so pojasnili v DeSUS, natančnih številk o tem, koliko bi brezplač-
ni javni prevoz za upokojence državo stal, še ni, ker se bodo o mož-
nostih uresničitve te ideje še pogovarjali. »Slednjo je DeSUS že dlje 
časa razvijal in zdaj dal pobudo s pričakovanjem, da se uresniči,« so 
dodali. Spomnili so, da se bo kmalu začelo novo šolsko leto. V DeSUS 
pozdravljajo možnost, ki jo imajo učenci, dijaki, študentje in udele-
ženci izobraževanja za odrasle, da svoje vsakodnevne poti opravljajo 
s pomočjo subvencionirane enotne vozovnice integriranega javnega 
potniškega prometa. V DeSUS pa ob tem verjamejo, da bi »brezplačen 
javni prevoz za vse upokojence prav za starejšo populacijo predsta-
vljal pomemben kamenček v mozaiku njihovega lažjega in optimalnej-
šega premagovanja vsakodnevnih težav«. 

Rjavih srakoperjev 
vse manj

Šturmovci so bili v preteklosti 
velik otok sredi Drave, kjer so 
okoliški kmetje pasli živino. 
Danes se je njihova podoba precej 
spremenila. Mladi ornitologi 
so v okviru tabora prešteli vse 
rjave srakoperje. Našteli so vsega 
skupaj komaj osem parov, kar 
je rekordno malo v primerjavi z 
letom 1992, ko so jih našteli 172!
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V društvu »Steza« so se ob tem 
odločili, da k sodelovanju povabijo 
nekatera lokalna društva in klube, 
med njimi Društvo za šport invali-

dov Most Ptuj, Društvo Optimisti, 
Društvo upokojencev Ptuj in hu-
manitarno društvo Soroptimist. 
Odzvalo se je lepo število prosto-

voljcev, ki so bili navdušeni nad 
zagnanostjo in resnostjo mladih iz 
Nemčije, čeprav so bili najmlajši sta-
ri šele deset let. Brez težav so brusi-

li in barvali tako kovinska kot lesena 
igrala in ob tem upoštevali navodila 
starejših. Za zaščitna sredstva in ves 
potrebni material je poskrbelo pod-
jetje Javne službe Ptuj, za malico pa 
CID Ptuj. Kljub dopustu se jim je za 
nekaj časa pridružila županja Nuška 
Gajšek, ki je bila posebej navdušena 
nad idejo mladih in odzivom do-
mačinov. »V društvu smo izredno 
zadovoljni nad odzivom društev, 
ki smo jih povabili k sodelovanju, 
in nad udeležbo njihovih prosto-
voljcev. Ker delujemo šele dobri 
dve leti, nismo tako prepoznavni 
in smo lahko akcijo izpeljali le z nji-
hovo pomočjo. Naši mladi gostje 
iz Nemčije so iz Ptuja odšli z lepimi 
spomini ob zavedanju, da so na Ptu-
ju pustili »svoj pečat« in da se bodo 
z veseljem še vračali. To je bil tudi 
skromen prispevek našega društva 
in vseh sodelujočih Mestni občini 
Ptuj ob praznovanju 1950. obletnice 
prve pisne omembe Ptuja«, je svoje 
zadovoljstvo izrazila tajnica društva 
»Steza« Ute Bender. 

Ptuj � Mednarodno lepšanje igral v Mestnem parku

Ko mladi počitnice izkoristijo delavno
Društvo »Steza« s Ptuja je v goste povabilo skupino mladih iz pobratenega mesta Burghausen, ki je ob počitniških doži-
vetjih želela narediti še nekaj koristnega. Na Ptuju so se odločili za polepšanje otroških igral v Mestnem parku.

Foto: Marjeta Moran

Pri barvanju oz. lepšanju igral so pomagali mladi iz pobratenega Burghausna.

Letošnji piknik andraških upo-
kojencev je bil slovesno obarvan; 
društvo je namreč praznovalo 
40-letnico delovanja. Odeti v nek-
danja kmečka oblačila, značilna 
za Slovenske gorice, so andraški 
upokojenci na pobudo Kluba ohra-
njanja kulturne dediščine, ki deluje 
v okviru društva, predstavili mlate-
nje pšenice po starih običajih, nje-
no grobo in fi no čiščenje, klepanje 
kos in srpov, brušenje nožev na vr-
tečem kamnu, šiljenje in obdelavo 
lesa, žaganje drv z žago amerikan-
ko, delo s stopo za luščenje ajde, 
delo z žrmljami – ročnim mlinom 
in pletenje korobačev, na ogled pa 
so bile tudi stare fotografi je obči-
ne in njenih znamenitih občanov. 
Pridružile so se jim vitomarške go-
spodinje, ki so na pikniku izdelova-
le okraske. 

»V občini se lahko pohvalimo, 
da na različne načine ohranja-
mo preteklost, pa naj bo to skozi 
muzej v Hrgovi hiši in v hiši Vinka 
Gomzija, viničarijo Stanka Čuč-
ka ali skozi delovanje domačega 
kulturno-umetniškega društva, 

gasilcev, čebelarjev in občinskih 
projektov, ki so sofi nancirani z 
evropskimi sredstvi, kot je na pri-
mer projekt stare šole. Zavedamo 
se namreč, da je vse, kar se je do 
danes ustvarilo, spoznalo, naučilo 

ali iznašlo, osnova sedanjosti in na-
potek v prihodnost, zavedamo se 
torej, da naša sedanjost povezuje 
krog preteklosti s prihodnostjo,« z 
zadovoljstvom ugotavlja andraški 
raziskovalec zgodovine Edi Kupčič 
in pojasnjuje, zakaj so ob jubileju 
društva upokojencev še posebej 
izpostavili stare običaje v zvezi z 
gojenjem, spravilom in mletjem 
žit. »Kruh je vedno bil živilo z veli-
ko simbolike; danes ga ne cenimo 
več tako kot nekoč, čeprav ljudje 
še zmeraj odhajajo v boljši svet »s 
trebuhom za kruhom«, nekateri, v 
mislih imam ekonomske migrante 
21. stoletja, v dobesednem pome-
nu tega reka.«

Društvo upokojencev Sveti An-
draž-Vitomarci, ki danes šteje 198 
članov, je bilo ustanovljeno 25. 
marca 1979. Kot je povedal pred-

sednik Mirko Danko, so razdeljeni 
na štiri področja, in sicer za zgodo-
vino, rekreacijo-izletništvo, šport 
in socialo. »Od naše župnije ima-
mo v brezplačnem dolgoročnem 
najemu društvene prostore ozi-
roma svoj dom, ki smo mu zadnja 
leta posvetili veliko časa, saj smo 
ga prenavljali. Poleg tega smo or-
ganizirali številne izlete, srečanja 
in romanja, v prostorih društva 
pa smo uredili tudi manjši muzej 
starih razglednic z naslovom Kako 
smo nekoč živeli. Zadnje čase smo 
aktivni v projektu Zveze društev 
upokojencev Slovenije Starejši za 
starejše in za višjo kakovost živ-
ljenja doma, katerega cilj je doseči 
varnejšo starost z manj stresa, več 
zdravja in z dobro socialno var-
nostjo.«

Sveti Andraž � Društvo upokojencev Sveti Andraž-Vitomarci slavi 40-letnico delovanja

Še danes aktualna simbolika kruha
Vsakoletno druženje so andraški upokojenci tokrat popestrili s prikazom nekdanjega življenja in dela. V društvu se 
posvečajo rekreaciji in izletništvu, športu, sociali in raziskovanju preteklosti domačega kraja.

Foto: SD

Ohranjanje kulturne dediščine s prenosom znanja na mlade.

Jeruzalemsko-Ormoške gorice

Okronali novo vinsko 
kraljico
V Turistično-kulturnem društvu Ivanjkovci so okronali 
četrto vinsko kraljico Jeruzalemsko-Ormoških goric. 

Ob postavitvi klopotca v Cerovcu Stanka Vraza sta župan občine 
Ormož Danijel Vrbnjak in predsednik TKD Ivanjkovci Mihael Črešnje-
vec lento nadela novi kraljici Evi Leskovar, okronal jo je predsednik 
komisije za izbor kraljice Matjaž Kosi. Krono ji je predala dosedanja 
kraljica Katja Kolarič. Za njo je gotovo marljivo kraljevanje, saj je v svo-
jem mandatu obiskala skoraj 100 dogodkov po vsej Sloveniji.

Eva Leskovar bo letos dopolnila 20 let in je najmlajša članica vino-
gradniške družine Leskovar. Doma obdelujejo 15 hektarjev vinogra-
dov, z vinsko trto in vinom pa je povezana že od zgodnjega otroštva. 
Kot je povedala, je bil njen prvi sanjski poklic kmetovalec, ampak oče 
jo je vedno opomnil, da so oni vinogradniki. S tradicijo družinskega 
vinogradništva se čuti povezana tudi po zaslugi dedka Viktorja, po ka-
terem je poimenovala svoje kraljičino vino.

Foto: Tjaša Jerebič

Vinska kraljica Eva Leskovar

Foto: M24

Lenart � Izgradnja namakalnega sistema 

Namakanje za 82 hektar-
jev kmetijskih zemljišč
Investicija v namakalni sistem za osem kmetij je vredna 
dobrih 706.000 evrov; ta bo namakal intenzivne sadovnja-
ke, njive in travnike, kmetovalcem pa v luči podnebnih 
sprememb omogočil boljše pridelovalne pogoje.

Lenarška občina je bila uspešna na razpisu v okviru programa razvo-
ja podeželja, ki ga fi nancirata kmetijsko ministrstvo in EU, in sicer za 
izgradnjo namakalnega sistema za več uporabnikov v Selcah, ki ležijo 
v krajevni skupnosti Voličina. Po besedah Francija Ornika, vodje kme-
tijske svetovalne službe Lenart, in lenarškega podžupana gre za inve-
sticijo v višini dobrih 706.000 evrov, namakalni sistem pa bo »pokril« 
osem kmetij oziroma skoraj 82 hektarjev kmetijskih zemljišč. 

Projekt zajema obnovo s čiščenjem obstoječega zajetja vode, ki je 
bilo zgrajeno leta 2002, a je danes povsem zaraščeno in zamuljeno, za 
dodatni vir namakanja pa bo poskrbela pred dvema letoma izvrtana 
48-metrska vrtina. Urejeno bo črpališče, zgrajen namakalni sistem s 
primarnimi in sekundarnimi vodi, ki bo speljan do kmetijskih površin. 
»Gre za intenzivne sadovnjake, njive in travnike, namakalni sistem pa 
bo kmetovalcem omogočil boljše pridelovalne pogoje, saj se bo pove-
čala pridelava hrane, izboljšala lokalna samooskrba, kmetije, ki bodo 
uporabljale novi namakalni sistem, pa bodo imele več možnosti za 
konkurenčni razvoj, ekonomsko učinkovitost in uspešnost nasploh.«

Če pogledamo samo letošnjo meteorološko zimo, ugotovimo, da 
je v severovzhodni Sloveniji skupno padlo 86 milimetrov padavin, 
dolgoletna povprečna količina padavin pa znaša 210 milimetrov. Le-
tos je torej padla manj kot polovica povprečnih letnih padavin v tem 
obdobju, zato so konec zime že razglasili sušo, ki je ena od posledic 
vse večjih podnebnih sprememb, na katere se bodo morali kmetje pri 
kmetovanju v prihodnje prilagoditi. Eden od načinov prilagajanja so 
gotovo namakalni sistemi, bodisi skupinski bodisi individualni; gradnjo 
obojih fi nančno podpira tudi država.

Foto: SD

Vitomarške gospodinje so na pikniku izdelovale okraske.
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Četudi jih toliko let ni bilo na Ptu-
ju, so spomini še zelo živi, nekateri 
pa so v teh prazničnih dneh nastali 
na novo: doživetje na revijalnem 
nastopu, izjemen odziv občinstva, 
stoječe ovacije, to se ne pozabi. To 
je bil nastop za njihovo dušo, kot 
je bil nedeljski veliki fi nale, ko je 
njihova viža iz leta 1983 Te domače 
viže postala naj viža 50 let ptujske-
ga festivala NZG.

Zaigrali in zapeli pa so tudi pe-
sem Pridi, moj fant, ki so jo zaigrali 
na fi nalnem večeru prvega ptu-
jskega festivala NZG v letu 1969. 
Njena avtorja sta Franc Pupis in 
Franc Kraner. Pri tej skladbi se jim 
je pridružil instrumentalni sekstet, 
v katerem so igrali sami akademiki: 
Zdravko Hribar (harmonika), Her-
vin Jakončič (ritem kitara), Tomaž 
Zorko (kontrabas), Darko Abram 
(klarinet), Dušan Urbajs (trobenta) 
in Drago Gradišek (rog). Sekstet je 
skupaj z vokalisti Francem Kramer-
jem, Tonetom Rusom in Francijem 
Pupisem tudi sestavljal prvo zased-
bo ansambla Fantje z vseh vetrov. 
Ansambel, ki igra 40 let, pa sestav-
ljajo: Tone Rus, Franc Kramer, Fran-
ci Pupis, Primož Berus, Iztok Peroz-
zi (Mišo), Vlado Matkovič, Marjan 
Luzar in Jože Dobovšek (Joe). Še 
vedno pa v svojih srcih nosijo usta-
novnega člana Braneta Cekuto, ki 
jih je zapustil star komaj 40 let.

Ko se je rojeval ptujski festival 
narodno-zabavne glasbe in še ne-
kaj časa po tem, je bila narodno-za-
bavna glasba medijsko zapostav-
ljena. Nekoliko se je stanje začelo 
izboljševati leta 1983, ko je zasijala 
njihova pesem Te domače viže, ki 
so jo Slovenci izjemno dobro spre-
jeli. Tudi stroka jo je pohvalila. Za 

ansambel pa je tudi velika čast, da 
je skladba postala avizo ptujskega 
festivala NZG. Danes jo igrajo mno-
gi ansambli.

„V narodno-zabavni glasbi je 
toliko lepih besedil. Marsikateri 
pesnik pove, da jih ni v vsaki glasbi 
toliko,“ pove Franc Kramer, pisec 
besedil, ki poudarja, da za je vsako 
pesem oz. besedilo potreben čas. 
Besedil ni mogoče pisati po naro-
čilu.

„Moral si biti zlat, da si 
prišel v studio ...!“

Festivalski uspeh je bil v času, 
ko so začenjali, odskočna deska za 
snemanje plošč, kaset ter televi-
zijskih oddaj, ker brez festivalskih 

nagrad takrat nisi mogel priti ni-
kamor. Studiev, kjer danes lahko 
snema vsak, takrat ni bilo. Na ptu-
jskem festivalu NZG si moral biti 
zlat, da si prišel v Studio 14 za Pro-
dukcijo kaset in plošč RTV Sloveni-
ja ali Helidon. Fantje z vseh vetrov 
so prvo ploščo posneli za RTV Beo-
grad. Posneli so štiri plošče, vse so 
dosegle zlate naklade.

Nastopili bodo še na 
veliko koncertih

Nekaj čas je ansambel tudi miro-
val. Kraner je pojasnil, da so takrat 
čakali na vrnitev Toneta Rusa, da 
so ponovno zazveneli tako kot 
nekoč. Pred dvema letoma so 
izdali novi CD pod naslovom Sku-

paj zapuščajva mladost, ki je tudi 
dosegel zlato naklado. Želijo pa si 
posneti še najmanj en CD in da bi 
jih na glasbenih odrih po Sloveniji 
srečevali še nekaj let.

Velik koncert ob 40. jubileju an-
sambla so imeli marca letos v dvo-
rani Marof v Novem mestu. To je 
bil poseben praznik, kot bi bil dan 
slovenske narodno-zabavne glas-
be, če bi ga uvedli. Najlepše bi ga 
proslavili, če bi cel dan vrteli samo 
narodno-zabavno glasbo. „To po-
grešam tudi na Ptuju, vsaj za te 
tri praznične dni bi morali vrteti 
samo narodno-zabavno glasbo,“ 
izpostavlja Kraner, ki v letošnjem 
letu in še v letu 2020 napoveduje 
še več jubilejnih koncertov po Slo-
veniji. 

Ptuj � Franc Kramer, vodja ansambla Fantje z vseh vetrov

„Narodno-zabavna glasba je naš nacionalni ponos!“
Franc Kramer, Tone Rus in Franc Pupis, še danes člani ansambla Fantje z vseh vetrov, so kot pevski trio nastopili že na prvem festivalu narodno-zabavne glasbe na 
Ptuju. Stari so bili 17, 18 in 19 let. Na jubilejnem, 50. festivalu NZG Ptuj 2019 so se vsi trije pogovarjali o tem, kako je mogoče, da je od njihovega prvega nastopa minilo 
že 50 let. „Hvala bogu, da smo še živi in da smo še sposobni stopiti na oder ter kakovostno zapeti in zaigrati,“ je ob tem dejal Franc Kramer (Frenk), vodja ansambla, ki 
letos praznuje svojo 40-letnico.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Fantje z vseh vetrov je s skladbo Te domače viže, ki je postala naj viža 50 let ptujskega festivala NZG, 
dosegel vrhunec v svojem glasbenem delovanju.

Eden najprepoznavnejših pesni-
ških festivalov tem delu Evrope in 
širše je ponovno pritegnil številne 
svetovno prepoznavne poete, 
med njimi kitajskega Bei Daa in srb-
sko pesnico Radmilo Lazić. Med 
njimi so svoj trenutek pesniške 
platforme zasedli tudi nadebudni 
mladi pesniki. Tretje Odprto pismo 
Evropi je predstavil Ilija Trojanow, 
v njem pa razgalja evropsko igno-
ranco in prezir do migrantov. Vsi 
pa so skupaj s prebivalci mesta in 
obiskovalci od blizu in daleč nare-
dili največ, kar se da, za prepoznav-
nost Slovenije kot države, ki se po-
naša z izjemno kulturno tradicijo. 
Del tega je bilo mogoče prepozna-
ti tudi v tretji promenadi poezije, 
ki je navdušila tako domačine kot 
obiskovalce mesta. Prvič so pova-
bili tudi na pesniške dvoboje, iz-
kupiček pa namenili za dejavnost 
Tetra III DPD Svoboda Ptuj.

Ptuj � 23. festival Dnevi poezije in vina

Energija življenja, poetov in prostora
Tudi letošnji, 23. festival Dnevi poezije in vina je v mesto ob Dravi, ki letos slavi častitljivih 1950 let od prve pisne 
omembe v antičnih virih, prinesel posebno energijo.

Foto: Črtomir Goznik

Pesniška promenada je bila po besedah vodje festivala Aleša Štegerja pohod čiste radosti, vila pa se je od domini-
kanskega samostana po Prešernovi ulici in zavila še v druge ptujske ulice in na trge.

Ptuj s festivalskim dogajanjem 
vsako leto odpira pesnikom vrata v 
nove prostore, ob zasebnih branjih 
poezije so moč poezije pri povezo-
vanju ljudi in čaščenju življenja lah-
ko zaznali tudi v podjetjih, poveza-
nih z vinom, in tudi v Domu upo-
kojencev. Prvič je pesniško branje 
z degustacijo rimskega vina in jedi 
potekalo v rimski hiši, v Domusu v 
rimskem kampu Poetovio, kjer so 
obiskovalci lahko kot prvi pokusili 
rimski vini mulsum, ki ga sestavlja-

jo vino, voda, med in začimbe, ter 
conditum paradoxum, ki ga ses-
tavljajo vino, med in začimbe.

Tudi v svoji 23. ponovitvi je fe-
stival uspel, v 24. naj bi ponudil že 
nekatere spremembe, ki jih želijo 
organizatorji pripraviti v sodelova-
nju s frankfurtskim sejmom. Vodja 
in idejni oče festivala Aleš Šteger 
pričakuje, da bo v tem novem ob-
dobju festival deležen tudi večje 
(stalne) fi nančne podpore.

Foto: Črtomir Goznik

Franc Kramer (v sredini), vodja ansambla Fantje z vseh vetrov

Slovenska 
narodno-zabavna glasba – 
edinstvena v svetu

Narodno-zabavna glasba je ob ljudskih pesmih naš nacionalni 
ponos, naša identiteta, poudarja Franc Kramer. To nekaj 
edinstvenega, tega ni na svetu. „Zelo sem vesel, da je v zadnjem 
obdobju diatonična harmonika prišla v ospredje. Sam sem jo igral 
že kot zelo mlad deček. Takrat sem moral zelo paziti, kje sem jo 
igral. Zdaj pa sem ponosen, ko vidim, s kakšnim veseljem mladi 
igrajo nanjo. Samo za čestitati je, da je v Sloveniji že 4.000 in več 
harmonikarjev in harmonikaric. To je tudi narodova identiteta, 
naj pogumno igrajo s ponosom še naprej,“ pravi Kramer, ki je tudi 
prepričan, da se ob množici mladih, zelo kakovostnih ansamblov 
ni bati za obstoj in prihodnost narodno-zabavne glasbe v 
Sloveniji.

Foto: Črtomir Goznik

Z zaključnega velikega pesniškega branja 23. festivala Dnevi poezija in 
vina 2019 na Ptuju

Zakladnico slovenskih narodno-
-zabavnih viž so obogatili s sto iz-
virnimi skladbami, legendarni pa 

so tudi po tem, da skladbe in pesmi 
pišejo sami. 
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Sobotne in nedeljske tekme 
7. kroga sta zaznamovala 
obračuna v Ljubljani in 
Mariboru. Sobotni derbi 
v Stožicah so zaznamovali 
navijači Mure, nedeljskega 
pa Mariborčani, ki so si pred 
tekmo leta z bolgarskim 
Ludogorcem še nekoliko 
okrepili samozavest.

Igralci Mure so imeli v Stožicah 
znova izjemno podporo svojih 
zvestih navijačev, kar je dalo ob-
računu z Olimpiji dodaten čar. V 
deževnem vremenu in posledično 
na »hitrem igrišču« so kontrolirali 
potek tekme, doslej zelo razpolo-
ženi napad Olimpije pa je že dru-
gič zapored (po Aluminiju) naletel 
na trdega tekmeca. Ko so muraši 
dosegli vodilni zadetek (Luka Šuš-
njara), se je zdelo, da so zelo blizu 
zmage, nato pa sta Matko Obra-

dović in Jon Šporn povsem nepo-
trebno »zakuhala« situacijo pred 
svojim golom, iz katere so Lju-
bljančani izenačili za končni remi. 
Trener Mure Ante Šimundža se je 
po tekmi zavedal izgubljene pri-
ložnosti, kljub temu pa je bil vesel 
ohranitve niza neporaženosti. Ga 
je pa pošteno ujezil Luka Šušnjara, 
ki je v 77. minuti po pisku sodnika 
brcnil žogo in zato prejel drugi 
rumeni karton. »To je neprofesi-
onalnost,« je dejal na novinarski 
konferenci, po njej pa je imel hrva-
škemu napadalcu zagotovo veliko 
povedati …

Remi močnih tekmecev je izko-
ristil Maribor, ki v zadnjem tednu 
vendarle nekoliko dviguje formo. Z 
zmago proti Bravu se je Muri (ima 
tekmo manj) približal na tri, Olim-
piji pa na pet točk zaostanka. Po 
sedmih točkah izpred dveh krogov 
je to videti veliko prijazneje …

Martin Milec: 
»Do evropskih uspehov 
smo v preteklosti prišli 
z dobro obrambo«

A Maribor je tekmo z Bravom 
ekspresno arhiviral in se nemudo-
ma usmeril proti četrtkovi »tekmi 
leta«. Ta besedna zveza v tem pri-
meru niti ni fraza, ampak golo dej-
stvo. V četrtek bo v Ljudskem vrtu 
v povratni tekmi zadnjega kroga 
kvalifi kacij za Ligo Evropa gostoval 
Ludogorec. Prva tekma v Bolgariji 
se je končala z 0:0.

Mariborčanom tekma ob zanje 
ugodnem razpletu prinaša fi nanč-
no bogato evropsko jesen, šest te-
kem skupinskega dela Lige Evropa, 
ob tem pa zvrhano mero samoza-
vesti za sezono domače lige.

Branilec Maribora Martin Milec je 
bil z rezultatom in prigarano točko v 
Bolgariji zadovoljen. »Veseli smo, da 
smo zadaj zdržali, da nismo dobili 
gola. Imamo aktiven rezultat. Gre-
mo samozavestno v drugo tekmo. 
V napadu moramo biti malce boljši, 
malo bolj samozavestni, mislim, da 
lahko napredujemo.«

Nekdanji igralec Aluminija 
je poudaril, da so že v 
preteklosti do evropskih 
uspehov prišli z dobro 
obrambo, a se zaveda, da 
bodo morali biti v četrtek 
boljši v napadu, hkrati 
pa paziti na zelo dobre 
posameznike bolgarskih 
prvakov. »Individualno imajo 
veliko kvalitete, mislim pa, 
da so zadaj ranljivi. Lahko bi 
izkoristili protinapade. Vsak 
igralec lahko odloči tekmo 
v vsakem trenutku,« je 
zaključil Milec.

Tretja zaporedna zmaga 
Celjanov

Najbolj »vroča« ekipa lige je 
Celje. Varovanci trenerja Dušana 
Kosiča so po slabem začetku (šti-
ri kroge brez zmage) ujeli ritem 
in nanizali tri zaporedne zmage 
(Domžale, Maribor, Triglav), pri 
tem pa dosegli neverjetnih 13 za-
detkov.

Še vedno pa prvo zmago v se-
zoni lovijo Velenjčani. Tokrat so bili 
blizu temu na tekmi s Taborom, a 
jim jo je z dvema zadetkoma za-
godel Srb Predrag Sikimić, ki je na 
zadnjih štirih tekmah dosegel šest 
zadetkov. S tem je prevzel žezlo 
vodilnega strelca lige.

sta, JM
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Nogomet �  1. SNL, 7. krog

Pred »tekmo leta« 
štirica v mreži Brava

REZULTATI 7. KROGA:
Maribor – Bravo 4:0 (1:0);
Olimpija – Mura 1:1 (0:0); strelca: 0:1 Šušnjara (53.), 1:1 Tomić (66.). Rde-

či karton: Šušnjara (77., Mura);
Triglav – Celje 0:6 (0:3); strelci: 0:1 Stojinović (12.), 0:2 Vizinger (20.), 

0:3 Kerin (45.), 0:4 Lotrič (51.), 0:5 Koritnik (70.), 0:6 Koritnik (86.). Rdeči 
karton: Kumer (22., Triglav);

Rudar – CB24 Tabor Sežana 2:2 (1:1); strelci: 1:0 Petrović (19.), 1:1 Siki-
mić (40.), 2:1 Kobiljar (57.), 2:2 Sikimić (81.).

Tekma Domžale – Aluminij je bila odigrana v ponedeljek popoldan, po 
sklepu redakcije.
1. OLIMPIJA LJUBLJANA 7 4 2 1 14:6 14
2. ALUMINIJ 6 4 2 0 7:2 14
3. CELJE 7 3 3 1 17:9 12
4. MURA 6 3 3 0 13:8 12
5. CB24 TABOR SEŽANA 7 3 1 3 9:10 10
6. MARIBOR 7 2 3 2 12:8 9
7. TRIGLAV KRANJ 7 2 0 5 9:20 6
8. BRAVO 7 1 2 4 6:13 5
9. RUDAR VELENJE 7 0 4 3 8:14 4
10. DOMŽALE 5 0 2 3 8:13 2

Maribor – Bravo 4:0 (1:0)
STRELCI: 1:0 Zahović (40.), 2:0 Požeg Vancaš (50.), 3:0 Zec (52., avto-

gol), 4:0 Tavares (90.).
MARIBOR: Pirić, Milec, Ivković, Peričić (od 46. Klinar), Viler, Vrhovec 

(od 71. Ogrinec), Pihler, Požeg Vancaš, Hotić, Kronaveter, Zahović (od 75. 
Tavares). Trener: Darko Milanič.

Maribor po slabem začetku v državnem prvenstvu počasi postavlja 
stvari na svoje mesto. Na domačem igrišču je zabeležil drugo zmago, po 
Taboru je premagal še enega novega prvoligaša, Bravo. Spektakularne 
igre sicer ni pokazal, sredi prvega polčasa so se v Ljudskem vrtu po seriji 
napak že slišali žvižgi, a bodo na koncu pozabljeni, saj so vijoličasti prebili 
ljubljanski zid pred golom. Ko so dosegli prvi zadetek, se jim je odprlo, 
tako da niti v enem trenutku njihova zmaga ni bila vprašljiva, vprašanje 
je bilo le, kakšna bo na koncu razlika. Varovanci Darka Milaniča so se zdaj 
vodilni Olimpiji približali na pet točk.

Odločilni trenutek tekme se je zgodil v 40. minuti, ko je Matko v proti-
napadu Brava slabo podal žogo, čemur je sledil lepo izveden protinapad 
domačinov. Rok Kronaveter je na levi strani lepo našel Požega Vancaša, 
ta je prodrl v kazenski prostor, natančno podal do Luke Zahoviča, ta pa je 
v slogu pravih golgeterjev žogo pospravil v mrežo.

Foto: Grega Werbig / m24.si

Mariborčani so pred tekmo leta z Bolgari uspešno opravili delo v domačem prvenstvu, ugnali so lju-
bljanski Bravo. Na fotografi ji so Rudi Požeg Vancaš, Špiro Peričić (oba Maribor) in Mitja Križan 
(Bravo).

Foto: m24.si

Nogometaši Domžal in Aluminija bi morali tekmo 7. kroga odigrati v soboto ob 18.00, a je bila zaradi 
nevihte najprej prestavljena za pol ure, nato pa prestavljena na ponedeljek. V dresu Aluminija je manj-
kal vratar Luka Janžekovič, saj je po tekmi z Olimpijo začutil močne bolečine v roki.

Novak Đoković glavni 
favorit za rekordni 
nagradni sklad

Srb Novak Đoković je dobil pet 
od zadnjih šestih grand slamov, sku-
paj s Špancem Rafaelom Nadalom 
in Švicarjem Rogerjem Federerjem 
pa tekmecem največjih turnirjev ni 
prepustil že od septembra 2016. To 
je popotnica pred zadnjim letošnjih 
grans alm turnirjem v sezoni, ki se 
je včeraj pričel v New Yorku. 

Novak Đoković je na pragu tretje 
skoraj perfektne sezone po 2011 in 
2015, ko je osvojil po tri grand sla-
me, hkrati pa korak oddaljen, da 
šestič v tem desetletju konča kole-

darsko leto na prvem mestu lestvi-
ce ATP.

Đoković je na odprtem prven-
stvu ZDA slavil že trikrat, Nadal ima 
dva naslova, Federer pa pet, a ima 
njegov zadnji pokal že zaprašeno 
letnico 2008. Impresiven je poda-
tek, da so »veliki trije« od Wimble-
dona 2003 osvojili štiriinpetdeset 
od petinšestdesetih grand slamov.

Precej drugačna je zgodba pri 
dekletih, kjer ni več dominantne 
igralke, zato je krog favoritinj veliko 
širši. Branilka naslova Naomi Osaka 
iz Japonske se je sicer vrnila na prvo 
mesto svetovne lestvice, a je daleč 
od forme, s katero je lani v kontro-
verznem fi nalu premagala Sereno 
Williams.

Letošnji US Open bo zgodo-
vinski, saj je 57 milijonov dolarjev 
najvišji nagradni sklad v zgodovini 
tenisa. Zmagovalec bo prejel 3,85 
milijona dolarjev, prvi krog je vre-
den 58.000 dolarjev, drugi 100.000 
dolarjev, zmagovalci dvojic pa bodo 
zaslužili 740.000 dolarjev.

Slovenija bo imela med posa-
mezniki tri predstavnike – Aljaža 
Bedeneta, Polono Hercog in Tama-
ro Zidanšek. Žreb je določil, da bo 
Bedene začel proti Slovaku Jožefu 
Kovaliku, Hercogovo čaka Ameri-
čanka Danielle Collins, Zidanškovo 
pa Hrvatica Petra Martić.

Tamara je svoj prvi dvoboj odi-
grala v ponedeljek, med dvojicami 
pa bo znova združila moči s Švedi-
njo Rebecco Peterson. 

sta

Tenis � Odprto prvenstvo ZDA
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Poraz in dva prejeta rdeča kar-
tona je najslabši mogoči izkupi-
ček Drave na tekmi z Nafto. Len-
davčani so bili v vlogi favoritov, 
a se je težko znebiti občutka, da 
so bili na poti do zmage deležni 
precejšnje pomoči delivcev pra-
vice, ki niso imeli enakega krite-
rija za obe ekipi (podobno smo 
z opisom identičnih situacij, a z 
različnima razsodbama sodnika 
nazorno prikazali že v prejšnji šte-
vilki Štajerskega tednika po tekmi 
Drava – Gorica).

Kaj pa izenačen kriterij, 
gospodje sodniki?

Ptujčani so bili v začetku v 
podrejenem položaju, a so v 25. 
minuti vseeno prišli do vodstva. Po 
globinski podaji je Jan Novak sam 
stekel proti vratarju, ta ga je zaus-
tavil na nepravilen način, sodnik 
Aleksandar Matković je pokazal 
na belo točko, domačemu vratarju 
pa rumeni karton. Zanesljiv izvaja-
lec enajstmetrovke je bil Nermin 
Haljeta – 0:1.

Lendavčani so se vrnili v tekmo z 
ekspresnim izenačenjem, po napa-
ki gostujoče obrambe je bil strelec 

za domačo ekipo nekdanji dravaš 
Jaka Bizjak – 1:1.

Ključni trenutek tekme se je 
zgodil v 35. minuti, ko je po gneči v 
kazenskem prostoru eden od igral-
cev Nafte padel, sodnik Aleksan-
dar Matković je pokazal na belo 
točko, obenem pa je branilcu Dra-
ve Timoteju Mateju pokazal rdeči 
karton. »Zaradi vlečenja igralca 
nasprotnega moštva za dres,« je 
po koncu tekme pojasnil trenerju 
Drave Vugdaliću. Ali nova pravila 
ne pravijo, da je ekipa že dovolj 
kaznovana z najstrožjo kaznijo, 
zato dodatni rdeči karton ni potre-
ben, sploh ker v tem primeru ni šlo 
za grob prekršek? Če si je sodnik 
že izbral strog kriterij, zakaj potem 
pred desetimi minutami ni ravnal 
enako v primeru na drugi strani 
igrišča?!? Ali pa novinarji znova ne-
česa ne razumemo?

V 2. polčasu so gostje poskušali 
vse, kar je bilo v njihovi moči, da bi 
kljub igralcu manj na igrišču prišli 
do izenačenja. »Res smo se trudili, 
da bi pripravili preobrat, pri tem pa 
veliko tvegali. Zanimivo je, da v tej 
tvegani igri nismo prejeli zadetka, 
pred tem pa kar dva iz 'domala 
ničesar'. To je trenutno najtežje ra-
zumeti. Res se moramo znebiti teh 
napak, ki nas stanejo veliko pre-
lahko prejetih zadetkov, saj jih na 

drugi strani težko dosegamo,« je 
enega od receptov za dvig krivulje 
rezultatov razkril Luka Petek.

Domačini so sicer v zaključku 
tekme nekajkrat stresli okvir vrat 
in bi lahko povišali minimalno 
vodstvo, a je ostalo pri 2:1. Za do-
datno slabo voljo je v taboru go-
stov poskrbel Samuel Nelson, ki je 
v 89. minuti prejel drugi rumeni in 
posledično rdeči karton.

»Fantom je težko, 
zaslužili bi si več«

»Zanimivo je, da fantom ne mo-
rem ničesar očitati, saj se res moč-
no trudijo na treningih in tekmah, 
a se na tekmah to hitro izniči z 
nepotrebnimi napakami. Tega se 
zavedajo tudi sami in jim je težko, 
a očitno je to davek neizkušenosti, 
ki ga moramo plačati. Tokrat je bil 
ta trenutek penal in nerazumna 
izključitev v 35. minuti, v prejšnji 
tekmi nedosojen prekršek v našo 
korist, ko smo prejeli izenačujoči 
gol – nekateri dogodki niti niso v 
naši domeni. Dejstvo pa je, da smo 
doslej zvečine igrali proti izkušenej-
šim ekipam, ki ponujene priložnosti 
s pridom pograbijo. Proti Brežicam 
to enostavno moramo spremeni-
ti,« je zaključil Muamer Vugdalić.

Jože Mohorič

Drava Ptuj – GRK 
Varaždin 23:19 (16:6)

DRAVA PTUJ: Mlač-Černe, Ma-
roh 3, Gregorc, Grobelnik 4, Hru-
pič 2, Simonič, Zupanc 5, Stopar 4, 
Bedrač, Rožman 4, Žunič 4, Zupa-
nič, Žuran. Trener: Vladimir Vujović.

Ptujski rokometaši so na peti 
pripravljalni prijateljski tekmi igrali 

v petek z Varaždinom in z odlično 
igro premagali hrvaško prvoliga-
ško ekipo. Ta je silovito startala, saj 
je povedla 0:3 in nato še 1:4, nato 
pa je Drava odigrala sanjsko nada-
ljevanje prvega polčasa. Vrhunsko 
so odigrali globoko obrambo 5-1, 
izvrsten je bil na vratih Sandi Žu-
ran in tudi v napadu je vse steklo. 
Plod teh elementov je bil delni izid 
15:2 in visoka priigrana prednost, 

ki je po 30 minutah znašala deset 
zadetkov.

V drugem polčasu so Varaždinci 
zaigrali bolje in so postopoma niža-
li zaostanek. Z delnim izidom 1:7 so 
najbližje prišli do zaostanka -2 (od 
20:12 do 21:19).

Za Ptujčane je skupno največ 
zadetkov dosegel Gašper Zupanc 
(zadeval je s položaja desnega krila 
in s sedmih metrov), medtem ko je 
standardno dobro odigral Tomaž 
Grobelnik. Matevž Žunič se je izka-
zal na poziciji desnega zunanjega, 
počasi pa se v staro formo vrača 
tudi Jan Maroh.

David Breznik

torek � 27. avgusta 2019Šport14

Nafta 1903 – Drava 
Dakinda Ptuj 2:1 (2:1)

STRELCI: 0:1 Haljeta (25., 11-m), 
1:1 Bizjak (28.), 2:1 Oštrek (36., 11-
m).

NAFTA 1903: Raduha, Pirtov-
šek, Malešević, Živko, Bolla, 
Szökrönyös (od 46. Drk), Šeruga, 
Vinko, Bizjak (od 63. Rebernik), 
Oštrek, Ploj (od 72. Toth). Trener: 
Marián Sluka.

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Mate, Rešek, Bajrami, Petek, 
Grajfoner, Nelson, Marcius (od 
76. Šlak), Novak (od 46. Melvan), 
Kene (od 60. Šlamberger), Haljeta. 
Trener: Muamer Vugdalić.

RDEČA KARTONA: Mate (35.), 
Nelson (89., oba Drava).

Za zmago tudi »na glavo«
Igralci Drave se bodo v naslednjem krogu, že v petek, na doma-

čem igrišču pomerili z ekipo iz Brežic. To bo obračun ekip iz spodnje-
ga dela lestvice 2. slovenske lige.

Ptujčani v dosedanjem delu sezone niso imeli niti za trohico sre-
če, praktično vse njihove napake so tekmeci s pridom izkoristili. 
Posledično so na njihovem računu le tri točke. Modri so prepričani, 
da se bo že v petek to spremenilo. »Odločeni smo, da negativno 
serijo prekinemo, četudi bomo morali na tekmi z Brežicami 'na gla-
vo'. Enostavno smo do sedaj porabili že vse zaloge smole, sedaj je 
čas, da se nekaj obrne tudi na našo stran,« v en glas zatrjujejo igralci 
Drave. »Zanima nas samo zmaga,« pa je dodal še trener Vugdalić.

2. SNL, 6. krog: Drava Dakinda Ptuj – Brežice Terme 
Čatež, v petek ob 16.00 na Mestnem stadionu na Ptuju.

Nogomet �  2. SNL, 5. krog

Najslabši mogoči scenarij: 
poraz in dva rdeča kartona

Rokomet �  Prijateljska tekma

Sanjski prvi polčas

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave so v petem krogu 2. lige vknjižili že četrti poraz, čeprav jih nobena ekipa ni nadigrala. 
Na fotografi ji je Nermin Haljeta.

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Drave so ugnali hrvaškega prvoligaša.
Foto: Miha Koncilja 

Vid Jeromel (KK Perutnina Ptuj) na vzponu

Vrh zelo izenačen, še 
štiri ekipe neporažene

Tudi po petih krogih na vrhu 
vztrajajo Radomljani, po prvem po-
razu Krškega so sedaj tam osamlje-
ni. Fužinar ni mogel zaustaviti vodil-
ne ekipe, čeprav je ta dobršen del 
drugega polčasa igrala z igralcem 
manj. Prvih sedem ekip na lestvici 
delijo le štiri točke.

Najbolj razburljiva tekma kroga 
je bila odigrana v Ajdovščini, kjer 
so Goričani gostili Roltek iz Doba. 
Varovanci trenerja Nenada Tošev-
skega so ob polčasu vodili z dvema 
zadetkoma, ki ju je dosegel Erwin 
Tiganj (ta ima kljub rosnim 20 letom 
za sabo že izjemno pestro paleto 
klubov, za katere je nastopal: Bra-
vo, Olimpija, Koper, Ilirija, Dob). 
Goričani so v drugem delu uprizorili 
pravi juriš, ki jim je prinesel vodstvo 
3:2, a so Dobljani v sodniškem do-
datku še enkrat zmogli dovolj moči 
za izenačenje.

Minimalno zmago so slavili 
Koprčani, znova je bil mož 
odločitve Dare Vršič, ki je 
zadel iz 11-metrovke.

Še naprej so najprijetnejše pre-
senečenje sezone igralci iz Bilj, ki 
so tokrat v malem primorskem 
derbiju ugnali Brda s 3:1, pri tem 
pa v zaključku tekme zapravili še 
enajstmetrovko (Oyewusi). Drugo 
mesto na lestvici je res lep dosežek 
varovancev trenerja Sandija Valen-
tinčiča.

REZULTATI 5. KROGA:
Nafta 1903 – Drava Dakinda Ptuj 

2:1 (2:1);
Krka – Krško 3:1 (1:0); strelci: 1:0 

Potokar (15.), 1:1 2:1 Potokar (75.), 
3:1 Potokar (87., z 11 m);

Fužinar Vzajemci – Kalcer Ra-
domlje 0:2 (0:1); strelca: 0:1 Varga 
(13.), 0:2 Pišek (75., z 11 m). Rdeči 
karton: Trdin (52., Radomlje);

Jadran Dekani – Rogaška 3:1 
(2:1); strelci: 1:0 Ahmetović (5.), 2:0 
Vidaković (17.), 2:1 Jauk (30.), 3:1 
Stepančič (88.);

Gorica – Roltek Dob 3:3 (0:2); 
strelci: 0:1 Tiganj (10.), 0:2 Tiganj 
(33.), 1:2 Colley (46.), 2:2 Osuji (59.), 
3:2 Osuji (86.), 3:3 Zenković (90.);

Beltinci Klima Tratnjek – Koro-
ška Dravograd 3:0 (2:0); strelci: 1:0 
Mörec (7.), 2:0 Kristl (46.), 3:0 Bra-
nilović (53.);

Brežice Terme Čatež – Koper 0:1 
(0:1); strelec: 0:1 Vršič (39., z 11 m);

Brda – Vitanest Bilje 1:3 (0:1); 
strelci: 0:1 Cvek (38.), 0:2 Jazbar 
(53., avtogol), 0:3 Oyewusi (83.), 1:3 
Celcer (90.).
1. KALCER RADOMLJE 5 4 1 0 13:3 13
2. VITANEST BILJE 5 3 2 0 10:6 11
3. KOPER 5 3 2 0 8:5 11
4. KRŠKO 5 3 1 1 17:8 10
5. GORICA 5 3 1 1 13:8 10
6. NAFTA 1903 5 3 0 2 10:6 9
7. KRKA 5 2 3 0 11:8 9
8. JADRAN DEKANI 5 2 1 2 10:10 7
9. BELTINCI TRATNJEK 5 2 0 3 5:10 6
10. ROLTEK DOB 5 0 4 1 10:11 4
11. KOR. DRAVOGRAD 5 1 1 3 8:12 4
12. FUŽINAR VZAJEMCI 5 1 1 3 6:10 4
13. BRDA 5 0 3 2 6:9 3
14. DRAVA DAKINDA 5 1 0 4 6:10 3
15. BREŽICE ČATEŽ 5 1 0 4 4:11 3
16. ROGAŠKA 5 1 0 4 3:13 3

Najboljši strelci 2. lige:
7 zadetkov: Etien Velikonja (Go-

rica), Lovre Čirjak (Krško); 4 zadet-
ki: Sacha Varga (Kalcer Radomlje), 
Stjepan Oštrek (Nafta 1903), Erwin 
Tiganj (Roltek Dob), Luka Stepan-
čič (Jadran Dekani), Matej Potokar 
(Krka).

JM

Član kolesarskega kluba Perut-
nina Ptuj Vid Jeromel je od 21. do 
25. avgusta nastopal za slovensko 
reprezentanco mlajših mladincev 
na etapni dirki Radjugendtour v 
Avstriji. Gre za eno največjih eta-
pnih dirk za mlajše mladince v tem 
delu Evrope.

Pod vodstvom selektorja Mihe 
Koncilje je nastopilo šest kolesar-
jev iz Slovenije: Jaka Špoljar, Nino 
Polovič (oba Adria mobil), Fabijan 
Kralj (KK Pantal), Aljaž Petek (KK 

Kranj), Natan Gregorčič (LJ Migimi-
gi) in Vid Jeromel (Perutnina Ptuj). 
Prevoziti so morali prolog in še štiri 
zahtevne etape. Fantje so vse dni 
nastopali uspešno, prav na vrh pa 
niso posegli. V skupnem seštevku 
je zmagal Avstrijec Hajek, drugi je 
bil Belgijec Sagaert (+ 20 s), tretji 
pa Irec Raff erty (+ 29 s). Od Sloven-
cev je najvišje končal Fabijan Kralj 
na 13. mestu.

Končne uvrstitve Slovencev:
12. Fabijan Kralj + 1,41

21. Vid Jeromel + 3.12
30. Aljaž Petek + 6.21
42. Jaka Špoljar + 13.18
44. Nino Polovič +14.20
71. Natan Gregorčič + 31.56 mi-

nute
»V našem klubu smo zelo ponos-

ni na Vidov vpoklic v izbrano vrsto, 
saj si ga je s svojimi vožnjami zaslu-
žil, kakor tudi na njegove nastope 
v Avstriji,« so sporočili iz KK Perut-
nina Ptuj.

UR

Kolesarstvo �  KK Perutnina Ptuj

Jeromel v dresu reprezentance
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»Na splošno sem kar 
zadovoljen. Prvi start je 
bil dober, a sem potem 
naredil napako in sta me 
dva prehitela. Težko je bilo 
prehitevati, a mi je uspelo 
priti do tretjega mesta. 
Druga vožnja je bila boljša, 
počutil sem se odlično, nisem 
pa želel prehitro napasti,« je 
dogajanje opisal Gajser.

»Ko sem prišel na prvo 
mesto, mi je hitro uspelo 
narediti razliko. sem pa čutil, 
da za mano poteka hud boj. 
Ko je Glenn prehitel Paulsa, 
pa sem že vedel, da ne bom 
zmagal. A kljub vsemu je bila 
dirka dobra in sem lahko 
zadovoljen,« je črto pod 
Švedsko potegnil svetovni 
prvak.

Do konca sezone sta še 
dve dirki, naslednja bo 
8. septembra v turškem 
Afyonkarahisarju. Že v 
torek, 27. 8., pa bodo lahko 
navijači Gajserja pozdravili 
tudi doma, saj bo krovna 
zveza AMZS zanj pripravila 
sprejem: ta bo v Mariboru na 
Trgu svobode ob 18. uri.

sta, JM
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Čeprav je prejšnji teden osvojil 
naslov svetovnega prvaka, slo-
venski motokrosistični as Tim Gaj-
ser ne popušča. Na dirki v švedski 
Uddevalli je bil drugi, le malo pa je 
zmanjkalo za njegovo deseto zma-
go v sezoni.

Premagal ga je le Nizozemec 
Glenn Coldenhoff , ki je slavil tudi 
prejšnji teden v Imoli. Gajser si je 
že takrat zagotovil naslov svetov-
nega prvaka razreda MXGP.

Na Švedskem je hitro pokazal, 
da ga osvojeni naslov ne bo usta-
vil pri željah po novih uspehih. V 
prvi vožnji sta mu načrte sicer pre-

prečila manjša napaka in padec, 
po katerem je izgubil dve mesti, 
do konca pa ni mogel višje kot do 
tretjega. Pred njim sta končala Col-
denhoff  in Romain Febvre.

Povsem drugače je bilo nato v 
drugi vožnji. Gajser je bolje začel in 
predse spustil le Febvra. Francoz in 
Slovenec sta kmalu ujela divji ritem, 
ki ga preostali tekmeci niso mogli 
loviti. Gajser je v vsakem krogu zag-
rozil tekmecu in nakazal, da name-
rava mimo njega, a mu je to uspelo 
šele nekaj krogov pred koncem.

Takrat je bil Gajser teoretično 
zmagovalec dirke; le krog pozneje 

pa je sledil grd padec Febvra. Na 
enem od manjših skokov je padel 
prek motorja in obležal na stezi. S 
steze so ga morali odnesti na no-
silih, za zdaj pa še ni znano, kako 
hude so njegove poškodbe. Če bo 
moral predčasno končati sezono, 
bo njegova odsotnost pomenila 
hud udarec za francosko repre-
zentanco na dirki za pokal narodov 
čez mesec dni v Assnu.

Gajser je, ker je vodil v drugi vo-
žnji, Coldenhoff  pa je bil tretji, imel 
tedaj v žepu zmago v Uddevalli, 
ki bi bila zanj že okrogla deseta v 
sezoni. A krog pred koncem je Ni-
zozemec v ostrem boju za drugo 
mesto le prehitel Latvijca Paulsa 
Jonassa. To pa je bilo ravno dovolj, 
da je seštevek dirke pripadel nje-
mu, Gajser se je moral zadovoljiti 
z drugim mestom. Nizozemec je 
zbral 47 točk, Gajser 45, tretji je bil 
Jonass (38).

Skupno je v SP, ki je že odloče-
no, Gajser prvi s 709 točkami, tok-
rat četrti Švicar Jeremy Seewer 
s 511 je drugi, tretji pa je Francoz 
Gautier Paulin (468), ki je bil tokrat 
šesti.

Na igriščih ŽTK Maribor je v 
prejšnjem tednu potekal drugi iz-
med treh mladinskih ITF-turnirjev 
na slovenskih tleh, bil je 4. ranga. 
Znova so lep uspeh zabeležili pred-
stavniki TK Terme Ptuj, saj so bili v 
treh od štirih kategorij najboljši slo-
venski predstavniki.

Med posamezniki je bil znova 
najboljši Filip Jeff  Planinšek, ki je bil 
tokrat 2. nosilec. Na prejšnjem tur-
nirju v Kranju je zmagal, tokrat pa 
je niz zmag podaljšal že na deset. S 
petimi zmagami se je prebil v fi nale, 
kjer pa je njegovo serijo prekinil Hr-
vat Mili Poljičak in ga ugnal v dveh 
nizih.

»Filip je že na drugem zapore-
dnem turnirju pokazal napredek v 
igri in koncentraciji. To ga je pripe-
ljalo do lepe serije zmag. Tako je 
npr. v polfi nalu odigral zelo dober 
dvoboj, z enim vmesnim padcem 
koncentracije je suvereno prišel do 
zmage. V fi nalu je bil dvoboj izena-
čen, pri Filipu je manjkalo nekaj več 
pobude, preveč je čakal na napake 
tekmeca, ta pa jih ni delal,« je bil 
kratek povzetek trenerja Luka Haz-
dovca.

Med fanti sta se v konkurenci 
dvojic Blaž Vidovič in Žiga Kovačič 
kot 8. nosilca prebila do polfi nala, 
kjer sta ju ugnala 1. nosilca in ka-
snejša zmagovalca turnirja.

Med dekleti sta bili podobno raz-
položeni Maja Makorič in Tara Go-
rinšek, obe sta se uvrstili v četrtfi -
nale. Večje možnosti za odmevnejši 
dosežek je imela Maja, ki je imela 
proti 17-letni kvalifi kantki Kamili 
Neradovi iz Češke že dve zaključ-
ni žogici, a ju ni uspela pretvoriti v 
zmago. Kasneje je Čehinja osvojila 
turnir …

Med dvojicami je Maja združila 
moči s Hrvatico Saro Zalukar, bili 
sta 1. nosilki. Ta status sta z osvo-
jitvijo turnirja upravičili, a sta imeli 
kar zanimivo pot do tega – ubranili 
sta kar nekaj meč-žogic! Tri zad-
nje dvoboje na turnirju sta dobili v 
master tie-breaku …

»Tudi Majina igra prihaja na višji 
nivo in resnično upam, da se bo to 
že kaj kmalu pokazalo tudi v rezul-
tatih. Tokrat se ji je pri odločilnih 
točkah med posameznicami še 
nekoliko zatresla roka, a bo prešla 
tudi to. Med dvojicami je bilo izje-
mno razburljivo, saj sta Maja in Sara 
reševali številne meč-žoge, v četrt-
fi nalu tri, podobno še nato v fi nalu. 
Na srečo se je izšlo po naših željah,« 
je dejal Luka Hazdovac.

Tretji zaporedni turnir podobne-
ga ranga bo v tem tednu potekal v 
Domžalah.

JM

Motokros � Dirka za svetovno prvenswtvo na Švedskem

Coldenhoff je Gajserju speljal 
deseto zmago v sezoni

Foto: MXGP

Tekma na Švedskem ni več odločala o uvrstitvi pri vrhu skupne uvrstitve svetovnega prvenstva, je pa 
Glennu Coldenhoffu prinesla drugo zaporedno GP-zmago.

Filip Jeff Planinšek (TK Terme Ptuj) je bil z uvrstitvijo v fi nale naj-
boljši slovenski predstavnik.

Dirka za SP na Švedskem, rezultati:
1. Glenn Coldenhoff Nizozemska  KTM 25 22 47
2. Tim Gajser Slovenija  Honda 20 25 45
3. Pauls Jonass Latvija  Husqvarna 18 20 38
4. Jeremy Seewer Švica  Yamaha 14 16 30
5. Jeremy Van Horebeek Belgija  Honda 16 14 30

Skupni vrstni red v SP:
1. Tim Gajser Slovenija  Honda 709
2. Jeremy Seewer Švica  Yamaha 511
3. Gautier Paulin Francija  Yamaha 468
4. Glenn Coldenhoff Nizozemska  KTM 446
5. Arnaud Tonus Švica  Yamaha 443

Mladinski ITF-turnir v 
Mariboru, rezultati:

fantje, posamezniki:
3. krog: Planinšek (2.) – Gančev 

(Bolgarija) 6:1, 6:4, Vidovič (10.) – 
Bally (Belgija) 0:6, 1:6;

četrtfi nale: Planinšek (2.) – Tra-
montin (Italija, 11.) 6:7(6), 6:1, 6:4;

polfi nale: Planinšek (2.) – Bally 
(Belgija) 6:3, 6:4;

fi nale: Planinšek (2.) – Poljičak 
(Hrvaška, 4.) 6:7(5), 3:6.

dvojice:
četrtfi nale: Vidovič/Kovačič (8.) 

– Bucher/Sobbe (Švica/Nemčija) 
6:3, 6:2; Planinšek/Križnik – Gan-
čev/Nedelčev (Bolgarija, 6.) 2:6, 
6:7(5);

polfi nale: Vidovič/Kovačič (8.) 

– Devald/Poljičak (Hrvaška, 1.) 2:6, 
2:6.

dekleta, posameznice: 
3. krog: Makorič (3.) – Čirić Baga-

rić (Hrvaška, 16.) 6:2, 6:1; Gorinšek 
(7.) – Drame (Slovenija) 6:1, 4:6, 6:2;

četrtfi nale: Makorič (3.) – Nera-
dova (Češka) 6:4, 6:7(7), 3:6; Gorin-
šek (7.) – Suchankova (Slovaška, 4.) 
3:6, 4:6.

dvojice: 
četrtfi nale: Makorič/Zalukar (1.) 

– Dinu/Žužul (Romunija/Hrvaška, 8) 
2:6, 6:1, 16:14;

polfi nale: Makorič/Zalukar (1.) – 
Kasatkina/Rebec (Rusija/Slovenija) 
6:3, 4:6, 10:8;

fi nale: Makorič/Zalukar (1.) – 
Glanzer/Suchankova (Avstrija/Slo-
vaška, 2.) 4:6, 6:1, 11:9.

Maja Makorič (TK Terme Ptuj) je na turnirju v Mariboru slavila v 
konkurenci dvojic skupaj s hrvaško igralko Saro Zalukar.

Tenis � Mladinski ITF-turnir v Mariboru

Lep ptujski izkupiček v Mariboru
V času počitnic je okrogli jubilej 

delovanja, 20-letnico, praznoval 
Tenis klub Skorba, katerega usta-
novni člani so bili Franc Mohorko, 
Milan Koštomaj, Martin Šlamber-
ger, Ivo Ogrinc in Branko Purg – 
slednji je postal prvi predsednik. 
Začetek ni bil enostaven, a klub 
se je z leti razvijal, prihajali so novi 
člani – prijatelji tenisa z vedno več 
znanja in želje po aktivnem druže-
nju. 

„V vseh teh letih delovanja kluba 
smo najemniki igrišč v Goja centru 
Hajdoše. Delo kluba je vezano na 
rekreacijo in rekreacijska tekmova-
nja, na druženje prijateljev tenisa 
na Pagu, ki je bilo letos izpeljano že 
trinajstič. S Športno zvezo Občine 
Hajdina od leta 2003 organiziramo 
šolo tenisa za mlajše. V vseh teh 
letih si je znanje o igranju tenisa 
pridobilo veliko otrok in mnogi da-
nes igrajo rekreativno, kar je tudi 
namen šole tenisa,“ je med drugim 
na slovesnosti dejal predsednik 
TK Skorba Franc Mohorko, ki klub 
vodi od leta 2003. 

Danes TK Skorba sestavlja 46 
starejših in 32 mlajših članov, njiho-
vi člani pa so v preteklih letih igrali 
v različnih rekreativnih ligah (pole-

tna in zimska liga Poetovio, zimska 
liga Goya, Štajersko-pomurska liga 
…), redno pa organizirajo tudi ob-
činska tekmovanja.

Ob jubileju je predsednik TK 
Skorba Franc Mohorko prejel 
priznanje zlati grb, klub pa je 
izdal zbornik o delovanju v 
letih 1999–2019.

UR

Tenis �  20 let TK Skorba

Rekreacija, druženje 
in šola tenisa

Ivo Ogrinc, Franc Mohorko in Martin Šlamberger
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3. SNL – vzhod
REZULTATI 1. KROGA: Videm 

– Šampion 1:0 (0:0), Zreče – Avto 
Rajh Ljutomer 3:2 (0:0), Korotan 
Prevalje – Dravinja 1:2 (1:0), Veržej 
– Odranci 3:1 (2:0), Kety Emmi Bi-
strica – Radgona 5:0 (1:0), Šmartno 
1928 – Podvinci 2:3 (2:3)
1. KETY E. BISTRICA 1 1 0 0 5:0 3
2. VERŽEJ 1 1 0 0 3:1 3
3. PODVINCI 1 1 0 0 3:2 3
3. ZREČE 1 1 0 0 3:2 3
5. DRAVINJA 1 1 0 0 2:1 3
6. VIDEM PRI PTUJU 1 1 0 0 1:0 3
7. RAJH LJUTOMER 1 0 0 1 2:3 0
7. ŠMARTNO 1928 1 0 0 1 2:3 0
9. KOROTAN PREVALJE 1 0 0 1 1:2 0
10. ŠAMPION 1 0 0 1 0:1 0
11. ODRANCI 1 0 0 1 1:3 0
12. RADGONA 1 0 0 1 0:5 0

Šmartno 1928 – Podvinci 
2:3 (2:3)

STRELCI: 0:1 Koren (7.), 0:2 Oro-
vič (19.), 1:2 Hrastnik (25.), 1:3 Sven-
šek (35.), 2:3 Justin (45.).

PODVINCI: Cajnko, Anžel, Lah, 
Orovič, Zamuda Horvat (od 52. 
Zagoršek), Svenšek, Koren, Kuser-
banj (od 62. Čeh), Prahić, Ziko Zaj-
ko (od 83. Šegula), Oman (od 83. 
Jaušovec). Trener: Aleš Čeh.

Nogometaši Podvincev so kot 
novinci v tretjeligaški konkurenci 
šli na prvo gostovanje naravnost 
k nekdanjemu prvoligašu, ekipi 
Šmartnega. Ta je seveda daleč od 
nekdanje slave, a vseeno velja za 
enega od favoritov 3. lige – vzhod. 
Kljub temu so Podvinčani glede na 
prikazano povsem zasluženo osvo-
jili poln izkupiček!

Gostje so odločno odprli tekmo, 
varovanci trenerja Aleša Čeha so 
dobesedno »leteli po igrišču«. Pos-
ledica tega je bilo hitro vodstvo 0:2, 
strelca sta bila Rok Koren in Jernej 
Orovič. Domačinom je nato uspelo 
znižati, čeprav so si lepše priložnos-
ti še naprej ustvarjali Podvinčani. 
Rok Svenšek je pobudo nato kma-
lu kronal za tretji zadetek svojega 
moštva na tekmi, tik pred odmo-
rom pa so se domačini – znova iz 
polpriložnsoti – še enkrat približali 
na zanje znosen zaostanek.

»Prvi polčas je bil z naše 
strani izjemen. Akcije so se 
vrstile ena za drugo, tempo 
je bil na izjemno visokem 
nivoju, fantje so odigrali 
agresivno in disciplinirano. 
Lahko rečem, da smo na 
zadnjih pripravljalnih tekmah 
že kazali podobno podobo, 
a tokrat so fantje pokazali 

še precej več in popolnoma 
presenetili tekmeca. Realno 
bi morali od polčasu voditi s 
tremi ali celo štirimi zadetki 
prednosti,« je z navdušenjem 
razlagal Aleš Čeh.

V drugem polčasu je tempo ne-
koliko padel, tudi zaradi mehkega 
igrišča, ki je igralcem pobralo nekaj 
moči, a so Podvinčani še naprej 
povsem kontrolirali tekmo. »Do-
mačini so poskušali – podobno, 
kot jim je uspelo v prvem polčasu – 
z dolgimi podajami in nekoliko tudi 
na silo, priti do izenačenja, a smo 
bili na to pripravljeni. Zmago smo 
si več kot zaslužili,« je zaključil Čeh.

Naslednjo tekmo bodo Podvin-
čani odigrali v nedeljo na svojem 
igrišču, ko bodo gostili ekipo Koro-
tan Prevalje.

Videm – Simer Šampion 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Cafuta (92.).
VIDEM: Klasinc, Plajnšek, Lah 

(od 81. Bračič), Adedoja, Cafuta, 
Vajda (od 90. Ovčar), Bajraj (od 70. 
Tement), Zemljarič (od 46. Krajnc), 
Antolić, Mohorko (od 81. Gajšek), 
Lovenjak. Trener: Robert Hojnik.

V klasičnem terminu, v nede-
ljo dopoldan, so tudi nogometaši 
Vidma pred svojimi navijači začeli 
novo sezono v 3. ligi – vzhod. Izšlo 
se je fantastično, saj so z zadet-
kom v sodnikovem podaljšku do-
segli zares »sladko zmago«.

Začetek za rumeno-zelene ni bil 
najboljši, saj so gostje v prvih 20 
minutah prevladovali na igrišču in 
si ustvarili nekaj zrelih priložnos-
ti. Te je kot po pravilu z odličnimi 
obrambami zaustavljal domači vra-
tar Marko Klasinc, v enem primeru 
pa mu je pomagala tudi prečka.

Nato so se varovanci trenerja 
Roberta Hojnika vendarle otresli 
začetnega pritiska in pričeli tudi 
sami odločneje napadati proti golu 
gostov. Za zadetek jim je zmanjka-
lo nekaj koncentracije v zaključkih 
akcij ali pa je manjkala natančna t. 
i. zadnja podaja.

Drugi del je minil v prevladi Vi-
demčanov, ki so vrstili napad za 
napadom, te pobude pa niso us-
peli kronati s tako želenim zadet-
kom. Ko je že vse kazalo na to, da 
se bosta ekipi razšli z remijem, pa 
je Videm izpeljal »šolsko akcijo«: 
Antolič je s strani podal na rob 
16-metrskega prostora, kjer je Gre-
gor Cafuta brez oklevanja udaril 
po žogi, ta pa je pristala v mreži 
nemočnega vratarja gostov Jaka 
Grobelnika – 1:0.

Robert Hojnik, trener 
Vidma: »Pred tekmo smo 
imeli nekaj težav, saj smo 
šele v zadnjem trenutku 
dobili zeleno luč za nastop 
vratarja Marka Klasinca. 
Čestitam vsem fantom za 
pravo prvenstveno tekmo, 
saj so jo odigrali zelo zrelo. 
Pomembno se mi zdi, da 
smo v popolni meri izkoristili 
širino svoje klopi, vse 
menjave so prispevale nekaj 
h končnemu uspehu ekipe. 
Zares sladka zmaga na uvodu 
sezone.«

Tudi v naslednjem krogu bodo 
Videmčani gostitelji, v nedeljo pri-
haja ekipa Zreč.

Super liga: Boč in 
Gerečja vas najbolj 
prepričljiva, Markovci v 
zadnjem trenutku
Težko pričakovani začetek 
Super lige ni razočaral, saj je 
postregel z dvema remijema, 
dvema zmagama gostov in 
le eno zmago domačinov. A 
je bila ta dovolj visoka, da so 
igralci Boča prevzeli vodstvo 
na lestvici. V Poljčanah je bil 
obenem dodeljen edini rdeči 
karton v tem krogu, sodnik 
Niko Mihelič ga je pokazal 
članu Apač Benjaminu 
Valentanu.

Najhitreje so tekmo odločili igral-
ci Gerečje vasi, ki so že po 21 minu-
tah v Stojncih vodili z 0:3. Marko 
Drevenšek ima v ekipi dobro kom-
binacijo izkušenosti in mladosti, ki 
bo preglavice zagotovo povzročala 
še številnim drugim ekipam.

Odlično so tekmo začeli tudi Haj-
dinčani, ki so si do polčasa priigrali 
dva zadetka prednosti proti Bu-
kovčanom, a so ti ob polčasu prip-
ravili odličen odgovor za končni 
remi. Remi z največ zadetki v tem 
krogu so videli gledalci na Prager-
skem, kjer so gostje dvakrat vodili, 
a so domačini izvlekli remi.

Morda celo najzanimivejši obra-
čun uvodnega kroga so videli gle-
dalci v Zavrču, kjer se je na tribuni 
zbralo največje število gledalcev 
vse od časa Zavrčanov v 1. ligi – 
300. Veliko je bilo privržencev iz 
Markovcev in prav ti so se na kon-
cu veselili. Gostje so imeli celotno 

tekmo pobudo, nanizali so več 
zaključnih strelov, a so zadeli tak-
rat, ko je le še malokdo verjel v to 
– v sodnikovem dodatku. Uspelo je 
Mihi Lebnu.

Strelci so v 1. krogu dosegli 20 
zadetkov, povprečno štiri na tek-
mo. Po dva gola so zabili Blaž Ce-
sar (Cirkulane), Borut Šket (Boč) in 
Damjan Hertiš (Gerečja vas).

REZULTATI 1. KROGA:
Pragersko – Cirkulane 3:3 (2:2); 

strelci: 0:1 Štumberger (17.), 1:1 Vin-
diš (24.), 2:1 Breznik (29.), 2:2 Cesar 
(42.), 2:3 Cesar (52., z 11 m), 3:3 Sa-
gadin (64., z 11 m);

Hajdina – Bukovci 2:2 (2:0); 
strelci: 1:0 Prelog (35.), 2:0 Kolen-
ko (40.), 2:1 Hebar (53.), 2:2 Zorec 
(63.);

Zavrč – Markovci 0:1 (0:0); stre-
lec: 0:1 Leben (93.);

Boč Poljčane – Apače 4:0 (3:0); 
strelci: 1:0 Košič (21.), 2:0 Šket 
(40.), 3:0 Javernik Kajzer (43.), 4:0 
Šket (82., z 11 m). Rdeči karton: Va-
lentan (80., Apače);

Stojnci – Gerečja vas 1:4 (0:3); 
strelci: 0:1 Šešo (4.), 0:2 Hertiš 
(11.), 0:3 Drevenšek (21.), 1:3 Leben 
(70.), 1:4 Hertiš (79.).
1. BOČ POLJČANE 1 1 0 0 4:0 3
2. GEREČJA VAS 1 1 0 0 4:1 3
3. MARKOVCI 1 1 0 0 1:0 3
4. CIRKULANE 1 0 1 0 3:3 1
5. PRAGERSKO 1 0 1 0 3:3 1
6. BUKOVCI 1 0 1 0 2:2 1
7. HAJDINA 1 0 1 0 2:2 1
8. ZAVRČ 1 0 0 1 0:1 0
9. STOJNCI 1 0 0 1 1:4 0
10. APAČE 1 0 0 1 0:4 0

1. liga MNZ Ptuj: trojček 
Štambergerja
Še višje povprečje doseženih 
zadetkov so dosegli strelci 
v 1. ligi MNZ Ptuj, saj so 
20 zadetkov dosegli na 
samo štirih tekmah (pet na 
tekmo).

Lokalni derbi je bil odigran v Trž-
cu, kjer so gostje na krilih bratov 
Močnik, ki sta skupaj dosegla tri 
zadetke, vpisali prestižno zmago. 
Podlehničani so zadetke dosegli 
na začetkih obeh polčasov, kar je 
bilo odločilno za končni razplet.

Zelo prepričljivo zmago so 
vknjižili Središčani, za katere je 
trojček dosegel Filip Štamberger. 
Lanski superligaši iz Skorbe se 
niso pustili presenetiti v Ormožu, 
lanski drugoligaši iz Majšperka pa 
so ugnali Rogozničane. Za Skorbo 
je dva zadetka dosegel Kajetan 
Brodnjak, za Majšperk pa Robert 
Bratkovič.

torek � 27. avgusta 2019Šport16

Nogomet � Lige MNZ Ptuj

Popoln start Podvinčanov, 
sladka zmaga Vidma

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Gerečje vasi (v belih dresih) so pod vodstvom trenerja/igralca Marka Drevenška odlično 
začeli sezono v Super ligi s prepričljivo zmago v Stojncih. 
Stojnci – Gerečja vas 1:4 (0:3); 
strelci: 0:1 Šešo (4.), 0:2 Hertiš (11.), 0:3 Drevenšek (21.), 1:3 Leben (70.), 1:4 Hertiš (79.).
STOJNCI: Gašperič, Pernek, Petrovič, Mlinarič, Baranašić, Šmigoc (od 84. Toplak), A. Leben, Vidovič, 
Jaušovec, Meznarič, Ljubec (od 46. Hameršak).
GEREČJA VAS: Frlež, Habjanič (od 88. Strel), Lešnik, Gasenburger, Šlamberger, Kaisersberger (od 82. 
Pišek Svenšek), Drevenšek, Rozman, Šešo (od 75. Kokot), Hertiš (od 89. Ravnjak), Medved.

Nogomet � 2. SNL
6. KROG: Drava Dakinda Ptuj – Brežice Terme Čatež (v petek ob 

16.00 na Mestnem stadionu).

Veteranske lige MNZ Ptuj
VETERANI +40
PARI 1. KROGA, V PETEK OB 18.00: Ormož – Majšperk, Hajdoše – 

Videm, Pohorje Oplotnica – Zgornja Polskava. 
VETERANI +35 VZHOD
PARI 1. KROGA, V PETEK OB 18.00: Gorišnica – Leskovec, Borovci 

– Dornava, Rogoznica Gostila Muršič – Markovci, Zavrč-Cirkulane – 
Podvinci. Prosta je ekipa Grajene. 

VETERANI +35 VZHOD
PARI 1. KROGA, V ČETRTEK OB 18.00: Hajdina – Spodnja Polska-

va; V PETEK OB 18.00: Pragersko – Mladinec Lovrenc, Gerečja vas 
– Podlehnik, Skorba – Tržec. 

JM

Športni napovednik

REZULTATI 1. KROGA:
Majšperk picerija Špajza – Ro-

goznica Slofi n 3:1 (2:0); strelci: 1:0 
Bratkovič (8., z 11 m), 2:0 Podrep-
šek (18.), 2:1 Pukšič (50.), 3:1 Brat-
kovič (79.);

Tržec – Podlehnik 2:4 (1:2), 
strelci: 0:1 P. Močnik (12.), 0:2 M. 
Močnik (31.), 1:2 Kolar (41.), 1:3 Zaj-
šek (47.), 1:4 P. Močnik (65.), 2:4 
Skrbinšek (81.);

Ormož – Skorba 1:4 (0:2); strel-
ci: 0:1 Brodnjak (27.), 0:2 Krajnc 
(41., z 11 m), 0:3 Fridl (53.), 1:3 Jane-
žič (75., z 11 m), 1:4 Brodnjak (81.);

Središče ob Dravi – Grajena 
ANpro 5:0 (3:0); strelci: 1:0 Sakel-
šek (22.), 2:0 Štamberger (33.), 3:0 
Cimerman (46.), 4:0 Štamberger 
(54.), 5:0 Štamberger (65.).

Prosta je bila ekipa Gorišnice.
1. SREDIŠČE 1 1 0 0 5:0 3
2. SKORBA 1 1 0 0 4:1 3
3. PODLEHNIK 1 1 0 0 4:2 3
4. MAJŠPERK ŠPAJZA 1 1 0 0 3:1 3
5. TRŽEC 1 0 0 1 2:4 0
6. ROGOZNICA SLOFIN 1 0 0 1 1:3 0
7. ORMOŽ 1 0 0 1 1:4 0
8. GRAJENA ANPRO 1 0 0 1 0:5 0
9. GORIŠNICA 0 0 0 0 0:0 0

Jože Mohorič

Pohod po evropski pešpoti E6, od Ivnika/
Eibiswald do Radelj

Sreda, 11. september
Ptujski planinci vas tokrat vabimo na pohod po evropski pešpoti 

E6 od Ivnika čez prelaz Radelj do Radelj ob Dravi, ki poteka v okviru 
jubilejne mednarodne konference Prosilva Evropa ob njeni 30-letni-
ci. Z željo, da se skupaj sprehodimo po enem od lepših delov E6 in 
srečamo pohodnike in gozdarje s celega sveta, vas vabimo na prijet-
no druženje po obmejnem Kozjaku.

Udeleženci izleta po E6 SLO in A se zberemo v sredo, 11. sep-
tembra, ob 6.30 na parkirišču pri železniški postaji Ptuj. Popeljali 
se bomo do Ivnika na Štajerskem, kjer bo pričetek pohoda po E6. 
Pot nas bo vodila najprej na prelaz Radelj, kjer se bomo okrepčali. 
Nato bomo pot nadaljevali do dvorca Radlje, kjer bo sprejem sre-
di lepega angleškega parka in pogostitev občine Radlje ob Dravi. V 
prijetnem vzdušju ob kramljanju s pohodniki in gozdarji s celotnega 
sveta bomo zaključili svoj pohod. Skupne hoje bo za 4,5 ure. Proti 
večeru se bomo vrnili na Ptuj.

Opremite se planinsko (lahki planinski čevlji, vetrovka, nahrb-
tnik). Hrana iz nahrbtnika oziroma na pogostitvi v Radljah.

Stroški planinskega izleta po E6 SLO znašajo 16 evrov. Prijave 
z vplačili sprejemamo v pisarni PD Ptuj, Dravska ulica 18, telefon 
02/777 15 11, vsak torek med 14. in 16. uro ter petek med 17. in 19. uro 
do torka, 10. septembra.

Vodil bo Uroš Vidovič.

Planinski kotiček

Foto: Črtomir Goznik

Videmčani so sezono odprli z dragoceno zmago proti Celjanom.
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Število navijačev Tima Gajserja 
po Sloveniji – pa tudi zunaj naših 
meja – raste iz tedna v teden. Pred 
dobrim tednom se jih je v italijanski 
Imoli ob proslavi osvojitve naslova 
svetovnega prvaka zbralo približno 
3000! Med njimi je bila tudi skupina 
navijačev iz Lancove vasi, ki Tima 
spremlja – reci in piši – že več kot 
10 let! Takrat je Tim vozil še 85 ccm 
suzuki …

O tem, kako se je zgodba s Ti-
mom in njimi sploh začela, kakšne 
dogodivščine imajo na poti, katera 
prizorišča so jim najljubša, kakšni 
so njihovi načrti za nadaljnje »osva-
janje Evrope«, in še o čem smo se 
pogovarjali z dvema iz te skupine, 
z Bojanom Malekom in Primožem 
Flosom.

Kakšni so začetki vaše navijaške 
zgodbe s Timom Gajserjem? Kako 
je do nje sploh prišlo?

B. Malek, P. Flos: »Okrog leta 
2006 se nas je nekaj pubecov v 
Lancovi vasi začelo ukvarjati z mo-
tokrosom, tako smo malo vozili in 
obenem začeli obiskovati proge 
po Sloveniji. Hitro smo videli, da 
na tekmovanjih vozi tudi Martin 
Skela iz sosednje vasi. Začeli smo 
hoditi na njegove treninge, nato 
pa smo ga začeli spremljati tudi na 
tekmovanjih za Pokal Slovenije. To 
so bili naši začetki. Leta 2008 je bil 
Martin pokalni podprvak Slovenije 
v razredu open air 3, mi pa smo zanj 
navijali in ga spodbujali. Doma smo 
si naredili čisto navadne transpa-
rente: na navaden vrteks smo nekaj 
napisali, pa dva 'štafl a' in je bil tran-
sparent tu.

Martin se je nato zaradi visokih 
stroškov odločil, da ne bo več tek-
moval. V tem obdobju smo seveda 
spoznali veliko drugih voznikov, 
med drugim tudi Tima Gajserja – 
družili smo se na progi, pred tek-
mami in po njih. Nato smo se kmalu 
odločili, da bomo v Lancovi vasi še 
naprej spremljali motokros – in smo 
se odločili za Tima! Spoznali smo se 
tudi z njegovimi prvimi navijači iz 
Makol in se z njimi takoj ujeli. Tako 
za Tima navijamo od leta 2008, ko 
je še vozil 85 ccm suzukija. Postali 
smo redni udeleženci vseh doma-
čih dirk, ko pa nam je teh zmanj-
kalo in je tudi Tim prestopil v višji 
rang, pa smo začeli z njim hoditi 
tudi po Evropi. Od takrat naprej 
spremljamo vsako domačo dirko, 
tudi na tekme odprtega hrvaškega 
prvenstva hodimo, vsako leto pa 

si izberemo tudi tri do pet tekem v 
Evropi.«

Kako ste vi doživeli leto 2015, ki 
je bilo eno ključnih, saj je Tim os-
vojil naslov svetovnega prvaka v 
razredu MX2?

B. Malek, P. Flos: »To je bilo za-
nimivo leto, saj je Tim Hondi po 
vrnitvi v razred 250 ccm priboril na-
slov prvaka po številnih letih suše. 
Spomnim se, da smo takrat sep-
tembra šli v Francijo, v mesto Er-
nne, na tekmo Pokala narodov, kjer 
smo s Timom preživeli štiri dni, od 
petka do ponedeljka. Skupaj smo 
se vrnili v torek popoldan, okrog 16. 
ure pa je bil sprejem v Makolah. Bilo 
je nepozabno! Kdor je bil tam, dob-
ro ve, o čem govoriva.

Zanimivo je, da je že v tistem letu 
na treningih in testiranjih nakazal, 
da lahko glede na svojo telesno 
konstitucijo in tehniko vožnje pov-
sem brez težav vozi tudi močnejši 
motor. To se je naslednje leto tudi 
pokazalo, saj je takoj osvojil na-
slov še v najmočnejšem razredu 
MXGP.«

»Slovenski navijači so 
na vseh prizoriščih zelo 
zaželeni«

Vsako leto ste dodajali prizori-
šča, ki ste jih obiskali. Kako jih iz-
birate?

B. Malek, P. Flos: »Imamo nekaj 
tradicionalnih tekem, italijanske 
smo obiskali skorajda vse, potem 
je tu še Češka. Ker pa je postajalo 
vedno bolj zanimivo ne samo za 
nas, ampak za praktično celotno 
Slovenijo, pa si na leto omislimo 
dve ali tri destinacije zunaj ustalje-
nih prizorišč. Gremo pa z avionom, 
kombiji, osebnimi avtomobili, av-
tobusi, tudi z avtodomom imamo 
namen poizkusiti. Ob Italiji in Češki 
smo bili že v Franciji, Nemčiji, Belgi-
ji, letos imamo namen potovati še v 
Turčijo, za drugo leto pa je v načrtu 
Portugalska. Evropa bo počasi po-
krita (smeh).«

Kakšen organizacijski zalogaj 
predstavlja takšno potovanje?

B. Malek, P. Flos: »Na začetku je 
bilo mogoče majčkeno težko, sedaj 
pa je to lažje, saj smo že močna sku-
pina in sploh ni več problem zbrati 
osem do devet ljudi za posamično 
tekmo. Če kdo npr. odpove, pa ima-
mo vedno koga v rezervi, takšno 
je povpraševanje. Tako je že zunaj 

koledar tekem za leto 2020, ki si 
ga naši dečki pogledajo in izberejo 
svoje destinacije.

Letos je bilo zelo zanimivo s tega 
vidika, ker smo že pred nekaj dir-
kami lahko pričakovali, da bo Tim 
potrdil naslov svetovnega prvaka, 
tako da je bil vedno organiziran 
kakšen avtobus in so se lahko zain-
teresirani po mili volji priključevali 
tam, ko je bil naš standardni kombi 
z osmimi ali devetimi člani napol-
njen. Iz Lancove vasi smo se letos 
množično – z avtobusom in kom-
bijem – udeležili dveh dirk v Italiji, 
vedno nas je bilo približno 25.«

S tem ste ob navijačih iz Makol 
in Črnomlja ena izmed najšte-
vilčnejših Timovih navijaških sku-
pin. Kako pa se vse te skupine razu-
mete med seboj?

B. Malek, P. Flos: »Res smo med 
najštevilčnejšimi in tudi med najbo-
lje organiziranimi, je pa teh skupin 
iz leta v leto več. Sedaj se iz tedna v 
teden pojavljajo nove skupine, kar 
opažamo po zastavah, na katerih 
so napisani kraji, od koder prihaja-
jo: iz Poljanske doline, Izole … Kar 
se pa tiče medsebojnega razume-
vanja, pa lahko mirno rečeva, da se 
slovenski navijači med sabo odlično 
razumemo. V motokrosu je celo 
tako, da tudi z navijaškimi skupi-
nami drugih voznikov ni kakšnega 
rivalstva, prav nasprotno: z njimi se 
pogosto fotografi ramo, tudi skup-
no gremo na kakšno pijačo, recimo 
z navijači Cairolija … Na tekmah ni 
ločenih con, med sabo smo pome-

šani, tako da imamo stalne stike. Vsi 
navijači so enkratni, srečujemo se v 
mestih pred dirkami in po njih, zjut-
raj in zvečer …

Pa še to lahko dodava, da so 
slovenski navijači na vseh prizori-
ščih zelo zaželeni. Nikoli ni z nami 
problemov, vsi smo veseljaki, na 
vsakem prizorišču se znamo pove-
seliti in prilagoditi razmeram. Navi-
jači pri motokrosu niso te vrste, da 
bi jih morali varnostniki ali policisti 
spremljati od železniške postaje do 
prizorišča, kot se to dogaja npr. v 
nogometu.«

Motorna žaga z bilanco, 
auspuhom …

Na dirki v Italiji imajo sloven-
ski navijači svoj ovinek. Kakšno je 
vzdušje v tem navijaškem kotlu, ko 
vas je skupaj nekaj sto, nazadnje 
vas je bilo v Imoli pa kar 3000? 

B. Malek, P. Flos: »Kar se tiče 
prizorišča v Arcu: na tem dirkališču 
smo bili že šestkrat, vedno si ogle-
damo celotno progo, ima veliko 
lepih razglednih točk, a še nikoli nis-
mo bili nikjer drugje kot na 'sloven-
skem ovinku'! Tam smo med svoji-
mi … Vedno je posebno, res noro, 
to je enostavno treba doživeti. Ko 
se oglasimo z vsemi rekviziti in pri-
pomočki, ki jih imamo s seboj, je res 
nekaj posebnega. Kaj šele letos, ko 
nas je bilo v Imoli 3000! Kamor si se 
obrnil, vsepovsod je bilo najti nekaj 
sto Slovencev.«

Navijači Tima Gajserja ste znani 
tudi po tem, da Imate izjemno zani-
mive navijaške rekvizite.

B. Malek, P. Flos: »Res je, temu 
pa vsako leto dodamo kaj novega. 
Imamo klasične zastave, čelade, 
zelo pa so postale popularne fan-
fare, ki jih aktiviramo s pomočjo 
gasilskih ali navadnih potapljaških 
dihalnih aparatov. Najdejo se tudi 
gasilske sirene, v porastu so bakle, 
seveda rumene in rdeče barve … 
Glavni rekvizit pa je nedvomno pre-
delana motorna žaga. To si vsaka 
skupina predela po svojih zamislih; 
eni dodajo nanjo bilanco, drugi au-
spuh, tretji blatnik, eni jo prebarva-
jo v barve Tima Gajserja … Če kdo 
v tej množici npr. navija z ragljo, se 
tega sploh ne sliši …«

Se s Timom družite tudi zaseb-
no?

B. Malek, P. Flos: »Poznamo ga 
že dobrih deset let in se z njim in 
njegovo družino, še posebej seveda 
z očetom Bogom, družimo že tudi 
zasebno. Prav zaradi tega lahko 
trdimo, da se glede pristnosti Tim 
ni spremenil popolnoma nič. Ko je 
bil voznik začetnik in sedaj, ko je na 
vrhu svetovne motokros scene, os-
taja enako preprost, dostopen …«

Kakšne posebne dogodivščine 
ste zagotovo že tudi doživeli.

B. Malek, P. Flos: »Navijači iz 
Lancove vasi smo znani po tem, da 
znamo običajne šesturne vožnje 
spremeniti v 15-urno potovanje in 
da lahko že do Slovenske Bistri-

ce zapravimo vsak po 150 evrov 
(smeh). Naša pot se vedno začne 
v soboto ob 4. uri zjutraj, kombi je 
vedno naložen do vrha ... Imamo pa 
tudi stalni ritual, da se v krožišču v 
Lancovi vasi tolikokrat peljemo na-
okrog, kolikor je potnikov v kombi-
ju. Krožimo in krožimo …«

»Zanj bomo navijali še 
takrat, ko bo veteran«

Si poleg same dirke ogledate še 
kaj drugega?

B. Malek, P. Flos: »Ja, v soboto 
si spotoma vedno ogledamo še 
kakšno zanimivost; ko smo šli npr. 
na Češko, smo si enkrat rezervirali 
ogled pivovarne Budweisser, na 
poti v Italijo smo si preko znanca, 
jasno, da Timovega navijača, ogle-
dali klet v Goriških brdih, v Franciji 
smo se ustavili v Parizu in na dirka-
lišču v Le Mansu … Tako združimo 
prijetno s koristnim. Sobotno tre-
ning vožnjo tako spremljamo preko 
spleta, nedeljski glavni vožnji pa si 
ogledamo v živo.«

Pot v Francijo je bila verjetno 
najdaljša doslej?

B. Malek, P. Flos: »Ja, s postanki 
vred smo bili na poti 24 ur. Lahko pa 
rečem, da nikoli na poti nismo ime-
li težav, samo enkrat je bilo nekaj 
malega narobe s kombijem, ampak 
smo takoj rešili težavo.«

Katera dirka je bila najzanimivej-
ša doslej?

B. Malek, P. Flos: »Letošnja dir-
ka v Trentinu je bila ena najboljših 

v zgodovini! Tim in Cairoli sta imela 
izjemen dvoboj, res je šlo 'na nož' 
ali pa že malo čez! Tam se je nekaj 
enostavno moralo zgoditi, na srečo 
se nikomur ni zgodilo nič hudega, 
Cairoli pa je utrpel manjši padec, 
a takrat na srečo brez kakšnih po-
škodb. Dirka pa je bila najbolj nape-
ta doslej, res sta se dajala iz kroga 
v krog.«

Katero prizorišče vam je najljub-
še?

B. Malek, P. Flos: »Italijanski Arco 
je za Slovence nekaj posebnega, za 
nas je to 'top prizorišče'. Tudi češki 
Loket je dober. 

Posebno težo pa imajo tekme 
Pokala narodov, kjer se prizorišča 
menjavajo, a je vzdušje vedno odlič-
no - to je dogodek, ki si ga je vredno 
ogledati. V živo smo si dirke doslej 
ogledali v Italiji, Franciji in Belgiji. 
To je češnja na torti ob koncu vsa-
ke sezone, ko se najboljšim evrop-
skim voznikom pridružijo najboljši 
onstran luže in se razplamti večno 
vprašanje, kateri so boljši, Evropej-
ci ali Američani. Francozi v zadnjih 
letih prevladujejo, Američani že lep 
čas niso zmagali. Gre za ekipno tek-
mo, ki je vedno nekaj posebnega, 
zbere se ogromna množica navija-
čev, tudi preko 100.000 ni nobeno 
presenečenje. To je pravi raj za na-
vijače, ki se našemijo v nacionalne 
barve in pri tem uporabijo vso svo-
jo domišljijo. Čeprav Slovenci niso 
med favoriti, pa si je takšno tekmo 
res priporočljivo ogledati.««

Vaša želja je zagotovo ta, da bi 
Tim ostal še nekaj časa v Evropi.

B. Malek, P. Flos: »Do kakšnega 
40. leta naj vozi v Evropi, potem pa 
naj se sam odloči naprej (smeh). Mi 
bomo zanj navijači tudi takrat, ko 
bo že veteran (smeh). Mi rabimo 
njega, on pa nas, gre za vzajemno 
sodelovanje.

Kar se pa tiče želj za Tima, pa mu 
je težko zaželeti kaj več, kot je do-
segel letos, ko je serijsko zmagoval. 
Naj se še ponovi takšna sezona!

Dobre želje namenjamo tudi ce-
lotni naši reprezentanci v Pokalu 
narodov, letos bo ta dirka na Ni-
zozemskem. Naši so se zagotovo 
sposobni uvrstiti v fi nale, kaj več 
pa bomo videli. Lahko se zgodi, da 
bomo naše voznike spremljali celo 
v živo.«

Jože Mohorič

Vrhunski športniki 
so kar navezani na 
Lancovo vas …

V Lancovi vasi dokaj re-
dno srečujete še enega 
slovenskega športnega 
zvezdnika, hokejista Anžeta 
Kopitarja.

B. Malek, P. Flos: »Njego-
va žena prihaja iz Lancove 
vasi, zato je povsem razum-
ljivo, da se občasno sreču-
jemo. Je super fant, zato so 
druženja z njim prav tako 
vedno prijetna. Vrhunski 
športniki so kar navezani na 
Lancovo vas (smeh).«

Malo je športnikov, ki lahko za sabo 
potegnejo takšno množico

Slovenci se hitro identifi ciramo s svojimi vrhunskimi športniki in 
jih spremljamo po svetu.

B. Malek, P. Flos: »To je res, nazadnje smo tako velik odhod v tu-
jino doživeli na EP v košarki, ki je potekalo v Turčiji. A to je ekipni 
šport; je pa malo športnikov v posamičnih športih, ki uspejo združiti 
toliko navijačev, kot jih je na primer nazadnje Tim v Imoli, kjer se nas 
je zbralo približno 3000 Slovencev. Dončić in Dragić sta preko luže 
zvabila 2000 Slovencev, na pamet mi pade tudi Peter Prevc v svoji 
sanjski sezoni, ko je bilo na novoletni turneji v Avstriji res veliko Slo-
vencev. Nekdaj je bil med takšnimi junaki tudi Dejan Zavec.«
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Motokros � Navijači Tima Gajserja iz Lancove vasi

Kolikor potnikov, toliko 
krogov čez domače krožišče 
– za srečo …

Skupina navijačev iz Lancove vasi se približno petkrat na leto odpravi v tujino na dirke svetovnega 
prvenstva po praktično celotni Evropi.

Navijaški rekviziti, postavljeni v vrsto – ponos vsake skupine so motorke …

Motorke iz Lancove vasi imajo 
dolgo zgodbo: ponavadi je šlo za 
stare, odslužene žage, ki so jih 
predelali po svoje, v nepravih 
trenutkih pa so tudi večkrat od-
povedale … »Dovolj imam tega, 
grem kupit novo,« se je nekega 
dne odločil Primož Flos.
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Ves čas svoje dobe na Radiu Ptuj 
se je zavzemal za njegovo kakovo-
stno rast, za kakovostno informi-
ranje in sprotno obveščanje ljudi 
širšega okolja, s tem pa gradil le-
pšo prihodnost vseh v tem okolju. 
Postavil je trdne temelje nadaljnje-
ga razvoja Radia Ptuj.

Radio Ptuj – prvi 
organizator velikih 
ptujskih prireditev

Franc Plohl s svojimi sodelavci ni 
začel pisati samo uspešne zgodbe 

festivala narodno-zabavne glasbe 
v Sloveniji, Radio Ptuj je bil v tis-
tem času tudi pobudnik številnih 
prireditev: izbori najboljših špor-
tnikov, vinska trgatev, izbira mis 
Ptuja, s katerimi se je mesto začelo 
uveljavljati tudi kot prireditveno 
mesto. Predvsem pa se je Ptuj v se-
demdesetih letih prejšnjega stole-
tja začel uveljavljati kot zibelka na-
rodno-zabavne glasbe, kot mesto, 
ki je s svojim festivalom spodbu-
dilo nastanek številnih ansamblov 
slovenske narodno-zabavne glas-
be in narodno-zabavnih uspešnic. 

S svojimi strogimi festivalskimi ko-
misijami pa je prvenstveno gradil 
na kakovosti ansamblov, kar ga je 
tudi ohranilo do današnjih dni.  

„Narodno-zabavna glasba je 
med Slovenci, zlasti še med obča-
ni našega območja, zelo cenjena 
in popularna. Glede na to se je Ra-
dio Ptuj odločil organizirati prvi 
festival narodno-zabavne glasbe, 
ki naj postane tradicionalen. Na 
razpis se je prijavilo 43 ansamblov 
iz Slovenije in Trsta. Izbirna komi-

sija je glede na oceno predlože-
nih skladb in avdicij sprejela 28 
ansamblov. Vsak ansambel bo na-
stopil z dvema skladbama, od ka-
terih bo ena vokalna. Skladbe, ki 
jih bodo izvajali, so izvirne, še ne-
posnete in bodo na festivalu prvič 
predvajane,“ je pred prvim festi-
valom narodno-zabavne glasbe 
povedal Franc Plohl. Že prvi fe-
stival je nadvse uspel, spremljalo 
ga je več kot pet tisoč gledalcev. 
Narodno-zabavna glasba je prep-
lavila ptujske ulice in trge.

Ptujski festival NZG – 
najprestižnejši festival v 
Sloveniji

Festivalsko dogajanje, ki je že v 
preteklosti oživljalo ptujske ulice 

in trge z nepozabnimi narodno-
-zabavnimi vižami, se je v jubilej-
nem letu vrnilo v staro mestno 
jedro s tridnevnim dogajanjem. 
S svojo 50. edicijo se je festival 
vključil tudi v 1950. obletnico prve 
pisne omembe Ptuja v antičnih 
pisnih virih. Ptujski festival na-
rodno-zabavne glasbe je danes 
najprestižnejši festival narodno-
-zabavne glasbe v Sloveniji, tudi 
najstarejši ptujski festival, hkrati 
pa tudi edini dogodek iz jubilejne-
ga leta 1969, ki še danes živi. Na 
prehojeno pot je spomnil 9., 10. in 
11. avgusta. Ob 50. jubileju festiva-
la so tudi izbrali naj vižo ptujskega 
festivala narodno-zabavne glas-
be, ki je postala pesem Te doma-
če viže v izvedbi ansambla Fantje 
z vseh vetrov. 

Pobudniki prvega festivala na-
rodno-zabavne glasbe Slovenije 
so lahko izjemno ponosni na svoj 
prispevek pri razvoju slovenske 
narodno-zabavne glasbe in šte-
vilne viže, ki še danes živijo, raz-
veseljujejo ljudi in v prvi vrsti sla-
vijo življenje. Priznanje za njihovo 
pionirsko delo je lahko samo 
eden izmed mnogih poklonov za 
ta njihov izjemen prispevek na 
področju slovenske identitete, 
kulture, pesmi, besede in glasbe. 

Spomin na pobudnika ptujske-
ga festivala narodno-zabavne 
glasbe Franca Plohla živi tudi v 
fi lmu Radio.doc slovenskega in 
ptujskega režiserja Mirana Zupa-
niča.

torek � 27. avgusta 2019Na sceni18

Sanjski muzikanti bodo 
oktobra letos upihnili prvo 
svečko. Sedež imajo v Mar-
kovcih. Njegovi člani so: Nejc 
Kukovec (harmonika), Matija 
Fišinger (vokal, bobni), Rok 
Ivančič (kitara), Nastja Janžič 
(vokal) in Klemen Pliberšek 
(bas kitara). Gre za glasbeni-
ke z izkušnjami, ki so pred 
skupno zasedbo igrali v or-

kestrih in drugih glasbenih 
sestavih. Na vsakem nastopu 
pa želijo poslušalcem zaigrati 
„sanjsko“, najboljše za dušo 
in srce.

Na repertoarju imajo naro-
dno-zabavno glasbo Miheliča, 
Klavžarja, Klinca, nekaj pa je 
tudi Avsenika in Slaka. Doma 
pa so tudi v zabavni glasbi, tako 
da lahko s svojo glasbo zado-

voljijo širok krog poslušalcev. 
Veliko igrajo na različnih pri-
reditvah, dogodkih in tudi za-
sebnih zabavah. Čisto posebna 
in dragocena izkušnja pa je bila 
zanje nastop na odprtem odru 
50. jubilejnega festivala NZG 
Ptuj 2019. Občutki so bili 
sanjski, to je za mlado glasbeno 
skupino neprecenljiv dogodek 
in spomin, še posebej pa, ker 

kažejo, da preizkusijo samega 
sebe. Festivali so za kakovostno 
rast vsakega ansambla izjemne-
ga pomena, še posebej pa za 
mlade, ki šele iščejo svoj prostor 
na trenutno zelo bogatem odru 
narodno-zabavne glasbe v Slo-
veniji. Toliko ansamblov, kot je 
danes, še ni bilo v zgodovini slo-
venske narodno-zabavne glasbe. 
To je še dodatna motivacija za 
vse, ki prisegajo na kakovost. 
„Veliko nas je, redko kdo pa iz-
stopa. Narodno-zabavna glasba 
je danes šla preveč v moderno 
smer, redkokdo vztraja na kore-
ninah te glasbe, mi bomo med 
temi, ki bomo ostali v starih 
dobrih počasnih ritmih, ob tem 
pa gradili na kakovosti, s čimer 
pa bo prišlo še vse drugo,“ je o 
njihovih trenutnih sanjah po-
vedal Nejc, tudi piar Sanjskih 
muzikantov, ker mu jezik dobro 
teče, se je pošalil.

Člani ansambla Sanjski mu-
zikanti so ponosni, da so lah-
ko že predstavili svojo prvo 
avtorsko skladbo z naslovom 
Fantovo slovo, katere avtorja 
sta harmonikar Nejc in bivši 
pevec Damjan. Zagotovo jih 
bo v prihodnje še več. Načrtov 
imajo fantje in dekle veliko. V 
letu 2019 želijo nastopiti na več 
festivalih, napredovati v kako-
vosti izvajanja in se predstaviti 
občinstvu v celi Sloveniji. Ker 
so povečini še študentje, se 
bodo še naprej trudili tudi pri 
študiju, trije, Nastja, Nejc in 
Rok, so tik pred diplomo. Edini 
dijak med njimi je Matija. Vsi 
skupaj pa živijo z narodno-za-
bavno glasbo, že od malih nog 
igrajo, izvajajo jo z velikim vese-
ljem in predanostjo, saj je zanje 
nekaj posebnega.

MG

Foto: Iz arhiva družine Plohl

Franc Plohl, prvi upravnik, direk-
tor Radia Ptuj in pobudnik prvega 
festivala narodno-zabavne glasbe v 
Sloveniji
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SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Sanjski muzikanti

Z glasbo želijo pričarati sanje

Ptuj � Iz zakladnice spominov ptujskega festivala NZG 

Franc Plohl je živel s Ptujem, Radiem in festivalom 
Franc Plohl je bil prvi upravnik novoustanovljenega Radia Ptuj, ki je lastni program začel oddajati 2. januarja 1963. Radio Ptuj je vodil vse do svoje tragične, še do danes 
nepojasnjene smrti v letu 1972. Na pobudo Franca Plohla je v jubilejnem letu 1969 prišlo tudi do prvega festivala domače zabavne glasbe Slovenije, ki se je kmalu uvelja-
vil kot edini te vrste v Sloveniji. 

Foto: zasebni arhiv

Sanjski muzikanti

so jim za nastop ob občinstvu 
zaploskali tudi nekateri glasbeni 
strokovnjaki in dobri poznaval-
ci narodno-zabavne glasbe, ki 
so prepričani, da bomo o njih 
v prihodnje še veliko slišali. Za-
gotovo pa imajo dober poten-
cial, da se lahko že v kratkem 
preizkusijo tudi na predizboru 
za ptujski festival NZG, ki bo v 
51. letu začel pisati zgodbo dru-
gega petdesetletja.

Ptujski nastop je velika pri-
ložnost na naprej, za pridobiva-
nje referenc, so prepričani. Za 
ansamble je zelo pomembno, 
da se na takšnih dogodkih po-

Franc Plohl se je rodil v kmečko družino 15. novembra leta 1931 v 
Zagojičih v Gorišnici. Oče Franc je bil kmetovalec, mama Elizabeta 
gospodinja. V družini je bilo pet otrok, tri sestre in dva brata. Kmetija 
Plohlovih je bila ena večjih, bolj poljedelsko usmerjenih kmetij, 
gospodarili so skupaj na 17 ha površin. Imeli pa so tudi tri velike 
vinograde v Halozah. 

Osnovno šolo je obiskoval v Gorišnici, kmetijsko srednjo šolo pa v 
Mariboru, študija elektrotehnike pa ni končal. Četudi je bil sorodnik 
velikega mecena dr. Franca Munde, ki je z oporoko leta 1913 daroval 
svoje premoženje za štipendiranje študentom, je Franc Plohl, ki je 
bil edini študent iz njegove rojstne hiše, ni dobil. Pred zaposlitvijo 
na Radiu Ptuj je bil učitelj telovadbe v OŠ Gorišnica. Leta 1964 se je z 
družino preselil na Ptuj.
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Zakaj rastline sploh obrezujemo in kako

Rastline imajo svoj življenjski, letni in dnevni ciklus. Zato 
imamo določene mesece, ko se delajo potaknjenci, določene 
mesece, ko jih sejemo, sadimo, presajamo in enako velja tudi 
za obrezovanje. 

Najprej nekaj pravil obrezovanja, o katerih 

sploh ne razmišljate.

Rastline najpogosteje obrezujemo zato, da bodo bolje ro-
dile. Pri nekaterih tipih vrtnic velja tudi, da jih obrezujemo, 
da bodo lepše cvetele. To seveda velja za sadno drevje. Na ok-
rasnih gredicah nekateri menijo, da bodo z rezjo obvladovali 
njihovo velikost. To seveda ne velja. Z rezjo rastlinam skoraj 
vedno krajšamo življenje, saj je vsaka rez zanje šok, stres in 
nepotrebna poraba energije. A pri nekaterih je rez obvezna. 
Zato nikoli ne režite vseh rastlin na vrtu kar tako, zato ker se 
to pač dela. 

Vsaka rez pomeni rano za rastlino. To rano rastlina seveda 
želi čim prej zaceliti, zato pošilja tja veliko hranil. S tem pa iz-
gublja energijo za obrambo pred boleznimi in škodljivci. Zato 
je treba vedno razmisliti, ali je rez nujna ali se ji lahko izogne-
mo. Še posebej obrezovanje jeseni ni nikjer nujno potrebno in 
ga ne izvajamo, če res ni potrebe. So pa seveda izjeme, kot je 
rez sivke, zelišč, jagodičja.

Ko režemo, se zavedajte, da močnejša rez pomeni močnejše 
obraščanje. Od tukaj moja izjava, da z rezjo ne boste obvlado-
vali velikosti rastlin oziroma boste samo krajšali njihovo življe-
nje. To je sicer bolj pomembno spomladi, ko mnogi menijo, 
da bodo rastline ostale manjše, če jih bodo močno rezali. Zato 

Zeleni nasveti

Koledarsko poletje se končuje
Počasi se le bliža konec vročine. S septembrom se začne koledarska jesen, kasneje, konec septembra, pa tudi sončna 
jesen. Seveda se delo na vrtu sploh še ni končalo. A najprej naj vas, tako kakor vsako leto, opozorim, da se s koncem 
poletja čisto do zime končuje tudi rezanje, obrezovanje vseh rastlin.

čim več listne mase, zacvetijo in po cvetenju začenjajo hranila 
ponovno vračati v korenine. Posebej izrazit je ta proces jese-
ni, ko se dan ustrezno skrajša in se nekoliko ohladi. Proces se 
začne s tem, da se začnejo ponovno razraščati korenine, to je 
nekje v sredini avgusta. Traja vse do začetka oziroma sredine 
septembra. Takrat je rez še neškodljiva za same rastline. Zato 
je zdaj skrajni čas, če res želite pred zimo obrezati žive meje, 
posebej iglavce, po mojih izkušnjah je za rez listavcev že pre-
pozno. Izjema so le sivke, ki jih zdaj porežemo. Prav tako zdaj 
zadnjič porežemo trajna zelišča za sušenje. 

Ko se korenine ponovno razrastejo, vrastejo, se začnejo vsi 
sokovi iz listov obračati v korenine, kjer se začne skladiščiti 
rezervna hrana za pomlad. Ko mi rastlino porežemo, se tok so-
kov ponovno obrne navzgor, saj želi zaceliti rane. S tem pa jih 
vzamemo veliko energije in zelo skrajšamo čas, ko se rastlina 
lahko dobro pripravi na zimo, listje posuši, sokovi pa se iz vej 
pomaknejo v korenine. Le tako pripravljen les namreč dobro 
prezimi. Na obrezanih mestih se rastline obraščajo in ta nov 
les seveda ne bo dozorel pred zimo. Letos sploh bo pozna po-
letna ali zgodnja jesenska zaradi toče še bolj škodljiva, saj se je 
del poškodovanih poganjkov obrastel in se obrašča še zdaj. Že 
tako je rastlina porabila veliko hranil za popravljanje te škode. 

Rez sivke
Ker se je pred kratkim na FBju pojavila objava dokaj zna-

nega strokovnjaka, da se sivka zdaj jeseni močno reže, moram 
to še posebej poudariti. Sivka se zdaj poreže samo za kakšne 
centimeter ali dva oziroma se porežejo cvetovi. Enako velja 
za žajbelj in ostale trajnice, kjer se porežejo samo mladi deli 
stebel z listi. Skoraj do tal, oziroma do olesenelega dela rastline 
pa se potem te trajnice porežejo nekje konec marca oziroma 
takoj, ko opazite novo življenje, novo poganjanje listov. 

Po rezanju bi jaz rastline poškropila, jim dala energijo za 
hitro celjenje ran s pripravki, ki vsebujejo morske alge, še bolje 
pa je z bakrenim listnim gnojilom ali rastlinskimi izvlečki, ki 
celijo rane.

Glede na to, da vsako jesen okoli prvega novembra vidim 
večino ljudi, ki še enkrat režejo živo mejo, nimam veliko upa-
nja, da sem vas prepričala. A tako vsaj vem, da sem vas na to 
ponovno opozorila. Foto: Miša Pušenjak

Sivko poleti porežemo le malo, v Provansi to dobro vedo.

Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 1 kg vlečenega testa, 700 g orehov, 2 dl olja, 250 g masla; preliv: 1 kg sladkorja, 2 vanilijina 
sladkorja, 1 limona.
Maslo stalimo skupaj z oljem. Polovico orehov zmeljemo na drobno, drugo polovico bolj grobo. Pekač 
dobro namas�mo, vanj pa polagamo vlečeno testo (v Bosni temu testu rečejo ju�a; pri nas smo namesto 
ju� uporabili vlečeno testo Mercatorjeve blagovne znamke, ker je res zelo tanko). Položimo eno plast testa, 
poškropimo z mešanico olja in masla, položimo drugo plast, poškropimo, nato pa tretjo plast in jo poškropi-
mo. Potresemo z orehi. Sledijo tri plas� testa, pa spet orehi. Ponavljamo, dokler ne porabimo vsega testa in 
orehov; na vrhu je testo. Baklavo razrežemo na rombe. Pečemo 10 minut pri visoki temperaturi (250 stopinj 
Celzija), nato pokrijemo s folijo in pečemo slabe tričetrt ure pri 180 stopinjah Celzija. Pečeno testo naj se 
ohladi, med tem časom pa naredimo preliv iz 1 litra vode, 1 kg sladkorja in soka 1 limone, kar kuhamo pol 
ure in vročega prelijemo po baklavah.

Sestavine: 6 kosov piščančjih zrezkov, 6 rezin pršuta, 6 rezin sira, 2 dl razžvrkljane smetane, sol, poper, 
rožmarin.
Piščančje zrezke najprej malo potolčemo, potem pa jih položimo v pekač, ki smo ga prej namazali z maslom. 
Meso popopramo, posolimo in začinimo z rožmarinom. Potem nanj položimo plast pršuta, na pršut pa sir v 
tankih rezinah. Na vse skupaj zlijemo smetano. Pečemo v predhodno ogre� pečici pri 200 stopinjah Celzija 
45 minut.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

dušeno sladko zelje, 
krompir v kosih, na 
žaru pečena klobasa 
(pasja radost), 
sladoled

korenčkova 
juha, testenine z 
drobtinami, solata, 
sadje

zelenjavna 
juha, ledvičke v 
omaki, polenta 
z drobnjakom, 
buhteljni

ričet brez mesa, 
žemeljni narastek

telečja obara, ajdovi 
žganci, sadje

juha, piščančji zrezki 
s pršutom, rizi bizi, 
solata, bosanska 
baklava

stročji fižol s 
smetano in ocvirki, 
peteršiljev krompir, 
malinova strjenka

Piščančji zrezki s pršutom Bosanska baklava

obrezujemo vrtnice tako, da tiste bujne režemo manj, nekje na 
peto do šesto oko, šibkejše pa bolj, celo na tretje do peto oko.

Vrtnic jeseni ne režemo do tal. Če pa se boste tega lotili, potem 
jih je nujno zavarovati pred zimo s koruznico ali smrečjem. To 
sem napisala za vse tiste, ki ste jih navajeni rezati pozimi. Sicer 
zadnjih nekaj let ni več pravega zimskega mraza. A prepričana 
sem, da bo vsakih nekaj zim vseeno še pošteno mraz. Takrat nekaj 
lesa pomrzne. Če porežete rastline čisto do tal, lahko pomrznejo 
v koreninski vrat in je z njimi konec. Če pa jih ne režete, potem 
pomrznejo vrhovi in jih spomladanska rez spet obudi in ohrani 
lepe in polno cvetoče. Tudi manj bolne bodo.

Zakaj torej rastlin ne režemo jeseni?

Kot sem že začela, naj še končam. Rastline v svojem letnem 
ciklusu spomladi poženejo, pri tem pa porabljajo rezervno hra-
no, ki so jo v jeseni naložile v korenine. Potem najprej razvijejo 
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Na posestvu se trenutno ukvar-
jajo s turizmom in organizacijo po-
rok. Posestvo je najbolj znano po 
lastnikih Urek, vinogradnikih, saj 
je tamkaj deloval pušl-šank, kjer 
so se ljudje lahko ustavili na ko-
zarčku vina in malici. Vilo sta leta 
1885 zgradila zakonca Sadnik, ki 

torek � 27. avgusta 2019Križemkražem20

BASRA - drugo največje mesto v Iraku, NAKSOS - grški otok, največji med Kikladi, PROVERB - pregovor

SLIKOVNA KRIŽANKA  EVROPSKE FILMSKE NAGRADE (1)

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 
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Piše: Mateja Toplak � Popotni prah - Mornarska beležnica (18)

V večini krajev se ustavimo 
večkrat. Zmeraj z novimi 
gosti na krovu, seveda. Tako 
imam kljub krajšim postan-
kom možnost, da dodobra 
spoznam okoliš.

V Tromsu, kjer živi približno pe-
tinsedemdeset tisoč prebivalcev, 
sem že četrtič. Gre za najbolj se-
verno ležeče univerzitetno mesto 
na svetu; v svetovnem merilu so v 
njem tudi najsevernejša pivovarna, 
botanični vrt in planetarij. Leži na-
mreč nekaj več kot petsto kilome-
trov južno od Nordkapa, meji pa 

na slavno etnično pokrajino Lapon-
sko, ki zajema tudi del Švedske, Fin-
ske in Rusije. Velika večina turistov 
se znajde tukaj, da bi pohajkovala 
po svetlih polarnih nočeh, obču-
dovala severni sij ali se zapeljala 
s pravljičnimi sanmi, ki jih vlečejo 
razigrani sibirski psi.

Ljudje hitijo sem ter tja. V gneči 
kolesarji upočasnijo. Nekdo po-
maga starejši gospe, ki se opote-
ka z velikim cekarjem. Od nekod 
prihrumi motor z dostavo hrane. 
Prodajalka cvetja ravno pripravlja 
šopek, ki ga soustvarja s starejšim 
gospodom. Predstavo si ogledu-

jem iz mestne knjižnice, enega iz-
med najmirnejših kotičkov mesta. 
Zame je to tudi stavba z najlepšim 
razgledom. Razprostre se v dalja-
vo, daleč stran od mestnega diren-
daja, kjer ob vznožju zasneženega 
višavja sedi moderna arktična kate-
drala. Betonska cerkev z vpadljivo 
obliko leži na drugi strani širokega 
mostu, od koder je mogoče posne-
ti čudovite fotografi je. Čeprav sem 
te poti že prehodila, me sanjav raz-
gled ponovno zvleče tja. In kot po 
navadi se tudi tokrat izkaže, da so 
lahko iste stezice, čeprav prehoje-
ne večkrat, zmeraj drugačne.

Foto: Mateja Toplak

Tromso, Norveška

Ptuj � Kreativno društvo Objemko

Odpiranje novih kulturnih 
prostorov in vsebin
S projektom Tudi prostori živijo kreativnega društva Objemko odpiramo nove, neupora-
bljene, neraziskane prostore, privatne in javne prostore in vanje vnašamo kulturne vse-
bine. Na prvem dogodku, ki je bil sredi avgusta, smo sodelovali z Anjo Potočnik s posestva 
na Mestnem Vrhu v lasti podjetja Eko Nordik. 

Foto: zasebni arhiv

S prvega dogodka serije Tudi prostori živijo na Mestnem Vrhu. 

sta se sicer zanimala za kmetijstvo 
in naravo, njun sin pa je na pose-
stvu po letu 1919 začel organizirati 
kulturne dogodke. Vila je kasneje 
še nekaj časa prehajala lastništva, 
dokler je 2010 ni kupilo podjetje 
Eko Nordik. V prejšnjih letih je bilo 
posestvo osredotočeno na vzrejo 
živali in turizem, sedaj pa bolj na 
organizacijo porok.

Na Mestnem Vrhu sta se 
predstavila glasbenika iz Zagorja 
– Jure Tori in Nika Zore. Jure Tori, 
harmonikar, ki je začel svojo pot pri 
vsem poznani zasedbi Orlek in se 
kasneje spustil v vode etna, tanga s 
pridihom jazza in klasike v različnih 
bendih (Tori Trio, Tori Tango,Flora 
& Paris), je predstavil nekaj solistič-
nih skladb, kjer se je ubrano spre-
hajal po tipkah in nam predstavil 
vse razpone harmonike. Na vokalu 
in tudi na ukulele se mu je pridru-
žila Nika Zore, mlada perspektivna 
interpretka, ki jo je slišal na enem 
izmed prejšnjih koncertov. Jure 
Tori je sodeloval tudi z imeni, kot so 
Jure Longyka, Bogdana Herman, 
Aleš Šteger in tudi ptujski Marjan 

Bone, tako sta z Niko predstavila 
tudi kar nekaj uglasbene poezije 
Rudija Medveda in seveda skladb, 
ki jih je Jure napisal za svoje bende.

Naslednji dogodek serije Tudi 
prostori živijo bo 20. septembra 
v Fürstovi hiši, njeno zgodbo bo 
predstavila Anja Potočnik (Zavod 
TuRA). S svojimi pesnimi pa se bo 
predstavil ptujski pesnik Sergej 
Harlamov, za njim pa še Andrej 
Fon, bolj znan kot Olfamož, multi-
instrumentalist, poet, kantavtor. 
Neustrašno bo, nekonvencionalno 
bo, zanimivo bo! Z dogodkom se 
pridružujemo Festivalu ptujskih 
zgodb, v katerem bo v kratkem 
predstavljena še ena prav tako zelo 
zanimiva zgodba, (ne)uporabna in-
tervencija v centru mesta.

Upamo, da se bo zgodba kultu-
re nadaljevala tako na posestvu 
kot tudi v drugih prostorih. KD 
Objemko želi program projekta v 
naslednjih letih širiti tudi v Haloze 
in Slovenske gorice ter bogatiti 
program, saj tudi prostori živijo in 
mi z njimi!

Cilj projekta Tudi prostori živijo je povezovanje ljudi in 
kulture s prostori in njihovo uporabnostjo ter spoznavanje 
zgodovine in aktualne situacije teh prostorov in ljudi, ki tam 
delujejo. Želimo poudariti tudi, kako pomembni za prostor 
sta vsebina in odprtost in kako pomembni so javni prostori, 
katerih namen ni samo prehajanje med privatnimi prostori, 
ampak bi morali biti prostor srečevanja, druženja in uporabe. 
Na dogodkih bo na začetku predstavljena zgodba prostora, 
nato pa se bo odvil še kulturni dogodek.
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 27 avgusta do 2. septembra 2019
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺ €€€ �

Bik ��� ☺☺ € ���

Dvojcka ��� ☺☺ € ��

Rak � ☺☺☺ €€ �

Lev ��� ☺ €€ ���

Devica �� ☺☺☺ € ���

Tehtnica � ☺☺ €€€ ��

Škorpijon �� ☺☺☺ € ��

Strelec ��� ☺☺ €€€ �

Kozorog � ☺☺☺ € ���

Vodnar �� ☺☺☺ €€€ �

Ribi �� ☺ € ���

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 2. septembra. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika praktične nagrade. Podarja jo Radio-tednik Ptuj. Zdaj pa veselo na delo!

Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je: 
Irena Feguš, Cirkulane.

Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 27. avgusta

10:00 Ptuj, CID: fi lmska delavnica (za mlade od 11. do 18. 
leta)

18:00 Cirkulane, večnamenska dvorana: študijski krožek 
Depresija in žalovanje

Sreda, 28. avgusta

9:00 Ptuj, Špajza modrosti: dvodnevna likovna delavnica 
Relief lahko obesim na steno in ga celo pobarvam 
(do 11. ure, za otroke nad 5 let starosti)

19:30 Slovenska Bistrica, grad: koncert Trip to Las Vegas
Četrtek, 29. avgusta

9:00 Ptuj, Špajza modrosti: dvodnevna likovna delavnica 
Relief lahko obesim na steno in ga celo pobarvam 
(do 11. ure, za otroke nad 5 let starosti)

10:00 Ptuj, CID: delavnica za mlade Spoznaj, varuj, ohrani – 
vrata

16:30 Ptujska Gora, igrišče: kolesarski maraton
Petek, 30. avgusta

10:00 Ptuj, CID: delavnica Spoznaj, varuj, ohrani – Motivika 
v dediščini, pročelja hiš z različnimi motivi, prenos na 
bombažno vrečo ali majico, seznanitev z različnimi 
obdobji in slogi

16:00 Podlože, igrišče v športnem parku: praznik občine 
Majšperk – košarka

17:00 Zgornji Duplek, ob Rekreacijskem centru Gramoznica: 
19. mednarodno srečanje motoristov, predstavitev 
splavarjenja in tehniški dan za otroke in odrasle

19:00 Breg pri Majšperku, igrišče: praznik občine Majšperk – 
turnir v malem nogometu

20:00 Lenart, dom kulture: muzikal Cvetje v jeseni
Sobota, 31. avgusta

8:00 Rogoznica, dom krajanov: 17. likovna kolonija 
Rogoznica; tema letošnje kolonije bo 1950. obletnica 
prve pisne omembe Ptuja

Mestni kino Ptuj

sreda, 28. avgusta: 20:00 Yesterday

četrtek, 29. avgusta: 20:00 Beli vran

petek, 30. avgusta: 17:00 Preden gremo prvič v šolo: Moja 
žirafa, prost vstop za vse, ki bodo v ponedeljek prvič 
prestopili šolski prag; 19:00 Yesterday; 21:00 Bilo je 
nekoč v Hollywodu

Prireditvenik 

Foto: ČG
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Saj veste, da moški ne beremo 
ne vem kako radi. Če pa že, mora 
biti naslov knjige nekaj v stilu: Na 
gobec ga daj!, Nenasitna Emanuela, 
Ona in ona in on ... In tako nas je 
nedavno pritegnil časopisni naslov: 
Slovenci za usluge prostitutk v Av-
striji pustijo 37 milijonov evrov. V 
Štajerskem tedniku, seveda.

37 milijonov ... Hmmm ... Dr-
žavljanov Slovenije je dobra dva 
milijona, od tega polovica moških 
– torej en milijon. 37 milijonov 
evrov deljeno z 1 milijon = 37 
evrov po (slovenski) osebi ... E, 
drage moje Avstrijke, če boste 
računale na Slovence, boste 
tenko piskale ...

Pa vseeno ... Le kdo je porabil 
mojih 37 evrov? Je bilo vredno? 
Ker – oprostite – impregniranje 
Avstrijke je najbrž enako kot im-
pregniranje Slovenke (ali kake druge 
državljanke Slovenije, da ne bomo 
šovinisti ...). Aja – pojasniti moram 
glagol 'impregnirati' v tem konte-

kstu. Nedavno sem na sloven-
ski televiziji (tam pa res človek 
izve svakojake neumnosti!) 

slišal, da so nekateri 
prevajalci malce po-
mešali angleške besede 

'pregnant' (= noseč) oziro-
ma glagol 'impregnate' (= 
oploditi) z enako zapisa-

nim glagolom 'impregnate', 
a v pomenu impregnirati 
(torej povzročiti, da reci-
mo neka tkanina ne vpija 

vode ...). In so torej 
ženske impregni-

rali, kak šotor 
pa najbrž 
nategnili, 
da je dobil 
mlade ...
Pa še nek 

pomislek se je pojavil za 
šankom. Hoditi v 

Avstrijo h kurbam? 
... Ups – ne reče se 
k...., ampak prosti-

tutka. Ker prostitutka dela to 
poklicno, k.... pa kot hobi. 
Brezplačno. In zakaj bi hodil k 
poklicnim radodajkam, če se 
najdejo doma takšne, ki jim je 
to hobi?!

V skrajnem primeru pa ... 
Internet je odličen za vzbujanje 
domišljije, roka je tudi vedno 
'pri roki', pet minut si človek 
tudi še vzame, 37 evrov pa je 
trideset pirov – 15 za vas, 15 za 
kolega. Saj mu ne boste razla-
gali, kje ste jih prihranili! 

In še nekaj nas je poučil 
sestavek o avstrijskih k... 
Doslej smo varčevali na njihov 
račun, sedaj pa bomo lahko na 
račun domačih, saj si slovenski 
plemeniti poslanec prizadeva, 
da bi ta podjetniška dejavnost 
postala doma tudi pri nas. Na-
mesto 70 km v Gradec se boste 
peljali kak kilometer do Ptuja! 
Tako rekoč brez kilometrine.
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So avstrijske drugačne?
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Vikend akcija 
predprodaje smučarskih 

vozovnic za sezono 2019/20.
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Več na www.visitpohorje.si

AKCIJA VELJA 

31. 8. in 1. 9. 
2019

Nedelja, 22. septembra 2019, ob 17. uri

 po ljubezenNa grad
Trio tenorjev,

Klapa Maslina,

Klapa Skala, Eros

... in presenečenje
 večera …

Cena: 12 EUR (9,5 % DDV v znesku 1.04 EUR je v ceni)

Posebno presenečenje – darilo za prvih tisoč kupljenih vstopnic: brezplačni sladoledi Leone – kraljevski sladoledi, ki ga podarja podjetje Inplan, vse za piknik in zabavo ter prodaja plina in Media bar (bivša »Metalka«) iz Ptuja.

Prodajna mesta vstopnic so: 
bar Sandra, Spuhlja

bar in trgovina Špic, Markovci
okrepčevalnica 

Darinka, Juršinci

TRGOVINA
BAR

www.inplan.si

Pokrovitelj koncerta je 
podjetje Ilkos iz Ptuja

30.| 31.| AVGUST

VSTOP 
PROSTKUMfest2019

PETEK, 30. 8.:
TANJA ŽAGAR

PING PONG PARTY BAND
PETKOVA PUMPA 

POSKOČNI muzikanti
KUMSKE PUNCE

SOBOTA, 31.8.:
DRAŽEN ZEČIĆ 
KLAPA MORE

Klapa Siniše Žunca
AKTUALOVA GALAMA

TRBOVLJE – pri Zasavskem muzeju

w
w
w
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24
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i

PREHRANSKO SVETOVANJE | fitness in motivacijska predavanja |  maderoterapija 

RESET WORKOUT | BOOTYCAMP | NIRVANA FITNESS™ | SHAPEBOXING | VADBA V PARU | | POLE DANCING

www.migimigidan.siPRIJAVI SE:

SOBOTA, 21. SEPTEMBER 2019

Pokrovitelji:
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Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM od 700 do 750 kg grozdja ru-
meni muškat. Tel. 041 235 119.

PRODAM dva inoks soda, 300 l, s 
poglobljenim dnom in tremi pipami. Tel. 
041 946 178, med 15.00 in 21.00 uro.

PRODAM teličko simentalko, staro 10 
dni, ter bikca simentalca, starega 5 me-
secev. Tel. 070 250 441.

PRODAM prašiče, težke 35 kg, možna 
dostava. Tel. 031 542 318.

PRODAM štiri bikce simentalce, stare 3 
mesece, težke 150 kg. Tel. 031 532 785.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

www.reporter.si

IZ NOVE 
ŠTEVILKE

INTERVJU
Matej Tonin o premiku na sredino in napadih Janše

REPORTAŽA
Na pogrebu narodnega buditelja Ivana Omana

DOSJE
Dvajset let vladanja carja Vladimirja Putina

FENOMEN
Z družbenimi omrežji zasvojeni Slovenci

Janez Muršič, Ptuj, Cesta 8. avgusta 23, roj. 1952 – umrl 11. avgusta 
2019; Branko Potočnik, Zg. Leskovec 19, roj. 1960 – umrl 13. 
avgusta 2019; Ivan Keček, Pavlovci 7, roj. 1943 – umrl 13. avgusta 
2019; Ivan Marijan Vogrinec, Gerečja vas 74, roj. 1936 – umrl 13. 
avgusta 2019; Janez Tomanič, Pršetinci 39, roj. 1940 – umrl 16. 
avgusta 2019; Ivanka Kupčič, roj. Arnuš, Drbetinci 5a, roj. 1948 
– umrla 14. avgusta 2019; Ana Šegula, roj. Mesar, Ptuj, Reševa ul. 
7, roj. 1932 – umrla 16. avgusta 2019; Ivana Kekec, roj. Mlinarič, 
Ptuj, Rabelčja vas 26, roj. 1932 – umrla 10. avgusta 2019; Martina 
Leber, roj. Krajnc, Ptuj, Rimska ploščad 2, roj. 1933 – umrla 19. 
avgusta 2019; Slavko Eržen, Vičava 96, roj. 1955 – umrl 20. avgusta 
2019; Olga Lipavšek, roj. Rojko, Ptuj, Volkmerjeva c. 10 , roj. 1950 
– umrla 21. avgusta 2019; Marjeta Arnuš, roj. Čeh, Žabjak 42, roj. 
1921 – umrla 21. avgusta 2019; Franc Voglar, Ptuj, Ulica Franca 
Kosca 14, roj. 1948 – umrl 19. avgusta 2019.

Umrli so 

NESNICE, rjave, v 21. tednu, v začetku 
nesnosti, prodajamo in piščance, bele, 
4-tedenske, težke 1,20 kg. Naročila po 
telefonu 040 531 246. Rešek, Starše 23.

VINOGRAD s 100 trsi in travnik v izme-
ri 80 arov v Sestržah prodam. Tel. 041 
368 579.

RAZNO

OSAMLJEN moški brez obveznosti bi rad 
spoznal prijateljico nad 50 let za resno 
zvezo. Tel. 051 761 440.

50. festival narodno-zabavne glasbe 
Slovenije »PTUJ 2019« 

je za nami.
Po zadovoljnih obrazih gledalcev na prireditvi in po pohvalah, 

festival uspel. Zavedamo se, da je k temu vsekakor pripomoglo 
sodelovanje z vami, za kar se vam najlepše zahvaljujemo.

Posnetka 50. festivala NZG Ptuj 2019 
si lahko ogledate na 1. programu 

TV Slovenija:

• 2. del - v petek, 30. avgusta, ob 20.00 
• 3. del - v petek, 6. septembra, ob 20.00 

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
w
w
w
.te

dn
ik
.s
i

Ugasnila je luč življenja,
se prižgala je luč spomina,
ko ostaja v srcu tiha bolečina.

SPOMIN
Jutri bodo minila štiri leta, odkar nas je 
zapustil naš dragi sin, brat in stric

Branko Mlinarič
ŠTUKI 35

Iskrena hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem prera-
nem grobu in prižigate svečko.

Vsi njegovi
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Tujci, ki v državo vstopijo neza-
konito, so povsod. V skupinah ali 
posamično hodijo po gozdovih, 
cestah, potujejo z vlaki. V Sedla-
šku v občini Podlehnik so doma-
čini minuli ponedeljek popoldan 
opazili večjo skupino tujcev in s 
tem seznanili policijo. V skupini je 
bilo 73 tujcev, vsi so državno mejo 
prestopili nezakonito. Dejansko 
so ilegalni migranti prisotni v več 
krajih Spodnjega Podravja. Kot je 
razvidno iz policijskih poročil, se 
gibajo na celotnem območju Ha-
loz ter občin Središče ob Dravi in 
Ormož. Policisti jih med kontrolo 
odkrivajo tudi v tovornih vozilih na 
mednarodnem mejnem prehodu 
Gruškovje.

Policija sodeluje z 
vojsko in domačini

Generalno policijsko upravo in 
Policijsko upravo Maribor smo 
zaprosili za informacije, kako so 
pripravljeni na povečan migracij-
ski pritisk oziroma kako bodo ob-
vladali večje število nezakonitih 
prehodov državne meje na obmo-
čju Podravja (Haloze in Ormoško). 
„Preprečevanje in odkrivanje 
nedovoljenih migracij je ena od 
temeljnih nalog policije. Pri tem 
uporabljamo vse razpoložljive 
kadre, tehnično in drugo opremo. 
Policija ima pripravljene načrte 
za različne situacije nedovolje-

nih migracij. Zaradi nenehnega 
spreminjanja lokacij nedovoljenih 
prehodov državne meje policija 
stalno prilagaja svoje ukrepe. Pri 
varovanju meje z Republiko Hr-
vaško nam pomagajo pripadniki 
Slovenske vojske. Pri odkrivanju 
in preprečevanju nedovoljenih 
migracij sodelujemo s sosednjimi 
policijskimi upravami ter lokalnim 
prebivalstvom ob državni meji. 
Domačini ob meji so nam že nudili 
podatke o prijetju večjih skupin, 
kar nakazuje na to, da je sodelo-
vanje zelo dobro. Za preprečeva-
nje nedovoljenih migracij dobro 

sodelujemo tudi z varnostnimi 
organi sosednjih držav,“ je pojas-
nil Miran Šadl s Policijske uprave 
Maribor.

Pomaga 411 vojakov
Policistom pri varovanju držav-

ne meje pomagajo pripadniki Slo-
venske vojske (SV). Od 19. julija 
jih je v izmeni v povprečju stalno 
angažiranih 137, to pomeni sode-
lovanje 411 vojakov. „Izvajamo 
naloge v mešanih patruljah, opa-
zujemo državno mejo v nočnem 
času, opravljamo izvidnice nastalih 
poškodb na začasnih tehničnih ovi-

Danes bo sprva zmerno do pre-
težno oblačno, čez dan pa se bo 
oblačnost trgala. Zlasti popoldne 
bo nekaj ploh in neviht. Jutranje 
temperature bodo od 13 do 18, 
na Primorskem okoli 20, najvišje 
dnevne od 24 do 29, na Goriškem 
do 31°C.
V sredo in četrtek kaže na več 
sončnega vremena. Popoldne bo 
nastalo nekaj ploh in neviht.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rodile so: Nataša Jeza, Slovenja vas 12d, Hajdina – dekli-
ca Lia; Iva Mlinarec – deček Loreno; Jasna Anželj – Zara; 
Jožica Gaberšek Šket – Anika; Anja Fischer – deček Anej; 
Lea Darja Možina Petrič – deklica Klea Nina; Karin Dobaj 
Brodnjak – deček; Marina Zorec – Lana; Nataša Brod-
njak – deklica; Branka Malinger – deklica Ema; Natalija 
Grabar Pinler – deklica; Aleksandra Arnejčič – deček Gal; 
Sabahet Alushoska – deklica Semanur.
Poroke – Ptuj: Matic Horvat, Tržec 11b, in Katja Gabro-
vec, Krčevina pri Ptuju 75; Niko Rojko, Grajenščak 28a, in 
Natalija Krajnc, Zg. Voličina 8b; Gorazd ČREŠNIK in Ale-
ksandra PETROVIČ, Avstrija, Mittergasse 7, Lannach; Pri-
mož Pesek in Tadeja Ploj, Bukovci 84i; Tadej Trep, Apače 
110, in Anita Medved, Lovrenc na Dravskem polju 16.

Za pomoč migrantom do 4.500 
evrov kazni in pet let zapora

Sicer pa so v Policiji poudarili, da naj občani ob morebitnem 
srečanju z ilegalnimi prebežniki takoj pokličejo policijo in naj 
sami nikakor ne pomagajo, saj je vsaka pomoč nezakonita. 
Kazni ne pretijo le tako imenovanim sprovajalcem nelegalnih 
migrantov. Prislužijo si jih lahko tudi domačini, ki bi tujcem 
npr. ponudili brezplačen prevoz ali jim celo le svetovali, kje 
in kako naj nadaljujejo pot proti Avstriji. Posameznikom, ki 
tujcu pomagajo nedovoljeno vstopiti, potovati po ali prebivati 
na ozemlju Slovenije, po Zakonu o tujcih grozi globa v višini 
od 2.000 do 4.500 evrov in zaporna kazen do 5 let. 

Haloze, Ormož � Silovit pritisk ilegalnih migracij

Večje skupine ilegalnih prebežnikov odkrili domačini
Med poletjem se je na ormoškem območju in v Halozah izrazito povečal pritisk na južno državno mejo. Skoraj ne mine dan, ko policisti 
ne bi poročali o nezakonitih prehodih tujcev čez državno mejo, ki je tudi zunanja evropska.

Foto: FB

Policija tujce, ki državno mejo prestopijo nezakonito, v veliki meri deportira 
nazaj na Hrvaško. Fotografi ja je iz Haloz, kjer so v minulih dneh zajeli večje 
skupine prebežnikov.

Foto: MZ

Dve patriji, ki sta se pred tednom dni gibali na območju Ormoške ceste na 
Ptuju, sta bili po pojasnilu SV namenjeni na tehnični pregled.

Majšperk � Tragedija na domačem hribu

Kljub takojšnji pomoči matere umrl pod traktorjem
Konec minulega tedna je naše kraje zaznamovala še ena tragedija. V četrtek zvečer okrog 18. ure je 22-letni domačin 
v Kupčinjem Vrhu v občini Majšperk po strmem travniku navzdol vozil kmetijski traktor brez kabine ali varnostnega 
loka. Po nekaj metrih vožnje je traktor med zaviranjem začel drseti v smeri vožnje. Voznik je skušal traktor ustaviti 
tako, da je začel zavijati v desno, zaradi tega pa se je traktor prevrnil na levi bok.

Med prevračanjem je fant padel 
s traktorja, ta pa se je prevrnil nanj 
in ga pokopal pod seboj. Trakto-
ristu je na pomoč takoj priskočila 
njegova 53-letna mati, ki je z grab-
ljami v roki hodila za traktorjem. 
Materi je uspelo traktor zanihati v 
taki meri, da je vrteče se pogonsko 
kolo spet dobilo oprijem, še vedno 
delujoči traktor je krenil naprej in 
se postavil nazaj na kolesa, po več 

kot 30 m pa trčil v drevo in se tam 
zagozdil.

Mati je skušala pomagati poško-
dovanemu sinu, vendar se je ta v 
nesreči tako hudo poškodoval, da 
je na kraju umrl. Mati je kljub temu 
poklicala pomoč, vendar so reše-
valci lahko samo še potrdili njego-
vo smrt.

Policisti bodo o ugotovitvah po-
dali poročilo pristojnemu tožilstvu.

V državi še 10 odstotkov 
traktorjev brez vsake 
zaščite

V Sloveniji beležimo pogoste 
nesreče traktoristov, ki se končajo 
tragično. Večina nesreč je delov-
nih, kar pomeni, da traktoristi izgu-
bijo življenje pri delu s traktorjem 
in ne v prometnih nesrečah na ce-

stah. Med najpogostejše vzroke za 
nesreče s traktorji spadajo nepaz-
ljivost in neusposobljenost vozni-
kov traktorjev, utrujenost po delu 
v službi in nato še na kmetiji, zasta-
rela oprema, uporaba traktorjev 
brez kabin in lokov ter delo v goz-
du brez osebne varovalne opreme. 

Za nesreče so velikokrat krivi 
tudi traktorji oldtajmerji. Tomaž 
Poje s Kmetijskega inštituta Slove-

Foto: M24

Fotografi ja je simbolična.

nije pravi: »Težava je, da je v državi 
ogromno traktorjev, vendar je nji-
hova povprečna starost okrog 22 
let. Ti traktorji so tehnično zastare-
li in se jih že veliko lahko šteje med 
oldtajmerje. Na kmetijskem inšti-
tutu smo naredili tudi anketo in 

ugotovili, da je okrog 10 odstotkov 
traktorjev pri nas brez kakršnekoli 
zaščite, varnostne strukture, loka 
ali kabine. V takšnem primeru, če 
pride do prevračanja, je smrtna ne-
zgoda še bližje.«

rah in jih saniramo. Nudimo logi-
stično podporo, izvajamo prelete s 
helikopterjem in opazujemo držav-
no mejo,“ je pojasnil podpolkovnik 
Marjan Sirk.

Zakaj sta bili na Ptuju 
patriji

V civilnem prometu na regional-
nih cestah od Ptuja do Zavrča in 
Ormoža je bilo zadnje dni opaziti 
več vojaških vozil (terenska vozila, 
pa tudi oklepnike ...). Pred tednom 
dni sta bila na bencinskem servisu 
na Ormoški cesti dva oklepnika. 
Zato smo povprašali, kakšen je 
razlog in ali gre morebiti za sta-

nje zaostrenih varnostnih razmer. 
„Enote Slovenske vojske opravlja-
jo premike zaradi različnih nalog: 
usposabljanje, kondiciranje vozil 
in podobno. Ne izvajamo nobenih 
ukrepov v 'zaostrenih varnostnih 
razmerah'. Tudi promet vojaških 
vozil ni povečan,“ so poudarili v 
Slovenski vojski. 

O oklepnikih na Ormoški cesti pa 
dodali: „Vojaška vozila se na tej re-
laciji vozijo na tehnične preglede. 
Tudi dve vozili Slovenske vojske 
SKOV 8X8 SVARUN, ki sta bili 19. 
avgusta okoli 11. ure na Ormoški 
cesti na Ptuju, sta bili napoteni na 
tehnični pregled.“
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